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روزنامه صبح ایران

آیت الله العظمی وحید خراسانی:

هیئات مذهبی در روز هفتم صفر 
دسته جات عزا برپا کنند

مرجع تقلید شیعه با اشاره به روز هفتم صفر؛ سال روز 
برپایی  و  راه اندازی  لزوم  بر  مجتبی)ع(  امام  شهادت 

دسته جات عزاداری و سینه زنی تاکید کرد.
جمعی  دیدار  در  خراسانی  وحید  العظمی  آیت الله 

از اساتید و وعّاظ تهران و قم، رؤسای هیئات مذهبی 
و همچنین مراسم رونمایی از پرچم اهدایی به هیئات 
ماه صفر، سال روز شهادت  مناسبت هفتم  به  مذهبی 

حضرت امام حسن مجتبی)علیه السلام( ...

* باید امید در جامعه و سرمایه اجتماعی را بیش از پیش تقویت کنیم 
* هیچ مشکلی در تامین کالاهای اساسی نخواهیم داشت 

* اقتصاد با بگیر و ببند درست نمی شود 

تلاش هایی که پیش بینی فرجام آن دشوار است

افشانی رفتنی شد...نشد؟!

پارسایی:

 دلایل مخالفان FATF متقن نیست

تکذیب  استعفای عارف از شورای عالی

رئیس جمهور در جلسه ای با اقتصاددانان:

آمریکا نمی تواند به سیاست 
ضدایرانی ادامه دهد
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برخورد مقتدرانه با 
تهديدکنندگان امنیت

یک فعال سیاسی  اصلاح طلبگفت :دولت مستقر نباید اجازه دهد 
که دولت های موازی شکل بگیرند. بر اساس قانون اساسی دولت 
متولی عرصه های مختلف سیاست  خارجی و بخش های اقتصادی 
است  ولی در عمل شاهد نقش آفرینی جریانات دیگر هم هستیم. 
غلامرضا ظریفیان در گفت و گو با جماران، با اشاره به ظرفیت هایی 
که قانون اساسی برای دولت در نظر گرفته گفت: بر اساس قانون 

اساسی دولت متولی عرصه های مختلف سیاست  خارجی و...

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت: 2 طرح آموزشی شامل مرکز کودکان 
جسمی و حرکتی و سالن ورزشی مجتمع خیرساز درمان یاب در این استان به بهره برداری رسید.
محسن پورگلیان افزود: مدرسه خیرساز حاجیه خانم صدیقه کازرونیان به مساحت 990 
مترمربع و زیربنای یک هزار و 400 مترمربع می باشد که در قالب 6 کلاس درس، یک باب 
کتابخانه، یک باب سالن ورزشی و فیزیوتراپی و فضاهای اداری ساخته شده است.وی اضافه کرد: 
مساحت کتابخانه این مرکز آموزشی، 27 مترمربع و مساحت سالن ورزشی و فیزیوتراپی آن نیز 
80 مترمربع می باشد که در مجموع 27 میلیارد ریال از سوی خیر برای احداث این طرح هزینه 
شده است.وی ادامه داد: این مرکز با استفاده از نظرات مربیان مدارس استثنایی احداث شده و 

دارای استانداردهای لازم برای کودکان استثنایی می باشد...

شهردار قم گفت: دولت از 6 سال پیش تاکنون هیچ اتوبوسی به شهرداری قم نداده و شهرداری 
در زمینه حمل و نقل عمومی تنها است.سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه شورای اسلامی 
شهر قم در سالن جلسات ساختمان شهید باکری با اشاره به مشکلات درآمدی سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری قم اظهار کرد: بخشی از درآمدهای این سازمان مربوط به سالن های ورزشی 
است که اداره ورزش و جوانان هنوز در اختیار سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم قرار نداده 
است، همچنین شهرداری قم املاکی را برای فروش به این سازمان داد که هنوز به فروش نرسیده 
است.وی ادامه داد: ابراهیم معتمدی قائم مقام شهرداری قم را به عنوان سرپرست سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری منصوب کردم تا در مدت یک ماه سر و سامانی به وضعیت این سازمان 

بدهد و پس از آن مدیرعامل جدید سازمان انتخاب شود...

معاون رئیس جمهور گفت: اصلاح طلبان با آقای رئیس جمهور وارد 
ائتلاف و پیمان شدند و روی پیمان و ائتلاف شان محکم و پابرجا 
هستند. یک بخشی از پیمان آنها این است که با طیف هایی همفکر 
و همسو با دولت همکاری کنند.معصومه ابتکار درباره دیدار رئیس 
جمهور با شخصیت های دو جناح سیاسی گفت: جهت گیری دولت 
بر اعتدال است، آقای رئیس جمهور تلاش کرد تمام گروه هایی که به 

آینده ایران علاقمند هستند و از نظر نگاه و ...

غلامرضا ظریفیان :

دولت مستقر نبايد اجازه دهد 
دولت های موازی شکل بگیرند 

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم :

کمک خیرين مانع 
سه شیفته شدن مدارس قم شد

شهردار قم:

شهرداری در زمینه 
حمل و نقل عمومی تنهاست

معصومه ابتکار:

جريانی بامصونیت علیه دولت 
پروژه خائن سازی را دنبال می کند
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وزیر دفاع تاکید کرد

بدینوسیله به اطلاع می رساند؛ سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( قم در نظر دارد تعدادی زمین و سرقفلی چند مغازه با مشخصات ذیل را از طریق 

مزایده به فروش برساند : 

توضیحات:

1. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده)دربسته( تسلیم گردد.

2. مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل5 درصد مبلغ پایه واحد مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که شرکت 

کنندگان باید به حساب سپرده شماره 100787567196 نزد بانک شهر شعبه بازار به نام سازمان بهسازی و نوسازی اطراف 

حرم واریز و تحویل نمایند.

3. شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

4. متقاضیان محترم می توانند از زمان نشر آگهی جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده و 

ارائه پیشنهادات همه روزه به جز ایام تعطیل از ساعت 8 الی13 به نشانی قم ، خیابان 19 دی )باجک(، نبش کوچه 24 سازمان 

بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر قم مراجعه و یا با شماره 02537710534 داخلی 7016-7014 تماس حاصل نمائید.

5. تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با قید کلمه)قبول است( امضا شود.

6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی 10روز به استثناء ایام تعطیل می باشد.

7. سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر شهرداری قم در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است.

8. ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده نسبت به تنظیم قرارداد با برنده مزایده اقدام خواهد شد. در صورت عدم 

مراجعه ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان بهسازی اطراف حرم موضوع مزایده به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم 

قرار گرفته واگذار می گردد.

9. کلیه هزینه نقل و انتقال ) عوارض - مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

10. هزینه کارشناسی و چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

11. شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مدخله کارکنان دولت)مصوب 1337( اقدام نمایند.

سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( قم 

روابط عمومی سازمان زیباسازی،بهسازی و نوسازی اطراف حرم حضرت معصومه)س(

آگهی مزایده عمومی نوبت دوم
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سربازان اقتصاد کشور 
را از پا نیندازیم

کمتر از یک ماه به آغاز دور دوم تحریم های بی منطق 
آمریکا علیه کشورمان باقی مانده و بازار ارائه راهکارها برای 

به حداقل رساندن آثار این تحریم ها به شدت داغ است.
آنچه در میان همه این راه حل ها مشترک است، تأکید بر ضرورت مقابله و ایستادگی در 
برابر زیاده خواهی ها دولت ترامپ است که نشانه حقانیت ایرانیان و نظام جمهوری اسلامی 
در دستیابی به انرژی صلح آمیز هسته ای و دفاع از منافع ملی ارزیابی می شود.گذشته از 
این جنبه اما بدون شک دولت ترامپ نقشه هایی برای اعمال فشار بر کشورمان کشیده  
که خنثی کردن آن ها نیازمند تدبیر و عقلانیت است و نمی توان برای مقابله با آن ها تنها 
به واکنش های مقطعی و احساسی بسنده کرد.همانگونه که رئیس جمهور و مسئولان 
آمریکایی به وضح بیان می کنند، این بار هم اهرم های اقتصادی و تحریم های بانکی و 
تجاری، کلیدی ترین ابزارهایی هستند که دولت ترامپ قصد دارد برای اعمال فشار بر 
ایران از آن ها استفاده کند.تأکید آمریکایی ها بر استفاده از همان شیوه های قبلی اگرچه 
حاوی این پیام پنهان است که ابزار و وسیله دیگری برای تحت فشار قرار دادن ایران در 
اختیار ندارند و ناگزیر به سمت تحریم ها رفته اند اما از این واقعیت هم نباید غفلت کرد 
که ابزار تحریم ها هر قدر هم نخ نما و کُند شده باشد، می تواند آسیب هایی به روند رشد 
و توسعه اقتصادی کشور ما وارد کند.لازم است صراحتا تأکید کنم بر خلاف آنچه برخی 
تبلیغ و تلقین می کنند، برجام در همان حد ناقص و پر اشکالی که اجرا شده، گشایش های 
بزرگی در اقتصاد ایران ایجاد کرده است که بازگشت اقتصاد کشور به پیش از برجام را 
حتی در صورت خروج آمریکا از این توافق و اعمال مجدد تحریم ها، ناممکن کرده است.

سرمایه گذاری ها و قراردادهای متعدد کشورها و شرکت های اروپایی با ایران پس از برجام، 
حضور مؤسسات رتبه بندی اعتباری و اندازه گیری ریسک اقتصادی در کشور و برقراری 
مجدد ارتباط با نهادهای بین المللی اقتصادی مانند صندوق بین المللی پول و بانک جهانی 
از جمله محکم ترین موانع جلوگیری بازگشت به شرایط پیش از برجام بحساب می آید.

با این حال نمی توان انکار کرد که شرایط همکاری های اقتصادی کشورها و شرکت های 
خارجی با ایران پس از خروج امریکا از برجام قطعا با قبل تفاوت کرده است.دنیا دنیای 
تجارت و منفعت است و نباید انتظار داشت کمپانی های بزرگ بین المللی ریسک همکاری 
با ایران را در شرایطی که دولت و اقتصاد آمریکا، هرگونه همکاری با ایران را جریمه و 
مجازات می کنند، نادیده بگیرند.در خوشبینانه ترین حالت، شرایطی که طرف های خارجی 
از این به بعد برای همکاری با کشورمان مطرح می کنند بسیار سخت گیرانه تر خواهدبود 
و امتیازهای بیشتری مطالبه می کنند.اینها واقعیت هایی است که در عین حفظ همدلی 
و وحدت در داخل کشور نباید مغفول واقع شود  و لازم است تدابیر لازم را برای کاهش 
اثرات  آن ها اندیشید.چاره اصلی البته روشن است؛ تقویت تاب آوری اقتصادی یا همان که 
در ادبیات رسمی ما از آن به اقتصادمقاومتی تعبیر می شود.این راهبرد اما در عین وضوح 
و اتفاق نظر درباره آن طی سال هایی که بالاترین مقامات سیاسی کشور از ضرورت آن 
سخن گفته اند، کمتر بدرستی مورد توجه قرار گرفته است.آفت اصلی هم برخورد شعاری 
و تبلیغاتی با این راهبرد کلیدی و نادیده گرفتن نقش فعالان و سرمایه گذاران بخش 
خصوصی در این زمینه است.بر این مشکل ساختاری باید ایجاد حس ناامنی و نگرانی 
را نیز در میان فعالان بخش خصوصی در پی اتفاقات چند ماهه اخیر نیز اضافه کرد چرا 
که بسیاری از سرمایه گذاران، تجار و بازرگان های دلسوز، میهن دوست و علاقمند به نظام 
و منافع ملی را نیز از بیم متهم شدن به فساد و احتکار و... در لاک محافظه کاری فرو 
برده و این دقیقا همان چیزی است که دشمن به دنبال آن است یعنی از کارانداختن 
سربازان و فرماندهان اقتصادی کشور ما.تشکیل انواع ستادها و کارگروه ها و دایر کردن 
معاونت ها و… در دستگاه های دولتی به اسم اقتصاد مقاومتی و ارائه گزارش ها و آمارها از 
اقدامات انجام شده در این راستا اگرچه می تواند مفید باشد ولی قطعا کافی نیست.نکته 
اصلی درک صحیح مشکلات اقتصاد کشور و تلاش برای رفع آن هاست. هر اقدامی بدون 
شناخت مشکلات اصلی، هر اندازه هم با نام اقتصاد مقاومتی انجام بگیرد، راه گشا نیست 
چنانکه تا کنون هم آنقدر که باید و شاید نبوده است.متأسفانه بسیاری از مسئولان، تحقق 
اقتصادمقاومتی را در پول پاشی و توزیع منابع بیشتر می دانند بدون آنکه تصور دقیقی از 
سرنوشت منابع توزیع شده داشته باشند. این در حالی است که تحقیقات و آمارها بروشنی 
نشان می دهد بهره وری سرمایه در اقتصاد ایران با متوسط جهانی بسیار فاصله دارد و 
علی رغم اینکه طی ۵ سال گذشته، سرمایه گذاری صورت گرفته در اقتصادایران بیشتر از 
متوسط جهانی بوده، خروجی این سرمایه های در افزایش تولید ناخالص داخلی حدود ۲۶ 
درصد و بسیار کمتر از متوسط کشورهای مشابه ایران بوده است.این واقعیت یعنی کمتر 
از ۳۰ درصد منابع در کشور ما تبدیل به ثروت مولد می شود و اگر بخواهیم واقعا اقتصاد 

مقاومتی را در ایران پیاده کنیم باید به دنبال افزایش این بهره وری باشیم.
* کارشناس ارشد اقتصاد بین الملل

چسبند گی 
در مقابل بازنشستگی!

قانون منع به کارگیری بازنشستگان چند صباحی است 
از سوی  رییس جمهور روحانی به دستگاه های مختلف 
ابلاغ شده است. طبق این قانون همه افراد بازنشسته 

شاغل در دولت یا نهادهای عمومی غیردولتی موظف بودند تا ۲۰ آبان ماه پست 
خود را ترک کنند. البته این قانون شامل استثناهایی هم می شود. "مقامات مذکور در 
ماده)۷۱() )وزرا و معاونین وزیر و ...(قانون مدیریت خدمات کشوری و همترازان آنها 
و ایثارگران، فرزندان شهدا و جانبازان هفتاد درصد  و بالاتر، نیروهای مسلح، وزارت 
اطلاعات و دارندگان اجازات خاصه مقام معظم رهبری از شمول این قانون مستثنی 
می باشند"آنگونه که از شواهد پیداست خیلی از این مدیران بازنشسته دوست ندارند، 
صندلی مدیریت خود را رها کنند و خانه نشین شوند. روزنامه شرق در گزارشی نوشت 
:» رئیس یکی از صندوق های بزرگ بازنشستگی کشور برای بازنشسته نشدن، ۲۶ 
میلیون داد تا ۳ سال سابقه اش پاک شود«معلوم نیست این صندلی مدیریت چه 
چسبندگی دارد که مدیران بازنشسته حاضر نیستند تن به این قانون بدهند و دل از 
کار بکشند.شاید آنها بگویند ما عاشق خدمت هستیم و دوست داریم با هر سنی برای 
ایران و مردمش کار کنیم. البته که ما باور نمی کنیم. معمولا بسیاری دوست دارند با 
توجه به سال هایی که کار کرده اند، بازنشسته شوند و چند صباحی را در آرامش زندگی 
کنند. مدیران در ایران اما همیشه دوست دارند سرکار باشند.  اگر قرار به خدمت بود، 
تا امروز به اندازه کافی به کشور خدمت کرده اید، لطفا اجازه بدهید که دیگران هم از 
فرصت خدمت به کشور استفاده کنند. به خدا که خدمت فقط در نشستن در صندلی 
مدیریت نیست.سال  هاست چرخه مدیریت در کشور در حال دور خوردن بین چند 
مدیر ثابت است. مدیرانی که دوست ندارند حالا هم صندلی خود را ترک کنند.اجازه 
بدهیم مدیران تازه نفس با تفکرات نو وارد صحنه شوند و حرف ها تازه بزنند و کارهای 
جدید کنند. حتی می شد این قانون را شامل وزرا هم کرد. برخی از آدم ها سال هاست 
وزیر هستند و چه خوب می شد جای خود را به دیگران می دادند.کسی نمی گوید این 
افراد به طور کلی از صحنه مدیریت کشور حذف شوند. این با عقلانیت همخوانی ندارد. 
این مدیران بازنشسته می توانند به عنوان مشاوران مدیران تازه نفس کار کنند و به آنها 
برای پیش برد اهداف خود کمک کنند. البته مشاورت احتیاجی به حقوق، مزایا ندارد. 
چون آنها حقوق بازنشستگی خود را می گیرند.آنها می توانند به بخش خصوصی هم 
بروند و تجربه خود را در اختیار این بخش ها بگذارند.امیدواریم این مدیران به قانون 
احترام بگذارند و به دنبال راه هایی برای دور زدن این قانون نباشند. گفته می شود 
خیلی ها به دنبال افزایش میزان جانبازی خود هستند تا کرسی مدیریت خود را حفظ 
کنند.یکی از موارد تلاش برای حفظ شهردار تهران است. این تلاش می توانست قبل 
از تصویب قانون انجام شود و شهردار تهران را از این قانون مستثنی کرد اما حالا که 
قرار است او از شهردار تهران برود بهتر است همه تن به قانون بدهند و به فکر شهردار 

جدیدی برای پایتخت ایران باشند.

سخنگوی فراکسیون مستقلان مجلس:

امکان  مستنثی کردن
 افشانی وجود ندارد

سخنگوی فراکسیون مستقلان مجلس گفت: من رایزنی کردم و نتیجه رایزنی ها 
این بود که فضای رأی دادن به استفساریه مستثنی کردن شهردار تهران از قانون منع به 

کارگیری بازنشستگان، در مجلس وجود ندارد.
مهرداد لاهوتی درباره تشکیل کمیته ای مشترک بین نمایندگان تهران و اعضای 
شورای شهر برای بررسی وضعیت افشانی با اجرای قانون منع به کارگیری بازنشستگان به 
خبرآنلاین گفت: همه جای این قانون را بررسی کردیم و حتی یک استفساریه هم تهیه 
شد و رایزنی در مجلس انجام گرفت اما ابعاد قانون به گونه ای است که امکان مستنثی 

کردن شهردار تهران از این قانون وجود ندارد.
وی درباره احتمال طرح استفساریه با هدف مستثنی کردن شهردار تهران از قانون 
جدید منع به کارگیری بازنشستگان افزود: چون عنوان شهرداری ها در متن قانون نیامد، 
ابهامی وجود داشت؛ بر همین اساس برخی دوستان نماینده طرح استفساریه ای را 
تهیه کردند اما به طور معمول وقتی ابهامی پیش می آید به مشروح مذاکرات آن روز 
مجلس مراجعه می شود، در روز تصویب اصلاح قانون منع به کارگیری بازنشستگان آقای 

لاریجانی اعلام کرده بود »شهرداری ها مشمول این قانون هستند«.

عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه:

تدابیر دولت حجم تبلیغات 
زهرآگین دشمنان را کاهش داد

عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه گفت: تدابیر خردمندانه دولت تدبیر و 
امید به ویژه در سیاست خارجی موجب کاهش حجم تبلیغات زهرآگین دشمنان شد، 
در حالی که ترامپ و دوستان وی در منطقه خط و نشان می کشیدند و خود را در برجام 

محق و موفق می دانستند.
»غلامعلی دهقان« درمورد این بخش از سخنان روز گذشته رییس جمهوری در 
دانشگاه تهران مبنی بر این که »نخستین بار در دنیا به جز چند کشور منطقه در موضوع 
برجام برابر آمریکا و حتی متحدین اروپایی اش مقابل واشنگتن ایستاده و از حقانیت ایران 
در این توافق دفاع کردند«، اظهارداشت: راهبرد عزت، مصلحت و حکمت به خوبی توسط 
تیم دیپلماسی دولت تدبیر و امید به عینت رسید و در عرصه سیاست خارجی توانست با 
حوصله، خویشتن داری و تعقل از تشدید بحران ها و مضاعف شدن آنها جلوگیری کند.

وی تصریح کرد: امید است این فایده سیاسی با کارکرد درست اروپا تا ۱۳ آبان تبدیل به 
شکل گیری راه کارهای اقتصادی و ایجاد کریدور مالی در نقل و انتقالات مالی اروپا شود.

وی ادامه داد: البته تاکنون خبرهای خوشایند و خوبی از سوی دست اندرکاران وزارت امور 
خارجه در این باره بیان شده که اروپا تلاش می کند این اختلاف سیاسی خود با آمریکا 
را تبدیل به استقلال در تصمیم گیری بیشتر نسبت به گذشته در ارتباط با این کشور 
کند.عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه تاکید کرد: یکی از تصمیمات حکیمانه 
دولت دوازدهم این بود که در خروج آمریکا از برجام نگاه عکس العملی از خود بروز نداد 
و احساساتی نشد و با برخورد خردمندانه رویای ترامپ، نتانیاهو و بن سلمان را که تصور 

می کردند ایران در یک موضع احساسی از برجام خارج خواهد شد، این اتفاق نیفتاد.

رییس فراکسیون پاسخگو تشریح کرد

اهداف تشکیل فراکسیون پاسخگو
رییس فراکسیون پاسخگو گفت: یکی از اهداف تشکیل فراکسیون پاسخگو، برقراری 

ارتباط دو سویه و موثر با مردم و کاهش بی اعتمادی آنها نسبت به مسئولان است.
علی بختیار ضمن تشریح اهداف تشکیل فراکسیون پاسخگو، بیان  کرد: ما فراکسیون 
های مختلفی در مجلس شورای اسلامی داریم که با اهداف متفاوتی تشکیل شده اند، 
ولی فراکسیونی که بتواند ارتباط دو سویه و موثری با مردم داشته باشد و فاصله بین 
مردم و مسئولان را کم کند و در نهایت از بی اعتمادی هایی که بین مردم ایجاد شده 
است بکاهد، در مجلس شورای اسلامی نداشتیم.وی در ادامه  تصریح کرد: از سوی دیگر 
نیاز است که مجلس شورای اسلامی جایی داشته باشد که در رابطه با فعالیت های خود 
و قوانینی که تصویب می کند و نظارتی که انجام می دهد به مردم پاسخگو باشد. یکی 
از اهداف فراکسیون پاسخگو این است که سطح پاسخگویی مجلس شورای اسلامی را 
بالا ببریم.نماینده مردم گلپایگان در مجلس ادامه  داد: از سوی دیگر فراکسیون پاسخگو 
می تواند پرسشگر آن چه باشد که مردم در ذهن دارند و مطالبه مردم را از وزرا، مسئولان 
و دستگاه های اداری و اجرایی بپرسند.وی تصریح کرد: از اهداف این فراکسیون این است 
که بتوانیم جایگاه مجلس شورای اسلامی را به عنوان نهاد پشتیبان مردم ارتقا دهیم. این 
کار وظیفه مجلس است، چرا که مجلس نهادی است که نمایندگان منتخب مردم در آن 
حضور دارند.بختیار خاطرنشان کرد: شناسایی اولویت های زندگی مردم و رسیدگی موثر 
به وضعیت معیشتی امروز مردم از اهداف مهمی است که در دستور کار فراکسیون قرار 
دارد. اعمال نظارت موثر بر عملکرد مسئولان و لزوم پاسخگویی به مردم و همچنین اطلاع 
رسانی شفاف از عملکرد نمایندگان و سایر مسئولان به مردم و بیان دلایل واقعی گفتارها 

در کشور اهدافی است که این فراکسیون دارد.

پارسایی:

 دلایل مخالفان FATF متقن نیست
یک عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی گفت: دلیل متقنی از سوی مخالفان 

پیوستن ایران به FATF ) گروه ویژه اقدام مالی(، ارائه نشده است.
بهرام پارسایی با بیان اینکه از سوی مجلس تغییرات کلی و ساختاری در لایحه 
پیوستن ایران به CFT  اعمال شده است، گفت: کوچکترین نگرانی برای پیوستن ایران به 

کنوانسیون سی اف تی و عضویت در FATF وجود ندارد.
سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی گفت: در شرایط فعلی، رئیس 
جمهور آمریکا تحریم هایی جدی تر از تحریم های قبلی علیه ایران وضع کرده که بسیار 
واضح است.وی با بیان اینکه یکی از موارد مورد ایهام در موضوع FATF به سیستم های 
بانکی برخی کشورها از جمله چین بازمی گردد که ایران را در شمار کشورهای ریسک پذیر 
قرار داده است، افزود: ممکن است پیوستن به این لایحه وضعیت اقتصادی و بانکی ما را 
با بهبود ۱۰۰ درصدی مواجه نکند اما عدم پیوستن به آن قطعا موجب افزایش فشارهای 
اقتصادی، معیشتی و مراودات بانکی و جهانی به شکل کاملا جدی خواهد شد.پارسایی 
تاکید کرد: علی رغم تبلیغاتی که از سوی عده ای مخالف پیوستن به FATF مبنی بر 
وابستگی ایران اعلام می شود اما این موضوع صحت ندارد و تنها اطلاعات مالی شفاف 
خواهد شد.نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: کسانی نگران 
پیوستن ایران به این لایحه هستند که نیاز به پولشویی دارند، برخی دیگر نیز در کشور 
مدعی هستند که پیوستن ایران به این لایحه بر حمایت از نیروهای یمن، لبنان، سوریه و 

حزب الله تاثیر گذار است اما مگر حمایت ایران از این نیروها حمایت بانکی است؟
 

عارف در نشست مجمع امید:

مردم باید نتیجه رای خود را در 
مجلس و مدیریت شهری ببینند

رئیس مجمع امید تهران با بیان اینکه مردم باید نتیجه رای خود را که تغییر گفتمان 
حاکم بر مدیریت شهری بود با عملکرد خوب نمایندگان عضو شورا و مدیریت شهری 
ببینند بر لزوم حاکمیت قانون تاکید کرد و با اشاره به قانون منع به کارگیری بازنشستگان 
گفت: فرض ما ماندگاری آقای افشانی است، اما فضای مجلس برای اصلاح قانون منع به 
کارگیری بازنشستگان فعلا آماده نیست و باید از طریق تعامل با اداره کل قوانین مجلس 

در قالب تشکیل کمیته ای پیشنهادات مطرح شده را پیگیری کرد.
محمدرضا عارف در جلسه مجمع امید تهران ضمن تشکر از رئیس شورای شهر 
برای دعوت از نمایندگان مجلس به شورای شهر، گفت: مجمع امید تهران متشکل از 
نمایندگان مجلس، اعضای شورا، استاندار و شهردار تهران، فرصتی برای شهر و ما است تا 
مردم نتایج رای خود را در مجلس و مدیریت شهری ببیند. در همین راستا نیز برنامه های 
راهبردی تهیه شد و با تشکیل چند کمیته تخصصی راهبردی تلاش شد وعده هایی که 
به مردم داده ایم، را پیگیری و اجرایی کنیم.وی ادامه داد: از جمله این وعده ها پافشاری بر 
درآمدهای پایدار در شهر تهران است زیرا معتقدیم نمی توان شهر را با درآمدهای ناپایدار 
اداره کرد. همچنین بازنگری قانون شوراها از دیگر مواردی است که به دنبال آن هستیم. 
مجمع امید تهران در کنار تلاش برای تحقق این وعده ها، بر تصویب لایحه درآمدهای 
پایدار تمرکز ویژه ای دارد.عارف بر ضرورت استفاده از فرصت خدمت گذاری به مردم 
تاکید کرد و با اشاره به چالشهای کلان شهر تهران، گفت: برای داشتن مدیریت شهری 
موفق چاره ای جز محول کردن تمام امور شهری به پارلمان شهری نداریم و به همین 

دلیل بازنگری در قانون شوراها باید صورت بگیرد.

کدخدایی: 

اصلاح قانون انتخابات ضرورتی انکارناپذیر است
قائم مقام و سخنگوی شورای نگهبان گفت: اصلاح فوری قانون انتخابات ضرورتی 

انکار ناپذیر است.
عباسعلی کدخدایی دیروز در توییتی درباره ضرورت اصلاح قانون انتخابات، نوشت: دو 
سال پیش سیاست های کلی انتخابات ابلاغ شد، در بند ۱۰ این سیاست ها آمده است: 
ارتقاء شایسته گزینی، همراه با زمینه سازی مناسب، در انتخاب داوطلبان تراز شایسته 
جمهوری اسلامی ایران و دارای ویژگی هایی متناسب با جایگاه مربوط. وی اظهار داشت: 
اصلاح فوری قانون انتخابات ضرورتی انکار ناپذیر است.کدخدایی پیش از این در توییت 
دیگری نیز نوشته بود: در انتخابات آتی مجلس افغانستان برای ۲۵۰ کرسی، ۲۵۶۵ نامزد 
حضور دارند، یعنی برای هر کرسی حدود ۱۰ نفر نامزد هستند، در آخرین انتخابات 
مجلس شورای اسلامی حدود ۱۲ هزار نفر ثبت نام کردند، یعنی برای هر کرسی حدود 
4۰ نفر. چه باید کرد؟ وی گفت: آیا مجلس گامی در جهت اصلاح قانون انتخابات بر 

خواهد داشت؟

سفیر ایران در ترکیه:

 حمله انتحاری تنها یک تهدید بود
سفیر جمهوری اسلامی ایران در ترکیه با بیان اینکه حمله انتحاری به سفارت تنها 
یک تهدید بود، تاکید کرد: اقدام خاصی صورت نگرفته و اوضاع در کنترل و عادی است.

محمدابراهیم طاهریان فرد اظهارداشت: تهدید توسط یک فردی انجام شده که خود را 
منتسب به داعش معرفی کرده و پلیس ترکیه در پی این تهدید، اقدامات و تدابیر امنیتی را 
در اطراف سفارت تشدید کرده است.وی، تخلیه کارکنان سفارت و هر گونه بمب گذاری 
و اخبار دیگر در این زمینه را تکذیب کرد.امروز دوشنبه در پی اعلام برخی رسانه های 
ترکیه ای مبنی بر دریافت پیام تهدید به بمب گذاری در سفارت ایران در آنکارا ، تدابیری 

امنیتی در اطراف سفارت ایران اعمال شد.

سرمقـاله

یادداشت

خبــر

رییس جمهـوری با بیـان اینکه دولت 
طرح هـای گسـترده ای بـرای مقابلـه بـا 
جنـگ روانـی و اقتصادی دشـمنان و رفع 
مشـکلات داردگفـت : ایـن دوران به رغم 
دشـواری هـای آن، سـپری خواهد شـد با 
برنامـه ریزی های دقیقی که انجام شـده، 
آمریـکا در بلنـد مـدت قـادر نیسـت بـه 
سیاسـت های ضدایرانی خـود ادامه دهد.

حجت الاسـلام والمسـلمین حسـن 
روحانی روز دوشـنبه در جلسه اقتصادی 
بـا حضـور جمعـی از اسـاتید دانشـگاه 
هـای کشـور، بـا تاکیـد بـر ایـن کـه 'به 
آینده بهتر، بسـیار امیـدوارم'، ضمن ابراز 
خرسـندی و خشـنودی از برگـزاری این 
نشسـت و قدردانی از حضور اقتصاددانان 
دانشـگاه های کشـور، افـزود: بـی تردید 
تمامی شـرکت کنندگان دلسـوزانه برای 
نظام ، کشـور و دولت نظرات کارشناسانه 
خـود را بیـان کردنـد و ایـن جلسـات 
بایـد تـداوم یابد.روحانـی بـا قدردانـی از 
حمایـت هـا و ارائـه دیـدگاه هـا و طـرح 
هـای دلسـوزانه اقتصاددانان کشـور برای 
کاسـتن از مشـکلات اقتصادی، ضرورت 
تقویـت امیـد در جامعه جهت شکسـت 
دشـمنان در جنـگ روانـی و اقتصـادی 
را مـورد تاکیـد قـرار داد و اظهار داشـت: 
ایـن دوران بـه رغـم دشـواری هـای آن، 
سـپری خواهـد شـد و بـا برنامـه ریـزی 
هـای دقیقـی کـه انجـام شـده، آمریـکا 
در بلنـد مـدت قادر نیسـت به سیاسـت 
هـای ضدایرانـی خـود ادامـه دهد.رییس 
از مسـوولان  کـرد:  تصریـح  جمهـوری 
دولـت نیز می خواهم این جلسـات را در 
محورهای مختلف اقتصـادی پی بگیرند.

روحانـی اظهـار داشـت: در تمـام دوره 
فعالیت ۵ سـاله دولت، پیوسـته هفته ای 
دو جلسـه اقتصادی با مسئولین، مدیران 
و مشـاوران اقتصـادی داشـته ام و در این 

دولـت هیچ تصمیمـی بدون مشـورت با 
کارشناسـان اتخاذ نشـده اسـت.

* بایـد امید در جامعه و سـرمایه 
اجتماعـی را بیش از پیـش تقویت 

کنیم 
رییـس جمهـوری بـا بیـان ایـن کـه 
بایـد امید در جامعه و سـرمایه اجتماعی 
را بیـش از پیش تقویـت کنیم، به جنگ 
روانـی و اقتصـادی دشـمنان علیـه ملت 
ایـران اشـاره و تصریح کرد: ما در شـرایط 
بحرانـی نیسـتیم اما شـرایط، عـادی نیز 
نیسـت و در تصمیـم گیـری هـا و اعلام 
مواضـع و دیـدگاه هـا بایـد ایـن شـرایط 
مـورد توجه باشـد و در کنار ابـراز نگرانی 
هـای بـه حق بـرای رفـع ایـن نگرانی ها 
نیـز راه حل و پیشـنهادات عملیاتی ارائه 
شـود.روحانی بـا تاکیـد بر این کـه مردم 
و بـه ویـژه صاحبـان درآمدهـای ثابـت 
در شـرایط کنونـی بـا مشـکل معیشـت 
مواجه هسـتند، گفت: دولـت طرح های 
گسـترده ای بـرای مقابله با جنـگ روانی 
و اقتصـادی دشـمنان و رفـع مشـکلات 
دارد امـا در عیـن حـال اقتصاد کشـور از 
گذشـته با بیمارهای مزمنـی مواجه بوده 
که بروز برخی مشـکلات و مسایل، باعث 

می شـود تا عـوارض آن بیمارهای مزمن، 
تشـدید و اثارش بیشـتر در جامعه لمس 

شود.
تامیـن  در  مشـکلی  هیـچ   *
کالاهای اساسـی نخواهیم داشـت 
بـه  اشـاره  بـا  جمهـوری  رییـس 
دسـتاوردهای دولـت در عرصـه کاسـتن 
از نـرخ تـورم، ایجـاد رشـد اقتصـادی و 
برچیـدن موسسـات اعتبـاری غیرمجـاز 
گفـت: طی فعالیـت دولـت یازدهم علت 
کاهـش تـورم، انضباط مالی دولـت بود و 
مـا در هیـچ شـرایطی و بـه رغـم تحمل 
سـختی ها، خلق پـول و یا اسـتقراض از 
بانـک مرکزی نکردیم.روحانی تاکید کرد: 
دولـت هم اکنـون نیز به گونـه ای برنامه 
ریـزی کرده اسـت کـه حتی در شـرایط 
تامیـن  تـر هیـچ مشـکلی در  سـخت 

کالاهـای اساسـی نخواهـد داشـت.
* اقتصـاد با بگیر و ببند درسـت 

شود  نمی 
رییس جمهوری با اشـاره به سـخنان 
یکـی از اقتصاددانـان حاضـر در جلسـه، 
گفت:کلیت این حرف درسـت اسـت که 
اقتصاد با بگیر و ببند درسـت نمی شـود 
امـا ما گاهی با مواردی مواجه می شـویم 

کـه تاسـف آور اسـت و باعـث می شـود 
کـه نتوانیـم صرفـا مقـررات و معیارهای 
اقتصـادی را در ایـن مـوارد حاکـم کنیم. 
گاهـی شـاهدیم فـردی تولید را بـه این 
بهانـه کـه مـواد اولیـه و قطعـه نـدارد، 
متوقـف کرده و حـال آن که در بازرسـی 
از انبارهـای آن متوجـه مـی شـویم برای 
مـاه هـا مـواد اولیـه و قطعـه دارد و صرفا 
به دنبال سـود بیشـتر در آینـده فعالیت 

تولیـدی را متوقـف کرده اسـت.
در ابتـدای این جلسـه نیز کـه حدود 
۳ سـاعت بـه طـول انجامید، جمعـی از 
اقتصاددانان در فضایی صمیمی با رییس 
جمهـوری به طـرح دیدگاه هـا و نظرات 
مشـکلات  از  رفـت  بـرون  بـرای  خـود 

اقتصـادی کشـور پرداختند.
راه هـای بـرون رفـت از رکـود و ایجاد 
شـتاب در رشـد اقتصـادی، وضـع تـورم، 
ضـرورت تغییرات سـریع و بـاور پذیر در 
هدف گـذاری اهـداف مدنظـر اقتصادی، 
تقویـت سیسـتم ارزیابـی سیاسـت هـا، 
ضرورت دخالت بیشـتر دولت در بازار ارز، 
ضرورت مدیریت و کنترل تبعات شـوک 
هـای اقتصـادی بـرای مصـرف کننـده و 
تولیـد کننـده، تقویـت تعامل بـا جهان، 
بهـره گیـری بیشـتر از نظـر اقتصاددانان 
در طـرح هـای اقتصـادی پیـش از اجـرا، 
ضـرورت وجـود فرماندهـی بـرای مقابله 
بـا تحریم هـا، ضـرورت ارائه بسـته های 
مشـروط حمایتـی از بنـگاه هـای بزرگ 
اقتصـادی، ضـرورت توجـه بیشـتر بـه 
اقتصـاد منطقـه ای و اقتصـاد بنـگاه ها و 
تقویـت تیـم اقتصـادی دولـت از جملـه 
مباحث و موضوعاتی بودند که اسـتادان و 
صاحبنظران اقتصادی شـرکت کننده در 
این نشسـت پیرامـون آنها دیـدگاه های 
خـود را بـا رییـس جمهـوری در میـان 

گذاشتند.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت با بیان اینکه تحریم ها را فرصت تلقی 
می کنیم گفت: مقتدرانه با هر کس که امنیت کشور را تهدید کند، برخورد می کنیم.

 امیر سرتیپ امیر حاتمی روز دوشنبه در چهارمین کنگره آسیا اقیانوسیه طب نظامی 
پاسفیک در محل سالن همایش های صدا و سیما افزود: جمهوری اسلامی ایران جدای 
از تولیدات صنعتی و تجهیزاتی به تعهدات، توافق نامه ها و کنوانسیون های بین المللی 
همانند معاهدات شیمیایی، میکروبی و هسته ای و نیز مقررات سازمان های بهداشت 

جهانی پایبند است و به عنوان عضو فعال در عرصه بین المللی حضور و همکاری دارد.
وی اضافه کرد: وزارت دفاع ایران عضو کمیته ملی حقوق بشردوستانه است و از این 
طریق با صلیب سرخ جهانی در زمینه عملیات بشردوستانه از جمله در اختیار قرار دادن 

تجربیات مین زدایی همکاری می کند.
وزیر دفاع گفت: جهان در این سال ها شاهد حسن نیت ایران در خصوص بحران 
های ساختگی هسته ای بوده است و تاکنون به رغم عهدشکنی های آمریکا پایمردی و 

خویشتنداری کرده و صبر پیشه داشته است.
امیرحاتمی اظهار داشت: آمریکاییان، ما را به دلیل استقلال سرزمین مان و به جرم 
آزادی تحریم کرده اند؛ تحریم هایی که برخلاف اصول اساسی حقوق بشری و غیرانسانی 
است؛ به طوری که حتی در فرایند تهیه داروها و نیازهای اولیه انسانی ملت ها، با توسل 

به تروریسم اقتصادی مانع تراشی می کنند.

وزیر دفاع تصریح کرد: اگر امروز ملت ها و کشورهای جهان در برابر چنین قانون 
گریزی و قانون شکنی هایی ایستادگی نکنند، شاهد ظهور دوباره هیتلرهای جدیدی در 

جهان خواهیم بود و دوباره فاجعه های بزرگ انسانی رخ خواهد داد.
امیرحاتمی افزود: اگر از هم اکنون در مقابل این یاغی گری ها تلاش و ایستادگی 
نکنیم، افسوس خواهیم خورد. امروز تمام توانمندی های طب رزم را در معرض نمایش و 
عرضه گذاشته ایم به دلیل اینکه نمی خواهیم سایر ملت های جهان همانند ملت ما طعم 

درد از دست دادن پا، دست و اعضای خانواده و عزیزانشان را بچشند.
وزیر دفاع تصریح کرد: باید همه با هم عهد ببنیدیم و برای خلع سلاح کشتار جمعی و 

رعایت قوانین بشردوستانه با تمام قدرت و توان خستگی ناپذیر تلاش کنیم.
وی افزود: در این روزها همه ما شاهد قانون شکنی و قانون گریزی برخی دولت ها 
هستیم و همه جهانیان دیدند آنها چگونه بدون اهمیت دادن به امنیت جهان خودخواهانه 

فقط به بهانه منافع ملی قراردادها و هنجارهای جهانی را زیر پاگذاشتند.
وزیر دفاع ادامه داد: همه بشریت باید دست به دست هم بدهند تا بخشی از دردهای 
آنها را تسکین دهیم و با کشورهایی که قصد دارند با قانون شکنی بر طبل جنگ بکوبند 
و از سلاح های غیرمتعارف و ممنوعه استفاده کنند، باید مقابله جدی کرد و اجازه ندهیم 
برخی کشورها با یاغی گری دنیا را به سمت نزاع سوق دهند تا جنگ های دیگری 

شکل گیرد. 

اخبــار

گفت:  رئیس جمهور  معاون 
اصلاح طلبان با آقای رئیس جمهور وارد 
ائتلاف و پیمان شدند و روی پیمان و 
پابرجا هستند.  و  ائتلاف شان محکم 
یک بخشی از پیمان آنها این است که 
با طیف هایی همفکر و همسو با دولت 

همکاری کنند.
معصومه ابتکار درباره دیدار رئیس 
جناح  دو  های  شخصیت  با  جمهور 
بر  سیاسی گفت: جهت گیری دولت 
اعتدال است، آقای رئیس جمهور تلاش 
کرد تمام گروه هایی که به آینده ایران 
علاقمند هستند و از نظر نگاه و تفکر 
او  کلان  های  سیاست  و  ها  برنامه  با 
همسویی دارند، همراهی و همکاری شان 

را جلب کند.
وی افزود: قطعا همدلی ها، مشورت 
ها و همفکری ها با جریانات سیاسی می 
تواند به بهترکردن مراحل تصمیم سازی 

ها و اتخاذ تصمیمات کمک کند.
اشاره  با  جمهور  رئیس  معاون 
بین  های  همکاری  و  همگرایی  به 

قوا درباره اف ای تی اف تأکید کرد: 
گام  تی در مجلس  اف  تصویب سی 
تلاش  و  ها  رایزنی  حاصل  و  بزرگ 
جریانات  و  قوا  بین  که  بود  هایی 

سیاسی صورت گرفت.
وی افزود: در شرایطی که ما با یک 
جنگ اقتصادی و عملیات روانی تمام 
عیار از طرف بدخواهان ایران و متأسفانه 
مواجه  کشور  در  خاصی  جریان  یک 
در  های سیاسی  رایزنی  این  هستیم، 
عالی ترین سطح خودش با آقای رئیس 
جمهور بسیار مهم و راهبردی است و 
حتما باید استمرار پیدا کند. پیشنهاد این 
است که غیر از لایه سیاسی، با لایه های 
دیگر حوزه اجتماعی همچون سازمان 
های مردم نهاد رایزنی ها و نشست ها با 

رئیس جمهور ادامه پیدا کند.
درباره  دوازدهم  کابینه دولت  عضو 
امکان ناراحتی اصلاح طلبان از نشست 
رئیس جمهور با اصولگرایان یادآور شد: 
به هر  باشد،  این طور  نمی کنم  فکر 
حال از اول اصلاح طلبان با آقای رئیس 

پیمان شدند و  و  ائتلاف  وارد  جمهور 
و  محکم  شان  ائتلاف  و  پیمان  روی 
پابرجاهستند. یک بخشی از پیمان آنها 
این است که با طیف هایی همفکر و 

همسو با دولت همکاری کنند.
وی ادامه داد: اصولگرایان اعتدالگرا در 
حمایت از دولت نشان دادند، در خیلی از 
مواضع با جریان اصلاحات کاملا همراه 
هستند که معتقدم تحت تأثیر مبانی 
اصولی جریان اصلاحات خیلی از این 
تحولات شکل گرفته است. این قدرت 
نظری و مبانی فکری جریان اصلاحات را 

نشان می دهد.
معاون رئیس جمهور در گفتگو با 
خبرآنلاین بیان کرد: امروز با گذشت 
آن هستیم،  در  که  شرایطی  و  دوران 
خیلی از اصول و تفکرات اصلاح طلبی 
مورد پسند جریانات اصولگرای دلسوز و 

واقع بین و آینده نگر قرار گرفته است.
مخالفان  برخی  تلاش  درباره  وی 
دولت برای خائن سازی در کشور گفت: 
از  متأسفانه در ۵ سال گذشته یعنی 

آغاز دولت آقای روحانی علیه دولت با 
هدف تخریب، خائن سازی و اتهام زنی 
انواع و اقسام انگ ها تلاشی انجام می 
شود. این جریان برای خودش مصونیتی 
به  بنابراین  کند  می  احساس  و  دیده 
راحتی می تواند از این فضا بهره گیرد 
و کار را به حدی برساند که این انگ 
ها را به رئیس مجلس بزند.ابتکار گفت: 
رئیس مجلس اصولگراست، در جریان 
اصولگرایی حرکت می کند و از معتمدان 
انقلاب  معظم  رهبر  و  نظام  سابقه  با 
محسوب می شود اما چنین انگ ها و 
تهمت های زشتی به وی می زنند.عضو 
کابینه دولت دوازدهم یادآور شد: فقط 
نگاه ما نباید اجتماعی باشد بلکه خیلی 
دقیق و با حساسیت های لازم نسبت 
به چنین تحرکاتی نگاه کنیم چون هر 
کسی هر گامی برای اعتلای ایران می 
خواهد بردارد به او انگ و تهمت ارتباط 
با بیگانه می زنند تا کلا او را منزوی و 
از میدان خارج کنند. چنین اتفاقی واقعا 

جای تأسف دارد.

معصومه ابتکار:

جریانی بامصونیت علیه دولت پروژه خائن سازی رادنبال می کند

رئیس جمهور در جلسه ای با اقتصاددانان:

آمریکا نمی تواند به سیاست ضدایرانی ادامه دهد

وزیر دفاع تاکید کرد

برخورد مقتدرانه با تهدیدکنندگان امنیت

یک فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه »سطح جلسات 
دولت و جریان های سیاسی باید از بیان کلی دغدغه ها و 
مشکلات عبور کند«، می گوید: دولت باید از طریق ایجاد 
کارگروه هایی، از ظرفیت نخبگان و جریان های سیاسی 

استفاده کند.
امیر محبیان درباره دیدار اخیر روحانی و احزاب مختلف 
می گوید: یکی از ایرادات وارده به دولت این است که تعامل 
لازم را با جریان های سیاسی و متخصصین حوزه های 
مختلف را ندارد و به نظر می رسد یک تیم بسته، تصمیمات 
را اتخاذ می کند.او در ادامه اضافه می کند که با درستی و 
غلطی تصمیمات کاری ندارم، اما به هر صورت این نگاهی 
است که شکل گرفته و دولت باید این تصویر را از ذهن ها 
پاک کند، وگرنه این نگاه، دولت را از شکل تعاملی به دولت 
الیگارشی تغییر می دهد. همین موضوع هم باعث شده 
نشست هایی با اصولگرایان و اصلاح طلبان انجام شود، اما 
دولت باید به سمتی برود که این نشست ها را از حالت 
فرمالیته و انجام تکلیف خارج کند.محبیان همچنین درباره 
انتظارات از نشست  دولت با جریان های سیاسی، تصریح 
می کند: نشست دولت و جریان های سیاسی باید به سمتی 
برود که در آن ها تقسیم وظایف صورت بگیرد. احزاب، 
گروه ها و... وضعیت را در اجتماع رصد  کنند و به دولت ارائه 
 دهند. البته دولت نیز اختیار دارد که با توجه به امکاناتش از 

راه حلی که به او ارائه شده ، استفاده کند.
*غلبه نگرش سیاسی بر تخصص

این فعال سیاسی اصولگرا با تأکید بر اینکه »یکی 
از آسیب های جدی در کشور ما غلبه نگرش سیاسی 
حوزه های  در  آن که  به جای  می دهد:  توضیح  است«، 
فرهنگ، اجتماع و اقتصاد به متخصصان فن رجوع شود، 
سیاسیون راجع به آن تصمیم گیری می کنند. سیاسیون 
هم معمولاً مدل های ذهنی خاص خودشان را دارند و 

نوعی از بحران سازی را برای ایجاد امواج اجتماعی مدنظر 
بحران سازی ها در حوزه های  نوع  این  و  قرار می دهند 
مختلف اقتصاد، فرهنگ و اجتماع هم نمود پیدا می کنند.

او همچنین ادامه داد: کارکردها و رویکردهای تخصصی 
از  متفاوت  فرهنگ  و  اقتصاد  اجتماع،  حوزه های  در 
حوزه سیاسی است و کارشناسان این حوزه ها می توانند 
ارائه بدهند. دولت  رویکردها و راهکارهای مناسبی را 
هم باید با ایجاد کارگروه های مناسب، سطح گسترده ای 
از نخبگان مؤثر و دارای ایده را گرد هم آورد، با آن ها 
ارتباط برقرار کند و از آنها بهره بگیرد، زیرا دولت، ملی و 
فراجناحی است. بنابراین چون هدف، حل مشکلات مردم 
است باید از همه ظرفیت ها خصوصاً ظرفیت متخصصان 

استفاده شود.
* دولت با اصولگرایان دیدار می کند

محبیان درباره نشست دولت با اصولگرایان عنوان 

می کند که تا کنون دیداری از سوی دولت با اصلاح طلبان 
انجام شده و قرار است دیداری نیز با اصول گرایان صورت 
بگیرد.او همچنین اضافه می کند: پیشنهاد می شود این 
نشست ها از شکل جلسات کلی با خود رئیس جمهوری 
که زمان آن طولانی است، به جلسات تخصصی تر تقسیم 
شود. یعنی جدا از آن که سران احزاب و جریان ها در 
حوزه های مختلف با رئیس جمهوری دیدار می کنند و 
دغدغه ها را مطرح می کنند، سطح جلسات از بیان دغدغه 
و مشکلات عبور کند و به سمت ارائه راهکار و ورود به 

جزئیات تغییر برود.
* همکاری دولت و جریان های سیاسی

این فعال سیاسی اصول گرا در ادامه تأکید می کند: 
به نظرم لازم است که احزاب و گروه ها در کارگروه هایی 
که دولت مشخص می کند، عضویت پیدا کنند و فعالانه 
عمل کنند. دولتیان هم نه از موضع بالا بلکه از موضع 
برنامه و  به  را  ایده ها  نگاه کنند.  به قضایا  کارشناسی 
برنامه ها را به رویکردهای اجرایی تبدیل کنند. نهایتاً شاید 
این مسئله کمک کند که حداقل مسئله فاصله دولت و 

متخصصان حل شود.
که  پرسش  این  به  پاسخ  در  همچنین  محبیان 
اشتیاقی از سمت اصول گرایان برای تعامل با دولت وجود 
دارد، می گوید که چه اصلاح طلب و چه اصول گرا، همه 
دغدغه مردم را حداقل در زبان دارند، یعنی مایل اند که 
مشکلات برطرف شود. ما هم نیت خوانی نمی کنیم که 
بگوییم درست است یا غلط! باید فرصتی ایجاد کرد که 
آنها ادعاهای خود را در عمل نشان بدهند. اگر کسی هم 
از این فرصت برای اهداف نادرست استفاده کند، مردم 
آگاهی لازم را دارند و درک می کنند. لذا دولت باید این 
ظرفیت را برای کمک کسانی که می خواهند مشکلات 

مردم را حل کنند، ایجاد کند.

امیرمحبیان :

دولت از ظرفیت نخبگان و جریان های سیاسی استفاده کند

کیوان جعفری طهرانی *

مصطفی داننده
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اقتصادی

بدهیهاییکه۵برابرنقدینگیآورد!
در شرایطی نقدینگی روند صعودی گرفته که برای جذب آن راهکاری مبتنی بر تولید 
ثروت در پیش گرفته نشده و معضلاتی در اقتصاد به بار آورده که به گفته یک کارشناس، 
دلیل اصلی آن بدهی بانک ها و دولت به بانک مرکزی است، چراکه به ازای هر اندازه 

بدهی، حجم نقدینگی چهار تا پنج برابر می شود.
حجم نقدینگی مساله ای است که در ماه های اخیر بسیار بیشتر از قبل شنیده شده 

است. علت آن هم در ملموس شدن اثرات تورمی این پدیده از ماه های گذشته است.  
اواسط شهریور ماه پارسال بود که بانک مرکزی نسبت به کاهش نرخ سود بانکی تصمیم 
گرفت؛ این تصمیم باعث شد حجم عظیمی از سرمایه های خفته در بانک ها به منظور 

پیدا کردن دیگر حوزه های پرسود به گردش درآید.
حجم عظیم نقدینگی خارج شده از بانک ها در اولین گام خود بازارهای ارز و سکه را 
تحت تاثیر قرار داد؛ به طوری که روند افزایشی قیمت ارزهای خارجی تا اواخر همان 
سال خود را به صورت محسوسی در بازار نشان داد و همچنان هم بازار این بخش درگیر 
التهابات و نوسانات است که از سرگردانی نقدینگی نشأت گرفته است، چراکه علیرغم 
افزایش روزافزون نقدینگی، برنامه منسجمی برای جذب آن در بخش های مولد تعریف 
نشده است. در این میان طبق آخرین آماری که بانک مرکزی از تغییرات نقدینگی اعلام 
کرده حجم  آن با رشد ۲۰.۵ درصدی نسبت به مرداد پارسال مواجه بوده و رقم ۱۶۴۶ 
هزار میلیارد تومان ثبت شده است. این رقم در مقایسه با ۱۳۶۶ هزار میلیارد تومان مرداد 
۱۳۹۵ بیش از ۳۰۰ هزار میلیارد تومان رشد دارد. هم چنین نسبت به اسفندماه سال 
گذشته ۷.۸ دهم درصد بیشتر شده و روند صعودی آن به گونه ای شده که طی یک ماه 
از تیر تا مرداد امسال، حدود ۴۴ هزار میلیارد تومان افزایش داشته است و این روند به زعم 
کارشناسان نه تنها ادامه دارد بلکه سرعت هم خواهد گرفت؛ لذا برنامه ریزی برای جذب 
سرمایه ها ضرورت دارد.   در این باره سید عزیز آرمن - کارشناس اقتصادی - در گفت وگو 
با ایسنا، با اشاره به دلایل مختلف افزایش حجم نقدینگی در اقتصاد، درباره افزایش پایه 
پولی کشور اظهار کرد: بخشی از افزایش حجم نقدینگی به دلیل بدهی دولت به بانک 
مرکزی است. به ازای هر اندازه بدهی دولت به بانک مرکزی حجم نقدینگی چند برابر 
می شود. برای مثال افزایش یک ریال بدهی دولت به بانک مرکزی باعث افزایش چهار تا 
پنج ریال نقدینگی در اقتصاد خواهد شد.  این عضو هیات علمی دانشگاه چمران اهواز 
همچنین به بدهی سیستم بانکی به بانک مرکزی به عنوان یکی دیگر از دلایل افزایش 
حجم نقدینگی اشاره کرد و گفت: این که بانک ها در سال های گذشته توانستند فراتر از 
مقررات بانک مرکزی وام دهند و اعتبارات خود را در جامعه توسعه دهند باعث افزایش 
بدهی به بانک مرکزی شد که این مساله در نهایت باعث افزایش پایه پولی و افزایش حجم 
نقدینگی شده است. آرمن در ادامه به تبعات افزایش حجم نقدینگی نیز اشاره کرد و 
افزود: در بلندمدت افزایش حجم نقدینگی باعث افزایش نرخ تورم خواهد شد که در 
شرایط فعلی به نظر می رسد این تورم ناشی از افزایش حجم نقدینگی به وقوع پیوسته 
است. نقدینگی در سال های گذشته روز به روز بیشتر شده و حالا تبعات تورمی خود 
را نشان داده است. این اقتصاددان همچنین با بیان این که افزایش حجم نقدینگی به 
خودی خود یک معضل در اقتصاد نیست، اظهار کرد: اگر افزایش حجم نقدینگی با 
رشد اقتصادی همراه نباشد این نقدینگی می تواند باعث تلاطم در بازارهای ارز و سکه، 

مسکن و حتی اقلام خوراکی شود و تورم ایجاد کند.
گفتنی است؛ مجموع همه اسکناس و مسکوکات و منابع اعتبارات بانکی، اجزای 
تشکیل دهنده نقدینگی هستند. اما آنچه این روزها باعث ایجاد مشکل در سیستم 
اقتصادی شده است در واقع بخش پولی و سیال نقدینگی است. حجم پولی نقدینگی 
در خارج از سیستم بانکی قابلیت تورم زایی بالایی دارد و این میزان از حجم نقدینگی در 
یک اقتصاد اگر متناسب با میزان تولید کالا و خدمات نباشد باعث ایجاد تورم رکودی در 

حوزه تولید خواهد شد.

عضو اتاق تهران: 

وزیرانجدید،معاونانیبااختیارتامبرگزینند
عضو اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران گفت: وزیران جدیدی که برای 
وزارتخانه های کار، اقتصاد و شاید صنعت انتخاب می شوند باید ضمن اشراف به کار، با 
همه دستگاه ها تعامل قوی داشته باشند و معاونانی با اختیارات کامل سر کار بیاورند تا 

»همه کارها به وزیر ختم نشود«.
»محمدرضا نجفی منش« افزود: در شرایط کنونی اقتصاد کشور نباید وزارتخانه های 
امور اقتصادی و دارایی و تعاون، کار و رفاه اجتماعی وزیر نداشته باشند و تکلیف ماندن 
یا نماندن وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز مشخص نیست و بازار شایعه در این زمینه 

داغ است.
به گفته وی، رییس جمهوری باید در این زمینه زودتر تصمیم گیری کند، زیرا تصمیم 

گیری دیرهنگام صدمه ها و آسیب هایی به همراه خواهد داشت.
وی بیان داشت: به طور مثال در روزهای گذشته مطابق تصمیم ستاد اقتصاد مقاومتی 
قیمتگذاری خودرو به سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان محول شد اما 

به دلیل یاد شده تاکنون اجرایی نشده است.
* اهمیت توان وزیران برای تعامل بین دستگاهی 

نجفی منش یادآوری کرد: وزارتخانه های اقتصاد و صنعت در بسیاری کشورهای 
پیشرفته جهان یک جا متمرکز شده و به عبارتی یک وزارتخانه است اما تقسیم وزارتخانه 

ها سبب شده است در مواردی با تضاد منافع روبرو باشیم.
»برای نمونه در شرایطی که تجارت و صنعت با مشکل روبرو بودند وزارت اقتصاد مالیات 

خود را طلب می کرد و به تعطیلی یا فعالیت واحدها کاری نداشت«.
وی یادآوری کرد: ۴۰ درصد اقتصاد کشور به نوعی وابسته به وزارت صنعت، معدن و 
تجارت است و در صورتی که دستگاه های مرتبط با این حوزه با یکدیگر تعامل نداشته 

باشند، کارها پیش نخواهد رفت.
عضو اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران درباره اهمیت توان وزیران برای 
تعامل بین دستگاهی به ناهماهنگی وزارت صنعت، معدن و تجارت با بانک مرکزی در 
موضوع ارز در ماه های گذشته اشاره کرد و گفت: در آن موضوع شاهد بودیم وزارت 
صنعت موافق پرداخت ارزی به برخی شرکت ها و فعالان اقتصادی بود اما بانک مرکزی 

با این امر موافقت نمی کرد.  
وی بر لزوم توجه به ارتقای تولید داخل تاکید کرد و گفت: باید سعی شود با برنامه ریزی، 
کمبودها جبران شده و از فرصت پیش رو برای ارتقای داخلی سازی بهره ببریم که کاهش 

نیازهای ارزی را نیز به دنبال خواهد داشت.
نجفی منش همچنین تعامل با کشورهای مقصد صادراتی کالای ایرانی را خواستار 
شد و یادآوری کرد: همواره هیات های ۲۰۰ تا ۳۰۰ نفره اقتصادی و صنعتی، رییس 
جمهوری ترکیه را در سفر به کشورهای مختلف همراهی می کنند و از این ظرفیت 
سیاسی برای پیشبرد امور اقتصادی بهره می گیرند؛ امری که در کشور ما مغفول مانده 
است. وی ابراز امیدواری کرد وزیرانی که برای این وزارتخانه ها تعیین می شوند توسعه 
صادرات، ارتقای صنایع داخلی، کاهش فاصله اقتصادی و صنعتی با سایر کشورها و 

ارتباط صنعت و دانشگاه را جزو اولویت های خود قرار دهند.

رییس کمیسیون انرژی مجلس  مطرح کرد

تجربهنفت120دلاریدرماههایآینده
بازارطلایسیاه

رییس کمیسیون انرژی مجلس، گفت:طی ماه های آینده قیمت نفت به بیش از ۱۲۰ 
دلار رسیده و برودت هوا و سرمای پیش رو در اروپا و آمریکا و مشکلاتی که در تولید و 
عرضه نفت برای عربستان و برخی کشورها ایجاد شده حتما به این چالش دامن می زند.

فریدون حسنوند با اشاره به نوسانات قیمت نفت، گفت: طی ماه های آینده قیمت 
نفت به بیش از ۱۲۰ دلار رسیده و برودت هوا و سرمای پیش رو در اروپا و آمریکا و 
مشکلاتی که در تولید و عرضه نفت برای عربستان و برخی کشورها ایجاد شده حتما به 

این چالش دامن می زند.
رییس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی، افزود: تاکنون برخی کشورها از ذخایر 
خود استفاده کرده اند تا شاید ثباتی در بازار نفت ایجاد شود، اما با پایان این ذخایر  حتی 

نمی توانند سهمیه تعیین شده سقف اوپک خود را به تولید برسانند.
عامل افزایش قیمت نفت کسی جز ترامپ نیست

وی با بیان اینکه عامل افزایش قیمت نفت کسی جز ترامپ نیست، ادامه داد: ترامپ 
با تحریم های ظالمانه به کشورهای مختلف و ملت خود فشار اقتصادی وارد کرده  است، 
لذا در شرایط کنونی هیچ راهی جز اینکه تحریم ها برداشته شود وجود نداشته و اعضای 

اوپک و غیر اوپک نیز نمی توانند کمبود نفت را در بازار جهانی جبران کنند.
نماینده مردم اندیمشک در مجلس شورای اسلامی، با تاکید بر اینکه تحریم به جای 
فشار بر مردم ایران به مردم آمریکا فشار وارد می کند، اظهار داشت: نتیجه تحریم های 
آمریکا معکوس می شود و حتی اگر در اثر تحریم فروش نفت ایران کاهش یابد با افزایش 
قیمت نفت فروش بیش از اهداف تعیین شده مورد نظر برای کشور ارزآوری داشته و برای 

کشور مفید خواهد بود.
*صادرات نفت ایران در دوران تحریم ها به صفر نمی رسد

وی بیان اینکه ایران در فروش نفت تنها به سمت خریداران سنتی خود معطوف 
نمی شود، افزود: خریداران سنتی و بخش های دیگری در دنیا خواهان خرید نفت ایران 

هستند و صادرات نفت ایران در دوران تحریم ها به صفر نمی رسد.
حسنوند با اشاره به اینکه تحریم از نظر ایران از ۱۳ آبان شروع نمی شود بلکه در سال 
های گذشته با شدت و حدت و با اجماع جهانی ایران تحریم بوده است، ادامه داد: این 
بار تحریم ها اجماع جهانی را به دنبال نخواهد داشت و کشورهای هم پیمان ایران، 
خریداران سنتی و کشورهای اروپایی در این تحریم با آمریکا همراهی نمی کنند و آمریکا 
تنها است. رییس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه تحریم ها از 
چند ماه قبل از سوی آمریکا و فشار به کشورها و شرکت ها آغاز شده است، تصریح کرد: 
ایران برنامه ها و بسته های خود را برای تشدید تحریم در نظر گرفته و در عمل اثبات 
می شود که بازنده تحریم کسی جز آمریکا نخواهد بود و تحریم فشار اقتصادی بر ملت 

آمریکا و شکست سیاست های ترامپ را به دنبال خواهد داشت..

رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: با توجه به روند نزولی معاملات در بازار و 
کاهش قدرت خرید مردم، مالکان و فروشندگان مسکن به دنبال افزایش قیمت و 

طمع ورزی بیشتر نباشند.
»مصطفی قلی خسروی« روز دوشنبه درگفت وگو با خبرنگار ایرنا، افزود: در ماه 
های اخیر روند کاهشی معاملات و اجاره مسکن در تهران همچنان ادامه داشته 
است زیرا تجربه به ما نشان داده با افزایش قیمت ها به تدریج خریداران کمتری وارد 

بازار می شوند.
وی به وضعیت بازار مسکن اشاره کرد و گفت: هرچند در بازار متقاضیان خرید 
مسکن وجود دارند اما فروشندگان به امید افزایش قیمت ها از فروش ملک خود 

خودداری می کنند.
»فروشندگان در اشتباهند؛ توصیه من به آنها این است که به فروش واحدهای 
مسکن خود اهتمام بیشتری داشته باشند زیرا با دریافت وجه ملک خود، می توانند 

ارزش افزوده بیشتری کسب کنند.«
نماینده رئیس اتاق اصناف ایران در کمیسیون تخصصی مشاوران املاک کشور 
در وضعیت بازار و قیمت های مسکن در نیمه دوم امسال نیز گفت: با توجه به رشد 

قیمت ها، بازار مسکن در نیمه دوم امسال به ثبات می رسد؛ اگر شرایط اقتصاد 
کلان کشور با دیپلماسی بهتر شود، وضعیت آینده بازار در نیمه نخست سال آینده 

نیز امیدوارکننده خواهد بود.
* کاهش 13 درصدی قرارداد اجاره

وی اضافه کرد: آمارها نشان می دهد که از ابتدای امسال تا ۲۰ مهرماه، در مقایسه 
با مدت مشابه پارسال در مجموع تعداد معاملات مسکن در کشور چهار درصد 

افزایش یافته است.
خسروی ادامه داد: در این مدت، ثبت مبایعه نامه ها )خرید و فروش مسکن( 
در کشور ۲۴ درصد افزایش داشته اما در حوزه اجاره، شاهد کاهش ۱۳ درصدی 

قراردادها بودیم.
* کاهش 14 درصدی معاملات و اجاره مسکن در تهران

رئیس اتحادیه مشاوران املاک، یادآورشد: در مدت یادشده در تهران شاهد روند 
کاهش معاملات بودیم، به طوری که مجموع معاملات )اجاره و مبایعه نامه( ۱۴ 

درصد کاهش داشته است.
خسروی افزود: در مدت یاد شده روند خرید و فروش مسکن در تهران ۱۲ درصد 

و اجاره نامه نیز ۱۵ درصد کاهش داشته است که نشان می دهد قدرت خرید مردم 
در تهران با توجه به افزایش قیمت ها روند نزولی داشته و خریداران کمتری در بازار 

وجود دارند.
وی درباره رکود در بازار مسکن گفت: معتقدم در این بازار رکود وجود ندارد زیرا 

اکنون در بازار شاهد معاملاتی هرچند اندک هستیم.
به گزارش ایرنا، بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران شمار معاملات آپارتمان های 
مسکونی شهر تهران در شهریور امسال را ۱۰ هزار و ۳۰۰ واحد مسکونی اعلام کرد 
که نسبت به مردادماه و شهریورماه پارسال به ترتیب ۱۳.۹ و ۳۳.۵ درصد کاهش 

یافته است.
براساس این گزارش، متوسط قیمت خریدوفروش یک مترمربع زیربنای واحد 
مسکونی معامله شده در بنگاه های معاملات ملکی شهر تهران ۸۱ میلیون ریال بود 
که نسبت به مردادماه و شهریورماه پارسال به ترتیب ۹.۴ و ۷۴.۱ درصد افزایش 

یافت.
بیشترین رشد متوسط قیمت در این ماه نسبت به ماه مشابه پارسال مربوط به 
منطقه پنج به میزان ۹۲.۱ درصد و کمترین میزان رشد مربوط به منطقه ۱۲ به اندازه 

۳۶.۲ درصد تعلق داشت.
در مناطق ۲۲ گانه شهرداری تهران، بیشترین متوسط قیمت یک مترمربع زیربنای 
مسکن معامله شده ۱۷۶ میلیون ریال به منطقه یک و کمترین آن به میزان ۳۵.۴ 

میلیون ریال به منطقه ۱۸ تعلق داشت. 
ارقام یاد شده نسبت به شهریورماه پارسال در منطقه یک ۷۵.۳ و منطقه ۱۸ ۵۵ 

درصد افزایش نشان می دهد.
* آمار نیمه نخست امسال

بانک مرکزی در این گزارش آورده است، در ۶ ماهه نخست سال شمار معاملات 
آپارتمان های مسکونی شهر تهران به ۷۴ هزار و ۹۰۰ واحد مسکونی رسید که در 

مقایسه با مدت مشابه پارسال ۱۲.۱ درصد کاهش نشان می دهد. 
همچنین در این مدت متوسط قیمت یک مترمربع بنای واحد مسکونی معامله 
شده در بنگاه های شهر تهران ۶۷ میلیون و ۵۰۰ هزار ریال بود که نسبت به مدت 

مشابه پارسال ۵۰.۵ درصد افزایش یافت.
توزیع فراوانی شمار واحدهای مسکونی معامله شده بر حسب قیمت یک مترمربع 
بنا در شهریورماه امسال حاکی از آن است که واحدهای مسکونی در دامنه قیمتی ' 
۵۰ تا ۶۰ ' میلیون ریال به ازای هر متر مربع بنا با سهم ۱۰.۵ درصد، بیشترین سهم 

از تعداد معاملات شهر تهران را به خود اختصاص دادند.
واحدهای  بود که ۵۴ درصد  ای  گونه  به  معاملات  توزیع حجم  در شهریورماه 
مسکونی با قیمتی کمتر از متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی شهر تهران 

معامله شد.

رئیس اتحادیه مشاوران املاک:

مالکان و فروشندگان مسکن به دنبال طمع ورزی بیشتر نباشند

مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس با بیان اینکه در تخلفات مربوط به 
دستکاری قیمت ها با هیچ فردی، برادرخواندگی و تعارف نداریم، گفت: جلسه با 
دادستان عمومی و انقلاب تهران برای گسترش همکاری ها و نظارت بیشتر برگزار 

شده و درباره موضوع خاصی نبوده است.
محسن خدابخش درباره نشست مشترک دادستان عمومی و انقلاب تهران با 
مدیران بازار سرمایه، افزود: درباره موضوع نشست مشترک با دادستان، در برخی 
موارد سوءبرداشت انجام شده در حالی که یک نشست عادی برای همکاری بوده 

است.
وی اضافه کرد: بخش عمده جلسه درباره معاملات بورس کالا بود که عمده 

مسایل مربوط به آن برطرف شده است.
خدابخش ادامه داد: سازمان بورس نیز به عنوان نهاد ناظر، وظیفه خود برای 

برخورد با تخلفات را انجام می دهد.
وی درباره تشکیل ۷۵ پرونده مجرمانه درباره تخلفات بورسی، گفت: این پرونده 
ها مربوط به تخلفات برخی ناشران، نهادهای مالی، صندوق ها، سبدگردان ها و 

بقیه بوده است.
خدابخش درباره تخلفات مربوط به دستکاری قیمت ها، اضافه کرد: در برخورد 
با تخلفات، اهمال و تعارف وجود ندارد و هرگاه تخلفی انجام شود به سرعت 

رسیدگی می شد.
مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس و اوراق بهادار تصریح کرد: وضعیت 
معاملات و فعالیت های بازار سرمایه به طور مستمر رصد می شود و اگر تخلفی 

صورت گرفته و جرم محرز شود، به مراجع قضایی معرفی می شود.
وی درباره ادعاهای مربوط به تخلفات یک صندوق سرمایه گذاری در روزهای 
گذشته و نقش آن در ایجاد صف های فروش و افت شاخص، گفت: نگاهی به 
سایت مدیریت فناوری بورس تهران )http://www.tsetmc.com( نشان می 
دهد، سهم اشخاص حقوقی و اشخاص حقیقی از خرید و فروش چه میزان بوده 

است.
به گفته وی، بررسی ها مشخص می کند حقوقی ها بیشترین خرید را انجام داده 

اند.
خدابخش ادامه داد: اگرچه بر عملکرد حقوقی ها باید نظارت بیشتری باشد، اما 

نباید این تلقی ایجاد شود که حقوقی ها هیچ سهمی را نفروشند.
مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس و اوراق بهادار تصریح کرد: اگر حقوقی 
ها به ایجاد صف های فروش دامن بزنند، سازمان بورس به آنها تذکر می دهد و اگر 

تخلف کرده باشند به نهادهای ذیربط معرفی می شوند.
به گزارش ایرنا، افت بیش از ۲۰ هزار واحدی شاخص بورس در روزهای اخیر، 
علاوه بر گلایه سهامداران، زمینه طرح ادعاها و شایعاتی مبنی بر سوءاستفاده و 

دستکاری قیمت ها را ایجاد کرده است. 
تغییر مسیر بورس و افت شدید شاخص در روزهای اخیر، شرایط را تغییر داده 
به طوری که بازار شایعات و ادعاهای منفی داغ شده است و همه به دنبال یافتن 

مقصر و عامل کاهش شاخص بورس هستند. 
حتی در این میان، شایعات و ادعاهای فراوانی درباره دستکاری شاخص و 
سوءاستفاده در برخی صندوق های سرمایه گذاری مطرح شده است که هیچ گاه 

به طور رسمی تایید نشدند و در حد شایعه باقی ماندند.
* احتمال دستکاری در شرکت های کوچک بورس

با  در این میان، برگزاری نشست مشترک دادستان عمومی و انقلاب تهران 
مدیران بازار سرمایه کشور در روز شنبه مورد توجه اهالی بازار سرمایه قرار گرفت.

شاپور محمدی رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در این نشست به پیگیری ۷۵ 
پرونده مصادیق جرم در دستگاه قضایی اشاره کرد و گفت: همیشه به مردم توصیه 
شده است که با شایعات و امواج و جو بازار حرکت نکنند و سودآوری شرکت ها را 
مدنظر داشته باشند و سازمان بورس درباره شایعات، پرونده هایی را به دستگاه 

قضایی ارسال کرده است. 
وی افزود: سازمان بورس از ۲۰ سایت »سیگنال و علامت فروش« به قوه قضائیه 

شکایت کرده و نیروی انتظامی نیز در این خصوص به ما کمک کرده است. 
محمدی درباره چگونگی دستکاری در بورس نیز گفت: شرکت های کوچک را 

می توان دستکاری کرد اما این تخلف در شرکت های بزرگ قابل تحقق نیست. 
وی درباره دستکاری قیمت ها نیز گفت: یکی از جرم هایی که سازمان بورس از 
آن شکایت می کند بحث دستکاری قیمت است؛ اگر کسی سهمی را به طور عمد 
با هدف بالا بردن قیمت بخرد و بعد سهمش را به صورت گسترده عرضه کند این، 

نوعی دستکاری قیمت است. 
عباس جعفری دولت آبادی دادستان عمومی و انقلاب تهران نیز در این نشست 
با تاکید بر اینکه بورس یک بازار مالی است و می تواند التهاب را در برخی از بازارها 
مهار کند، گفت: تقویت وظیفه نظارتی بورس و ارتباط بورس کالا با سامانه های 

نظارتی نهادهای دیگر ضروری است. 
وی، به بازدارنده نبودن برخی مجازات ها و مقررات اشاره کرد و افزود: مسئولان 

بورس لوایح پیشنهادی داده اند که قرار شد آنها بررسی شود. 

مدیر نظارت بر بورس: 

بامتخلفانتعارفوبرادرخواندگینداریم

رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: مسئولان وزارت 
در  فعال  های  اتوبوس  لاستیک  که  کردند  اعلام  صمت 
ایام اربعین تأمین می شود، از این رو با تحقق شرط تأمین 
لاستیک، قیمت بلیط اتوبوس ها نباید نسبت به سال گذشته 

تغییر کند.
محمدرضا رضایی کوچی  در واکنش به اخبار منتشر شده 
درباره افزایش ۵۰ تا ۱۰۰ درصدی قیمت بلیط اتوبوس در 
ایام اربعین، گفت: نشست ویژه ای روز شنبه در کمیسیون 
عمران مجلس با حضور مسئولان وزارت راه و شهرسازی، 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و مسئولان مرتبط با راهپیمایی 

اربعین برگزار شد.
نماینده مردم جهرم در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
مهم ترین دستور کار نشست مذکور، بررسی قیمت بلیط 
اتوبوس در ایام اربعین بود، در این جلسه مباحث متفاوتی 

درباره مکانیزم قیمت گذاری بلیط اتوبوس مطرح و تمام 
گزارشات مورد استماع قرار گرفت.

عمران  کمسیون  موضع  نشست،  این  در  گفت:  وی 
گفته  اربعین  های  اتوبوس  گذاری  قیمت  درباره  مجلس 
شد، ما بر این اعتقاد هستیم که قیمت بلیط اتوبوس برای 
امسال در ایام اربعین نباید نسبت به سال گذشته تغییر 
کند، به شرطی لاستیک اتوبوس ها از سوی وزارت صمت 

تأمین شود.
نشست  در  داد:  ادامه  مجلس  عمران  کمیسیون  رئیس 
روز شنبه این کمیسیون، مسئولان وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، شرط مذکور را پذیرفته و اعلام کردند که لاستیک 
اتوبوس های فعال در ایام اربعین تأمین می شود، از این رو 
با تحقق شرط تأمین لاستیک، قیمت بلیط اتوبوس ها نباید 

نسبت به سال گذشته تغییر کند.

رئیس کمیسیون عمران مجلس:

مشاهدات از بازار لوازم جانبی موبایل نشان می دهد افت قیمت قیمتاتوبوسهایاربعیننسبتبهسالگذشتهافزایشنمییابد
دلار در چند هفته اخیر که باعث کاهش قیمت  در برخی کالاها 
شده در قیمت لوازم جانبی موبایل تاثیر چندانی نداشته است اما 

رکود بازار گریبان فروشندگان این بخش را گرفته است.
هفته دوم مهرماه با افت شدید قیمت ارز همراه بود به طوریکه 
قیمت آن از کانال  ۱۹ هزار تومانی به حدود ۱۳ هزار تومان رسید و 
در پی آن قیمت برخی محصولات وارداتی همچون خودرو و گوشی 

موبایل نیز کاهش پیدا کرد.
در این میان گزارش ها از بازارهای مختلف حاکی از این است که 
افت نرخ ارز نه تنها رونقی به بازار نداده بلکه مردم از خرید کالاهای 
مختلف پرهیز می کنند و منتظر هستند قیمت ها بیشتر کاهش 
یابد. در این میان گزارش میدانی ایسنا از بازار لوازم جانبی موبایل 
نشان می دهد این بازار از موج جدید کاهش قیمت ها بی نصیب 
بوده چراکه فروشندگان مدعی هستند " بعد از جهش قیمت دلار، 
قیمت خرید لوازم جانبی برای مغازه داران دو برابر شد اما آن ها نهایتا 
۲۰ درصد قیمت هایشان را بالا بردند،  چراکه بازار کشش افزایش 

قیمت بیشتر را نداشت. همین مسئله باعث شد کاهش نرخ ارز 
تاثیری در قیمت لوازم جانبی نداشته باشد و در حال حاضر سود 
متعادلی دریافت کنند". فروشندگان لوازم جانبی موبایل همچون 
به  چراکه  می کنند  گلایه  خود  فروش  کاهش  از  اصناف   سایر 
گفته فروشندگان، از طرفی کاهش قدرت خرید مردم باعث شده 
خریداران فقط در صورت نیاز به این بازار بیایند و از طرف دیگر 
مردم منتظر کاهش بیشتر قیمت ها هستند. مشاهدات نیز نشان 
می دهد که بازار  علاءالدین که معمولا پرتردد است، حالا خلوت تر 
از همیشه به نظر می رسد و بیشتر مغازه داران به درها چشم دوخته و 
منتظر ورود مشتری هستند. قیمت کاور و برچسب صفحه متناسب 
با برند و مدل گوشی تغییر می کند و به ترتیب حدود  ۱۵ تا ۶۰ و ۱۰ 

تا ۷۰ هزار تومان در بازار به فروش می رسد.
کابل و شارژر نیز بسته به جنس و عملکرد آن  ۲۵ تا ۱۰۰ هزار 

تومان قیمت دارد.
هندزفری که یکی از اقلام پرفروش این بازار است نیز در انواع 

مختلف به قیمت ۱۰ تا ۱۰۰ هزار تومان عرضه می شود.

رکودگریبانبازارلوازمجانبیموبایلراگرفت!
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مهدی تاج:

 قیمت ارز دلیل لغو برخی برنامه های 
فدراسیون فوتبال است

عدم  گفت:  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
آزاد  ارز  خرید  و  دولتی  ارز  از  استفاده 
دلیل لغو دیدار دوستانه فوتسال با برزیل 
این  آینده  های  برنامه  برخی  احتمالا  و 

فدراسیون خواهد بود.
مهدی تاج خصوص لغو دیدار دوستانه 
گفت:  برزیل  و  ایران  فوتسال  های  تیم 
متناسب با شرایط خود تصمیم می گیریم 
اما متاسفانه بعضی افراد با بهره بردن از 
این شرایط به دنبال عقده گشایی می روند 

و حرف های عجیبی را مطرح می کنند.
وی ادامه داد: زمانی که فدراسیون فوتبال نتوانسته حتی یک دلار را با ارز دولتی تهیه 
کند و تمام اعزام های آن با دلار آزاد صورت می گیرد، چگونه انتظار دارید سفر به برزیل 
انجام شود؟ بنا به دلایلی که اعلام کردم شاید در آینده مجبور باشیم بسیاری از برنامه 
های خود را لغو کنیم.رئیس فدراسیون فوتبال گفت: برای اجرای تمام برنامه ها باید توان 
استفاده از ارز دولتی را داشته باشیم و در غیر این صورت کار دشواری در پیش داریم. در 
کنار تمام مشکلات موجود حتی توان گرفتن پول خود از فیفا را هم نداریم و این مساله 

کار را دوچندان دشوار کرده است.
*بخشی از پول های فدراسیون در فیفا را زنده می کنیم 

وی در خصوص آخرین شرایط مطالبات فدراسیون فوتبال ایران در فیفا اظهار داشت: 
با توجه به هماهنگی به عمل آمده قرار شد بخشی از پول های خود را از فیفا دریافت 
کنیم. به طور مثال با توجه به برگزاری دیدار دوستانه مقابل بولیوی قرار است فیفا کل 
هزینه بلیت پرواز این تیم را از پول فدراسیون پرداخت کند. تاج تاکید کرد: همچنین ما 
سه بازی دوستانه دیگر در ایران خواهیم داشت که قرار شد فیفا به همین شکل بخشی 
از پول ما را پرداخت کند.  رئیس فدراسیون فوتبال گفت: در شرایط سخت امروز ابتدا 
باید منابع خود را مشاهده و سپس بر اساس منطق تصمیم گیری کنیم. در خصوص لغو 
دیدار ایران و برزیل از مسئولان فوتسال خواستیم اگر می توانند 2 دیدار با روسیه را در 
ایران برنامه ریزی کنند تا بتوانیم پول آن را از طریق فیفا پرداخت کنیم.  وی تاکید کرد: 
امروز در توان فدراسیون فوتبال نیست که نفری 60 میلیون تومان پول بلیت دهد تا تیم 
ملی فوتسال با برزیل بازی دوستانه برگزار کند. امیدوارم در آینده چنین توانی داشته 
باشیم.  تاج با اشاره به افتتاح چمن کمپ تیم های ملی فوتبال خاطرنشان کرد: این 
مساله یکی از اتفاقات بسیار مهم در فوتبال ایران بود و سعی کردیم از بهترین تکنولوژی 

های دنیا در این چمن بهره ببریم. 
* قرار نیست کفاشیان از فدراسیون جدا شود

رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص خبر منتشر شده مبنی بر اینکه یکی از مسئولان 
فدراسیون اجازه فعالیت در مسئولیت خود را نخواهد داشت، گفت: ما هم نفهمدیم 
منظور این خبر چه شخصی است و حتی از کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال در این 
رابطه سئوال کردم و آنها نیز بی اطلاع بودند.  وی در پاسخ به این سئوال که آیا احتمال 
دارد علی کفاشیان فرد مورد نظر باشد؟ اظهار داشت: اصلا اینگونه نیست و کفاشیان 
مشمول قوانین مطرح شده نیست.  رئیس فدراسیون فوتبال در مورد حواشی ایجاد شده 
میان تیم فوتبال امید و بزرگسالان گفت: تمام امکانات کمپ تیم ملی متعلق به کلیه تیم 
ها است و به زودی تیم امید از تمامی امکانات استفاده خواهد کرد. وی در خصوص 
توهین به حمید استیلی اظهار داشت: این فضا به سود فوتبال ایران و به خصوص تیم 

های ملی ما نیست و امیدوارم شاهد فضای همدلی در تیم های ملی خود باشیم.

لذت از تیم ملی در یک عصر پائیزی

ایران - بولیوی؛ دیداری دوستانه 
در فضای پرخاشگرانه!

تیم ملی فوتبال ایران روز سه شنبه در دیداری دوستانه در ورزشگاه آزادی به مصاف 
تیم بولیوی می رود.

ایران سه شنبه ساعت ۱۹:۳0 در دیداری دوستانه در ورزشگاه  تیم ملی فوتبال 
آزادی به مصاف تیم بولیوی می رود. تیمی از آمریکای جنوبی که در رده ۵۸ رده بندی 
فیفا قرار دارد. این مسابقه دوستانه در فضای پرخاشگرانه فوتبال ایران برگزار می شود. 
در روزهای گذشته بیش از هر چیز دیگر شاهد جنگ و جدل رسانه ای کی روش و 
دستیارش با مدیر و مربیان تیم امید بودیم! البته برای فوتبالدوستان ایرانی این رفتار 
کی روش غیر قابل پیش بینی نبود زیرا سرمربی تیم ملی معمولا قبل از هر تورنمنتی با 

یکی از اهالی فوتبال ایران درگیری رسانه ای پیدا می کند!
به هرحال تیم ملی که خود را برای حضور در جام ملت های آسیا آماده می کند مقابل 
تیمی قرار می گیرد در کارنامه اش سابقه تساوی با برزیل و همچنین پیروزی مقابل 
شیلی را هم دارد. بنابراین بولیوی حریف تمرینی خیلی راحتی برای ملی پوشان 
نخواهد بود بخصوص اینکه این تیم خودش را برای رسیدن به جام جهانی 2022 قطر 
آماده می کند. این بازی در روز فیفا غنیمتی برای تیم ملی ما محسوب می شود و اگر 
چه نتیجه بازی به هیچ عنوان اهمیتی ندارد اما قطعا دستاوردهای فنی مسابقه برای 
کی روش و همکارانش مهم خواهد بود. این اولین مسابقه تیم ملی در ورزشگاه آزادی 
بعد از جام جهانی است  و کارلوس کی روش از هواداران فوتبال ایران دعوت کرده که 
به ورزشگاه بروند و در یک عصر پائیزی دلپذیر از دیدن این بازی دوستانه لذت ببرند. 

دیدن بازی تیمی که بازیکنانش در جام جهانی از جان مایه گذاشتند و نتایج قابل 
قبولی مقابل حریفان درجه اول دنیا به دست آوردند قطعا می تواند لذت بخش باشد 

به شرطی که دیگر شاهد مصاحبه های پرخاشگرانه مربیان نباشیم. 
تیم ملی نسبت به جام جهانی برخی بازیکنانش از جمله رضا قوچان نژاد و رامین 
رضائیان را در اختیار نخواهد داشت البته رضائیان بدون دعوت در تمامی مراحل 
تمرینی تیم ملی حضور داشته است! تیم ملی اگر بازی قابل تحسینی مقابل بولیوی 
انجام بدهد شاید بتواند دوباره مردم را به تیم ملی نزدیک تر کند در جام ملت های آسیا 
در امارات فوتبالدوستان ایرانی منتظرند تا تیم ملی با هدایت کارلوس کی روش بعد از 

۴0 سال جام قهرمانی آسیا را برای فوتبال ایران به ارمغان بیاورد. 

حسین کلانی:  

دستیار کی روش در حدی نیست که
 علیه استیلی صحبت کند 

عضو کمیته فنی فدراسیون فوتبال گفت: دستیار کارلوس کی روش در حدی نیست 
که بخواهد در مورد مدیر تیم ملی ایران که حمید استیلی است، صحبت کند.

حسین کلانی در مورد چالش ایجاد شده بین کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی و 
همچنین دستیار او با مربیان تیم ملی گفت: کی روش یک مربی و یک استاد قابل احترام 
است اما من متن قرارداد کی روش را نمی دانم. ولی می دانم که کی روش ظاهرا برای 
حمایت از دستیارش در این مسئله ورود کرده است اما واقعیت این است که دستیار او 
در حدی نیست که بتواند در مورد مدیر تیم امید ایران که حمید استیلی است، صحبت 

کند. متاسفانه رسانه های ما نیز باید از بازتاب چنین صحبت هایی خودداری کنند.
وی تاکید کرد: بهتر است مربیان با نزاکت و احترام صحبت کنند، باید ببینیم کجای 
کار ما ایراد دارد که برخی به خود اجازه می دهند اینگونه چنین مسائلی را بیان کنند. به 
نظرم رسانه های کشورمان نباید چنین حرف هایی را بازتاب بدهند. واقعیت این است که 
وسایلی که در کشور ما وجود دارد متعلق به همه مردم کشور است و کسی نمی تواند برای 
آن خط مشی تعیین کند و بگوید فقط این و آن از این وسایل استفاده کنند مگر اینکه این 

وسایل بسیار تخصصی باشند و زیر نظر متخصصین باید از آنها استفاده شود.
عضو کمیته فنی فدراسیون فوتبال تصریح کرد: تشکیلات و امکانات ملی متعلق به 
همه بازیکنان تیم های ملی از بزرگسالانه گرفته تا امید جوانان است. در هرحال دیروز 
کی روش سعی کرده این مسئله را به نوعی خاموش کند و من امیدوارم در آینده تفاهم و 
تعاملی بین کی روش و مسئولان تیم امید به وجود بیاید. بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال 
ایران با اشاره به برگزاری کمیته فنی در روز دوشنبه عنوان کرد: امروز جلسه کمیته فنی 
تشکیل می شود و در مورد مسائل تیم دختران، تیم جوانان و همچنین مسائل اخیر رخ 

داده بین تیم ملی بزرگسال و امید بحث و گفت وگو خواهد شد.

شجاعی: 

تمام تمرکز ما بر روی قهرمانی
 در جام ملت هاست

کاپیتان تیم   ملی فوتبال ایران گفت: مطمئنا ثبات به تیم فوتبال ایران کمک زیادی 
می کند تا موفق شویم.

مسعود شجاعی، کاپیتان تیم   ملی فوتبال ایران، گفت : چیزی که باعث می شود در 
جام ملت های خوب باشیم، درس گرفتن از نقاط ضعف مان است. البته در این سال ها 
حضور ثبات نداشتن در تیم   ملی تاثیرگذار بوده است. شجاعی افزود: پس از سال 2006 
و کنار رفتن برانکو از تیم   ملی قلعه نویی و مربیان دیگر هدایت تیم ملی را بر عهده گرفتند 
که این باعث شد همین بی ثباتی به ضرر تیم   ملی تمام شود. در مسابقات قبلی هم با 
بدشانسی نتیجه  نگرفتیم. مطمئنا ثبات به تیم فوتبال ایران کمک زیادی می کند تا موفق 
شویم. او تصریح کرد: مشکلات برای ما همیشه وجود داشته است و بارها درباره آن 
صحبت کرده ایم. مسوولان ورزش باید به ما رسیدگی کنند و توجهات شان را به ما بیش تر 
کنند اگر می خواهند بعد از ۴0 سال به جام ملت های آسیا دست یابیم. هدف ما تلاش 
زیاد و قهرمانی در جام ملت های آسیا و خوشحال کردن مردم است. تمام تمرکز ما بر روی 

قهرمانی در جام ملت های است.

کی روش: درهای تیم ملی به سوی سیدجلال باز است 

سبک بازی تیم ملی در جام ملت ها متفاوت خواهد بود
 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت:چرا در ۴0 سال قبل 
قهرمان نشدیم، بدون غرور و خاضعانه و سر به زیر باید به 

اشتباهاتمان اشاره کنیم.
کارلوس کی روش دیروز  در نشست خبری پیش از دیدار 
با بولیوی اظهار داشت:همه دلایل حضور ما را می دانید 
چون فردا می خواهیم با بولیوی بازی کنیم.مطمئنا فردا 
بازی خوبی خواهیم داشت و آنها بازیکنان خوبی دارند و دو 
بازیکن خیلی خوب در این تیم حضور دارند ولی این بازی 
فرصت خوبی برای آماده سازی در راه جام ملتها خواهد بود. 

امیدوارم که فردا هواداران از بازی لذت ببرند.
* جام ملتها نوع متفاوتی از فوتبال را به ما دیکته می 

کند
کی روش در پاسخ به این سوال که آیا بولیوی می تواند 
به تیم ملی ما  کمک کند یا خیر گفت:در حال حاضر ما 
تغییرات آنچنانی از نظر تاکتیکی نداریم، ما باید پیشرفتمان 
را بهبود ببخشیم.مطمئنا بازی های ما در جام ملتها نوع 
متفاوتی از فوتبال را به ما دیکته می کند، ما باید آمادگی 

کامل داشته باشیم.
* منطقی نیست پایه های اصلی تیم را نادیده بگیریم

وی در ادامه گفت: مطمئنا هوشمندانه و منطقی نبود که 
پایه های اصلی تیم را نادیده بگیریم. ما باید از نقاط قوت و 
ضعف در جام جهانی برای جام ملتها درس بگیریم.وقتی ما 
تیمی داریم که مقابل اسپانیا و پرتغال در برخی دقایق بازی 
هجومی و کارهای خوبی انجام بدهند قطعا از آنها در جام 
ملتها هم استفاده خواهیم کرد.بازی های دوستانه ما هم به 

این دلیل است که فرصت به بازیکنان داده شود.
متفاوت  آماده سازی  باید  آسیا  در  قهرمانی  برای   *

داشته باشیم
کی روش در خصوص اینکه بیشتر بحث ها طی روزهای 
ملتها  تیم ملی در جام  استراتژی  و  بوده  ای  اخیر حاشیه 
چیست گفت: بیش از ۴0 سال است که ایران در جام ملتها 
را  اردو همه چیز  این  ابتدای  در  قهرمان نشده است، من 
نوشته ام،سوال خوبی پرسیدید. ما باید کجا موفق شویم؟ 
در آن قسمت هایی که قبلا عده ای به شکست رسیده اند 
و موفق نشده اند باید تحقیق شود. اولین سوال این است، 
چرا در ۴0 سال قبل قهرمان نشدیم، بدون غرور و خاضعانه و 
سر به زیر باید به اشتباهاتمان اشاره کنیم، به نقاط ضعفمان 

پی ببریم و آنها را شناسیایی کنیم،کارشناسان و دیگران باید 
بدانند اگر می خواهیم در جام ملتها موفق باشیم باید آماده 

سازی متفاوت از گذشته داشته باشیم.
* از گذشته بهتریم ولی هنوز سردردهایی داریم!

سرمربی تیم ملی در ادامه تاکید کرد: ما هنوز در آنجایی 
که می خواهیم باشیم نیستیم ولی از گذشته خیلی بهتر 
هستیم، الان از گذشته بهتریم ولی هنوز سردردهایی داریم! 
سوال این است، آیا می خواهید مسکن ها را بعد از جام ملتها 
به ما بدهید یا قبل از مسابقات.آیا می خواهید ما جام ملتها 
را با سردرد آغاز کنیم؟ ما هنوز منتظر مسکن ها و داروها 
هستیم. این استراتژی ما است که تیم و بازیکنان باید راضی 
باشند، باید انگیزه خوبی داشته باشند و همه بازیکنان من 
متعهد هستند و در حال حاضر هم فقط باید به موفقیت 

برسیم.
* دلایل کی روش برای برگزاری نشست در ساختمان 

پک
کنفرانس  داشت  دلیلی  آیا  اینکه  خصوص  در  روش  کی 
در پک برگزار شود گفت: قطعا دلیلی وجود دارد، من هیچ 
انجام نمی دهم.دلیل اول  ام بی دلیل  را در زندگی  کاری 

این است که دوستان رسانه اینجا باشند چون شما افرادی 
هستید که مستقیما با مردم ارتباط دارید.می خواستم همه 
بدانند شما جزوی از خانواده ما هستید.این مکان ساخته 
یا طراحی نشده که تعداد محدودی از آن لذت ببرند. اینجا 
ساخته شده تا فوتبالی ها از آن لذت ببرند. حالا شما بدانید 
که جزوی از خانواده ما هستید، دلیل دوم هم این است: 
احترام.اگر به این ساختمان با دقت نگاه کنید می بینید 
که ادای احترامی به فوتبال ایران است. در هر گوشه این 
ساختمان شما تصاویر افرادی را می بینید که فوتبال ایران 
را ساخته اند، بازیکنان، مربیان، کسانی که سخت کار کرده 
اند.هر گوشه و قسمت این ساختمان ادای احترام به کسانی 
است که به فوتبال ایران خدمت کرده اند و به همین دلیل 
کنفرانس امروز در اینجا برگزار شد.شما به مردم بگویید این 
مکان سراسر احترام است. تمام عکس های سرمربیان تیم 
ملی، بازیکنان سابق تیم ملی که بیش از ۱00 بازی ملی 
داشتند در اینجا نصب شده است.هیچکس این کار را تنها 

انجام نداده است.
*  رو به جلو فکر نمی کردم الان سردار در تیم ملی نبود 

و دایی جای او بود

سرمربی تیم ملی در پاسخ به این سوال که آیا سید جلال 
حسینی و رامین رضاییان شانس بازگشت به تیم ملی را دارند 
یا نفرات مد نظر وی محدود شده اند گفت: شما گفتید برخی 
از بازیکنان از تیم ملی کنار گذاشته شده اند ولی این کلمات 
مناسب نیست.مطمئنا این کلمات می تواند منعکس کننده 
احترام یا حقایق باشد. شما تنها زمانی می توانید از کلمه 
کنار گذاشتن استفاده کنید که کسی صاحب پیراهن، مکان 
یا جنسی باشد. اینجا کسی صاحب پیراهن یا پستی نیست.
در تیم ملی شرایط اینگونه نیست و این نگرش اشتباه است. 
تیم ملی و پیراهن های تیم ملی تنها چیزهایی هستند که 
تا ابد باقی خواهند ماند.در برهه های مختلف زمانی برخی 
بازیکنان این فرصت را دارند که بدنشان را در این پیراهن 
داشتم  فرصت  ام  نشسته  که  همینجا  در  بدهند.  قرار  ها 
تا با آن بازیکنان چشم در چشم حرف بزنم، وظیفه اصلی 
من تصمیم گیری است، اگر برای من مقدور بود به جای 
2۳ بازیکن ۴6 بازیکن انتخاب می کردم. وقتی من مجبور 
هستم 2۳ نفر انتخاب کنم برخی ها بیرون می مانند ولی 
این موضوع به هیچ عنوان نشانه احترام کمتر نیست. شما 
در مورد بازیکنی حرف می زنید که تصویرش بالای سر من 
است)سید جلال حسینی(. او ۵/7 سال تاریخ سازی کرده 
است، من در یک لحظه حس کردم برخی دیگر از بازیکنان 
گزینه های من هستند ولی هیچکس تصمیم نگرفته او را 
کنار بگذارد یا به او بی احترامی کند.من در هر لحظه اگر 
احتیاج باشد در تیم ملی به روی بازیکنی مثل سید جلال 
همیشه باز است مخصوصا با جایگاهی که این بازیکن دارد، 
البته ما باید به آینده هم فکر کنیم، اگر رو به جلو فکر نمی 
کردم الان سردار در تیم ملی نبود و علی دایی اینجا کنار 
من نشسته بود و در تیم ملی حضور داشت.فوتبال همین 
است، بازیکنان می آیند و می روند.خود حسینی در برنامه 
۹0 اعلام کرد که باید به این تصمیمات احترام گذاشته شود. 
هیچکس نمی تواند جایگاه بازیکنی بزرگ مثل حسینی را 
تضعیف کند زیرا او یکی از بهترین بازیکنان من طی سالهای 
اخیر بوده است. نه تنها او همیشه یک جایگاه در تیم ملی 
دارد بلکه حسینی بخشی خاص از قلب من را تسخیر کرده 
است چون او شماره ۴ می پوشید و من به چهارمین جام 
جهانی ام رسیدم. شما این را نمی دانید ولی بعد از بازی 

صعود من پیراهن شماره ۴ را از او گرفتم.

نایب قهرمان شنای کم بینایان جهان گفت :هیچ یک از اعضای خانواده اش 
اهل ورزش نبودند، به سختی از خانواده ای شهرستانی با بنیه ضعیف مالی راهش 
را پیدا کرد و در رشته شنا به مدال های جهانی رسید اما هم اینک بی پول و بیکار، 
انگیزه ای برای ادامه ورزش حرفه ای ندارد و مهمترین خواسته اش داشتن شغلی 

دائمی است.
دلیر که دنیایی از تلاش و تکاپوست در گفت و گو با خبرنگار ایرنا خودش را 
اینگونه معرفی کرد: مادر زادی چشم هایم ضعیف بود و تا 6تا متر جلو خود را 
نابینایان  کانون  وارد  پسر عمه ام  معرفی  با  در سن ۱۵ سالگی  ببینم،  می توانم 
شهرستان جهرم شدم، در آنجا مرا با ورزش گلبال آشنا کردند، اما این ورزش برایم 
بسیار سخت بود، بنابراین با علاقه ای که از بچگی به شنا داشتم، رشته شنا را 

انتخاب کردم. 
وی افزود: با کمک مربی ام آقا خادم  پیر توانستم به  صورت حرفه ای شنا کنم و در 

سال ۱۳۸7در المپیاد شنای کم  بینایان کشور مدال نقره انفرادی را کسب کردم. 
دلیر بیان کرد: از آنجایی که علاقه  ای زیادی به شنا داشتم، در سال های بعد به 
صورت حرفه ای تمریناتم را زیر نظر ایمان یابنده، مربی شنای جهرمی شناخته 

شده کشور ادامه دادم و نزدیک به ۱0سال است که شاگرد ایشانم. 
دلیر با شوق و ذوق از خاطرات ورزشی خود چنین یاد کرد: روزی تمرین داشتم، 
باران شدیدی می بارید و همه جا را آب گرفته بود اما هرگز حاضر نبودم این تمرین 
را به هیچ قیمتی از دست بدهم، دقایق زیادی را زیر باران ایستادم تا بتوانم سوار 

تاکسی شوم و خودم را به استخر برسانم. 
دارنده مدال برنز بازی های آسیایی 20۱0 گوانژو چین با وجود تمرینات مکرر و 
دشواری که برای رقابت های آسیایی 20۱۴ اینچئون کره جنوبی انجام داده بود 
به دلیل برخی مشکلات پزشکی که برطرف نشد، تنها پنج روز مانده به اعزام، از 

کاروان ایران در آن رقابت ها جا ماند. 
هنگامی که دلیر گفت، 2۵ ساله است، گفتم چه خوب، هنوز فرصت زیادی برای 

کسب مدال دارید، اما او به تلخی گفت امیدی به ادامه شنا ندارد. 

وی، نیاز مهمش را شغل دانست و اظهار داشت: در شهر خنج، مربی آموزشی 
شنا بودم، اما به دلیل حضور مستمر در اردوها و تمرینات حرفه ای، متاسفانه از 

محل کارم اخراج شدم و در حال حاضر بیکارم. 
این قهرمان ملی با بیان اینکه اگر وضعیت به همین صورت ادامه یابد، ناگزیر 
است ورزش حرفه ای را رها کند، افزود: ای کاش مسئولان در این مدت سراغی از 

من گرفته بودند یا حتی حمایت کننده مالی )اسپانسر( معرفی می کردند. 
نایب قهرمان شنای کم بینایان جهان ادامه داد: سرمایه کار من فقط 20 میلیون 
تومان بود که همه آن را خرج تمرین شنا و رفت  و آمد کردم و از ورزش قهرمانی هم 

اینک تنها ۴00 هزار تومان برایم باقی مانده است. 
دلیر افزود: برای هیچ یک از مدال های کشوری جوایز نقدی دریافت نکرده ام، 
من عاشق شنا هستم و هر چه کرده ام برای خوشحالی خانواده ام، خودم و مردم 

بوده است، هیچ انتظاری جز کمی حمایت ندارم. 
وی با بیان اینکه هیچ حمایتی حتی برای اجاره استخر از او نشده است، اظهار 
داشت: دغدغه های معیشتی ام زیاد است و با توجه به وضعیتم و اینکه در شهرستان 
هستم، امکاناتمان بسیار اندک است و رفت  و آمد به تهران نیز برایم دشوار است و 

از دیگر سو فدراسیون هم اردوهای آمادگی بسیار کمی برای ما برگزار می کند. 
وی، درباره وضعیت شغل مربیگری شنا به صورت آزاد گفت: این شغل فصلی 
است و معمولا در تابستان رونق بیشتری دارد، هیات شنای شهرستان جهرم هم 

توانایی بسیار اندکی برای پرداخت دستمزد به مربیانش دارد. 
این شناگر جهرمی با ابراز ناراحتی و تاسف شدید برای از دست دادن رقابت های 
در  ایران  رکورد  ارتقای  با   ۹7 خرداد  داشت:  بیان  جاکاراتا   20۱۸ آسیایی  پارا 
آسیایی  پارا  رقابت های  به  توانستم  آلمان  در  معلولان  بین المللی  رقابت های 
جاکارتای اندونزی وارد شوم، اما به دلیل دغدغه های معیشتی و عدم برنامه مناسب 
تمرینی، متاسفانه در رده بندی )رنکینگ( یک درجه افت کردم و مسئولان هم 
مجددا برای این رقابت ها از من رکوردگیری نکردند و به همین سبب از این رقابت ها 
جا ماندم.  وی ادامه داد: انتخاب ورزشکاران به سیاستگذاری کمیته المپیک 
بستگی دارد و من در سه مرحله اردوهای آمادگی شرکت کرده بودم و با توجه به 
رکوردهایم در آلمان، این امکان وجود داشت که فرصتی به من برای بازگشتم به 
رنکینگ داده شود اما متاسفانه فرصتی برای رکوردگیری مجدد به من داده نشد. 

این ورزشکار جهرمی بر حمایت مسئولان از نابینایان و کم بینایان تاکید کرد و 
افزود: ما فقط به شغلی برای پشتوانه امرار معاش و ادامه ورزش حرفه ای نیاز داریم. 

نایب قهرمان شنای کم بینایان جهان:

فقط یک شغل دائمی به من بدهید

آگهی مزایده مال غیر منقول در مرحله 
پرونده کلاسه ۹6۱60۳ صادره از شعبه دوم حقوقی شهریار 
سعادتی  علی  محمد  آقای  علیه  و  اصل  محمدی  جعفر  آقای 
بهروز به خواسته مطالبه به مبلغ ۵/2۳۳/6۹۹/۹۹۹ ریال اصل 
خواسته و مبلغ 222/۴۸۵/000 ریال نیم عشر دولت که پس 
از طی مراحل قانونی و ارجاع به کارشناس رسمی دادگستری 
ارزش شش دانگ ملک توقیفی به مبلغ 6/200/000/000 
ریال ارزیابی گردیده که سپس مقرر گردید در روز سه شنبه تاریخ 
۱۳۹7/۸/۱۵ از ساعت ۱0 الی ۱۱ در محل تهران –شهرستان 
شهریار – شهرک اداری قسمت اجرای احکام مدنی دادگستری 
شهریار طبقه همکف اتاق -۸2-۸۳ از طریق مزایده عمومی به 
فروش برسد و آدرس ملک مورد نظر در شهریار –شهرک مریم – 
خیابان طالقانی –نبش کوچه مومن –سوپر مارکت مهر به پلاک 
ثبتی ۱۹۹۴۳ فرعی از ۴6 اصلی قطعه 6 تفکیکی می باشد. 
و  اطلاع  با  مزایده  تاریخ  از  جلوتر  روز   ۵ میتوانند  طالبین  لذا 
هماهنگی این اجرا از اموال توقیفی بازدید نموده و در صورت 
تمایل در تاریخ یاد شده در مراسم مزایده شرکت نمایند .مزایده از 
قیمت کارشناسی پایه شروع و هرکسی بالاترین قیمت را پیشنهاد 
نماید بعنوان برنده مزایده شناخته شده و ۱0% از کل مبلغ فروش 
فی المجلس از خریدار به صورت نقدی یا چک تضمینی اخذ و 
باقی پس از گذشت یک هفته و عدم وصول هرگونه اعتراضی از 
خریدار اخذ سند ملک به نام وی منتقل خواهد شد .مشخصات 
ملک توقیفی به شرح ذیل می باشد. قابل بذکر است این اجراء 
تعهدی جهت تحویل مورد مزایده غیر منقول ندارد تنها پس از 
وی  نام  به  مالکیت  سند  محترم  دادگاه  توسط  مزایده  تصدیق 

منتقل میگردد .
شش دانگ عرصه و اعیان یک باب واحد تجاری واقع در سمت 
ثبتی  پلاک  به  مربع  متر   ۴2/۱۳ مساحت  به  همکف  طبقه 
۱۹۹۴۳ فرعی از ۴6 اصلی قطعه 6 تفکیکی به انضمام بالکن 
تجاری به مساحت ۱۴/20 متر مربع واقع در نیم طبقه فوقانی 
طبقه همکف یک باب انباری تجاری به مساحت 6۳/20 متر 
طبق  مذکور  پلاک  است  ذکر  .شایان  زیرزمین  در  واقع  مربع 
رهن  در  رسمی  اسناد  خانه  دفتر   ۱۱۸6 شماره  رهنی  سند 
بانک مسکن قرار گرفته است وارزش ریالی شش دانگ تجاری 
با امتیازات و مشخصات فوق الذکر و قدرالسهم از عرصه و سایر 
مشترکات بدون کسر دیون و مراتب بازداشتی احتمالی ودر رهن 
بود جهت پایه مزایده 6/200/000/000 ریال ارزیابی میگردد. 
ضمنا ملک طی قرارداد اجاره شماره ۱۱0۱ مورخ ۹7/۵/2۵ به 
مدت یکسال شمسی از تاریخ ۹7/6/۱ لغایت ۹۸/6/۱ به ازای 
ماهیانه ۱0/000 ریال و مبلغ ودیعه ۴۵0/000/000 ریال به 
صورت ششدانگ به موجر مرتضی واشقانی فرهانی اجاره داده 

شده است.م الف 276۸ 
دفتر اجرای احکام مدنی دادگستری شهریار

-------------------------------------
آگهی ابلاغ برگ اخطاریه 

شماره پرونده ۹70۹۹۸26۴۱0006۹۸ 
آگهی ابلاغ برگ اخطاریه معرفی داور به خوانده آقای بهنام 

مردانه دهر 
درخصوص دعوی خانم سحر تیموری نصر بطرفیت خوانده 
شما به خواسته طلاق به درخواست زوجه ظرف مدت یک هفته 

پس از ابلاغ جهت معرفی داور در این شعبه حاضر شوید.

م الف 2767  منشی دادگاه حقوقی شعبه 10 دادگاه 
خانواده شهرستان شهریار-زهرا آسیبی

-------------------------------------
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی 

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم به خواندگان 
علی اکبر عرب شیری.رحمت الله ابرار.محمود محبوس 

طرفیت  به  فردادخواستی  بهرامی  حسین  اقای  خواهان 
ابرار.محمود  الله  شیری.رحمت  عرب  اکبر  علی  خواندگان 
ملک.تسلیم  رسمی  سند  تنظیم  به  الزام  خواسته  به  محبوس 
در  مالکیت  تفکیکی.اثبات  صورتمجلس  اخذ  به  مبیع.الزام 
پلاک ثبتی 6۴/۱۵7 مطرح که به این شعبه ارجاع وبه شماره 
دادگاه   2 شعبه   ۹70۹۹۸26۴0200۵7۸ کلاسه  پرونده 
عمومی حقوقی شهرستان شهریار ثبت ووقت رسیدگی مورخ 
دستور  حسب  که  تعیین   0۸:۳0 ساعت   ۱۳۹7/۱0/۱۹
به  مدنی  دادرسی  آئین  قانون  ماده  7۳  دادگاه طبق موضوع 
وصالح  وکیلی  هادی  خواندگان  بودن  المکان  مجهول  علت 
ازجراید  دریکی  نوبت  یک  مراتب  خواهان  ودرخواست  وکیلی 
کثیرالانتشار آگهی می شودتاخوانده ظرف یک ماه پس ازتاریخ 
انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه وضمن اعلام نشانی کامل 
خود نسخه ثانی دادخواست وضمائم را دریافت ودر وقت مقرر 

فوق جهت رسیدگی دردادگاه حاضر گردد.م الف 277۵  
منشی شعبه 2 دادگاه عمومی)حقوقی(  شهرستان 
شهریار –رهیار رومیانی استان تهران شهرستان 
شهریاربلوار شهید کلهر شهرک اداری     

-------------------------------------
شماره پرونده:۹۴0۹۹۸26۴0۵00۹۱6 

مشخصات ابلاغ شونده حقیقی: نام: حمید نام خانوادگی : 
موسی زاده کندری  نشانی:مجهول المکان

تاریخ حضور:۱۳۹7/0۹/۱۴ ساعت حضور:0۹:00
در خصوص دعوی فریبرز تتری به طرفیت شما مبنی بر دستور 
موقت و ابطال معامله در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در این 

شعبه حاضر شوید.م الف 277۴
-------------------------------------

شماره پرونده:9509982640500771 
مشخصات ابلاغ شونده حقیقی: نام: ۱-احمد2-حمید  نام 
خانوادگی : ۱-اسمعیلی 2-موسی زاده کندری نشانی:مجهول 

المکان
تاریخ حضور:۱۳۹7/0۹/۱۴ ساعت حضور:0۸:۳0

در خصوص دعوی فریبرز تتری به طرفیت شما مبنی بر دستور 
موقت و ابطال معامله در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در این 

شعبه حاضر شوید.م الف 277۳
-------------------------------------

گواهی حصر وراثت   
آقای محمد اسعدی  دارای شناسنامه شماره ۴۹00۱662۸6  
خواست  در  شورا  این  از   76۵ کلاسه  به  دادخواست  شرح  به 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که شادروان 
زهرا بیابانی فرد حسین آبادی  به شناسنامه 6۸۴۱  در تاریخ 
۱۳۸0/7/۱۸ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته اند ورثه 

حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱-محمد اسعدی  -  ۴۹00۱662۸6   - ۱۳70   پسر

2-فاطمه چهارلنگ اسعدی   - ۱۳7۵-   دختر

۳-عبداله چهار لنگ اسعدی    -۱۸۱ -   ۱۳۳7  همسر  
انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک  با  اینکه 
نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از 
متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه به شورا تقدیم 

دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 277۱ 
رییس شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار
-------------------------------------

گواهی حصر وراثت   
شناسنامه  دارای  آبادی  حسین  فرد  بیابانی  مصطفی  آقای 
شماره ۸۴  به شرح دادخواست به کلاسه 76۳ از این شورا در 
خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که 
شادروان لیلی بیابانی فرد حسین آبادی  به شناسنامه 2۴0۹  در 
تاریخ ۹۳/۱2/۱0 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته اند 

ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱-کرم بیابانی فرد حسین آبادی   -2  - ۱۳۳۹

2-مصطفی بیابانی فرد حسین آبادی  - ۸۴-   ۱۳۵2  
۳-صغری سامانی فرد حسین آبادی - ۴ -  ۱۳۳۳ 

۴-کبری شافعی  -۵  - ۱۳۳۸
انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک  با  اینکه 
نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از 
متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه به شورا تقدیم 

دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 2770 
رییس شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار

-------------------------------------
گواهی حصر وراثت   

آقای یوسف باقری نیک  دارای شناسنامه شماره ۱۴۳07  به 
شرح دادخواست به کلاسه 7۴۹/۵/۹7  از این شورا در خواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که شادروان 
 ۹۴/6/۱۸ تاریخ  در    ۵۳02 شناسنامه  به  نیک  باقری  باقر 
اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن 

مرحوم منحصر است به:
۱-عزیز باقری نیک   - ۱7۹2۳-   ۱۳۴۴   پسر

2-فرهمند باقری نیک  -  0۴۹0۱76۱۱۹  - ۱۳۴6   پسر
۳-منصور باقری نیک  - 00۵۳7۴۹0۹۱ - ۱۳۴۸  پسر

۴-یوسف باقری نیک   -۱۴۳07  -  ۱۳60   پسر
۵-علی باقری نیک -  ۱0۱0-  ۱۳6۳   پسر

6-مهناز باقری نیک  - 0۳2۱۴۹۹۳۳6  -  ۱۳۵2   دختر
7-فاطمه باقری نیک  - 0۳2۳0۴00۹۸  - ۱۳۵۳   دختر

۸-قزبس باقری -  ۸۱۹  - ۱۳2۹  - همسر
انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک  با  اینکه 
نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از 
متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه به شورا تقدیم 

دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 2776 
رییس شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار

-------------------------------------
گواهی حصر وراثت   

شناسنامه  دارای  آبادی  حسین  فرد  بیابانی  مصطفی  آقای 
شورا  این  از   76۴ کلاسه  به  دادخواست  شرح  به    ۸۴ شماره 
داده  توضیح  چنین  و  نموده  وراثت  حصر  گواهی  خواست  در 
تاریخ  در    ۵ شناسنامه  به  شافعی    منصوره  شادروان  که  شد 
۱۳6۹/۱۱/۱۵  اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته اند ورثه 

حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱-کرم بیابانی فرد حسین آبادی  - 2 -  ۱۳۳۹   پسر

2-مصطفی بیابانی فرد حسین آبادی  - ۸۴  - ۱۳۵2   پسر  
۳-صغری سامانی فرد حسین آبادی - ۴  - ۱۳۳۳ دختر

۴-کبری شافعی - ۵ -   ۱۳۳۸  دختر
۵-زهرا بیابانی فرد حسین آبادی  - ۴۹۱0027۵0۵-   ۱۳۴۸   

دختر
6-عباس بیابانی فرد حسین آبادی  - ۴۵۴ -  ۱۳00  پسر

7-لیلا بیابانی فرد حسین آبادی  - 2۴0۹  - ۱۳۴۳   دختر
انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک  با  اینکه 
نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از 
متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه به شورا تقدیم 

دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 2772 
رییس شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار

-------------------------------------
آگهی ابلاغ مفاد رای صادره از طرف هیات موضوع قانون 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک و ساختمان فاقد سند 

رسمی مصوب سال 1390/09/20
برابر رای شماره ۱۳۹760۳0۱0۵700۵0۵7 مورخ ۱7 / 7 / 
۹7 صادره از هیات رسیدگی به اسناد عادی موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک و ساختمان های فاقد سند 
رسمی مصوب 20 / ۹ / ۱۳۹0 تصرفات آقای حمید رضا علائی 
نسب فرزند اسماعیل بصورت ششدانگ یک قطعه زمین با بنای 
احداثی در آن به مساحت2۹6/۸۵ متر مربع پلاک  ۳2۸ / ۴۹ 
محرز گردیده و برابر محتویات پرونده ثبتی دو سهم مشاع از سه 
سهم مشاع از ششدانگ یک قطعه باغ نمره ۳2۸ فرعی ار ۴۹ 
اصلی در صفحات ۱۹۳ دفتر ۵ ذیل ثبت ۴6۸ بنام علی خرمی 
نژاد ثبت و سند مالکیت صادر و تسلیم شده سپس به موجب 
سند صلح عمری ۱۴۵۳۵ مورخ ۸7/۱0/۱۹ دفتر ۵7۵ تهران 
به خانم بتول خرمی نژاد صلح عمری گردیده و نیز یک سهم 
مشاع از سه سهم ششدانگ در صفحه 26۴ دفتر ۵ ذیل ثبت 
۴6۸ بنام علی خرمی نژاد ثبت و سند مالکیت صادر و تسلیم 
سپس به موجب سند صلح عمری ۱۴۵۳۵ مورخ ۸7/۱0/۱۹ 
نژاد صلح عمری گردیده  نام بتول خرمی  به  دفتر ۵7۵ تهران 
است که رای صادره مذکور از سهم وی بوده و نامبرده در جلسه 
هیات حضور نیافته لذا هیات مقرر نموده با اعمال ماده ۳ قانون 
مذکور و نیز ماده ۱۳ آیین نامه اجرایی آن مصوب 2۵ / ۴ / ۹۱ 
نسبت به صدور سند مالکیت بنام متصرف فوق الذکر اقدام شود 
و بدینوسلیه مفاد رای صادره به مالک و نیز اشخاص ذینفع جهت 
اطلاع آگهی تا چنانچه به مفاد رای صادره اعتراض دارند اعتراض 
خود را ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار اولین آگهی به اداره ثبت 
اسناد و املاک شهریار تسلیم و رسید آن را دریافت دارند بدیهی 
است در صورت عدم اعتراض ظرف مهلت مقرر این اداره نسبت 
اقدام خواهد نمود ضمنا  برابر مقررات  به صدور سند مالکیت 
صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود 

.م الف 276۹   
نوبت اول: 24 / 7/ 1397 
نوبت دوم :9/ 8 / 1397
 سید مرتضی موسوی   
رئیس ثبت اسناد و املاک شهریار                                        



5 سه شنبه -بیست وچهارم مهر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4668
علمی و سلامت 

چرا پوست به ویتامین c احتیاج دارد؟
یکی از شگفت انگیزترین ویتامین های لازم برای بدن ویتامین c است که روی پوست، مو 
و سلامتی بشدت اثر می گذارد و به نوعی می توان آن را ویتامین زیبایی و سلامتی دانست.
هر زمان از ویتامین c حرفی به میان می آید همه یاد سرماخوردگی می افتند ولی ویتامین 
c به غیر از اینکه برای افزایش قدرت ایمنی بدن مفید است، نقش فوق العاده ای برای 

جلوگیری از پیری پوست و زیبایی مو، پوست و ناخن دارد.
از جوانسازی تا رفع مشکلات پوستی

بروز  از  و  بالا می برد  را  آنتی اکسیدان است و کلاژن سازی پوست  ویتامین c حاوی 
نشانه های پیری جلوگیری می کند. ویتامینc خاصیت ارتجاعی پوست را افزایش می 
دهد. به دلیل خاصیت کشسانی که به پوست می دهد چین و چروک و خطوط پوست را 
هم بهبود می بخشد. استفاده مداوم از ویتامین c نه تنها در درخشندگی پوست بلکه برای 
مرطوب نگه داشتن و نرمی و لطافت پوست نیز مناسب است، مخصوصاً افرادی که پوست 
خشکی دارند باید به مراتب از ویتامین c بیشتری استفاده کنند. برای افزایش رشد موها 
و جلوگیری از پوسته شدن کف سر و ایجاد شوره و همین طور برای سفت شدن ناخن ها 
 ،c حساب کنید. همچنین به علت خاصیت ضد التهابی ویتامین c می توانید روی ویتامین
برای جلوگیری از تخریب پوست توسط تابش آفتاب، بسیار مؤثر است؛ پس تا می توانید 
ازموادی که ویتامین c دارند استفاده کنید یا از انواع ماسک های ویتامینی برای پوست 

شفاف و زیبا بهره ببرید.
نکاتی که درباره ویتامین c باید بدانیم

اگرچه تصور می شود که مقدار زیادی ویتامین c در مرکبات یافت می شود اما باید بدانید 
که در سبزیجاتی مانند جعفری، گوجه فرنگی یا میوه هایی مثل توت فرنگی نیز مقادیر 
زیادی ویتامین c وجود دارد. محصولات آرایشی دارای ویتامین c به دلیل زود خراب شدن 
ویتامین c اصولًا گرانبها هستند. مخلوط ویتامین c و آب باید به صورت روزانه مصرف و از 

نگهداری آن خودداری شود.
لیفت طبیعی پوست با قرص جوشان

برای ساخت یک ماسک عالی می توانید از قرص جوشان ویتامین c استقاده کنید. ابتدا 
یک عدد قرص جوشان را بکوبید و بعد با یک قاشق مرباخوری عسل مخلوط کنید. به 
مخلوط پودر جوشان و عسل 10 دقیقه استراحت دهید تا بافتی فوم مانند پیدا کند. سپس 
تمام پوست صورت را از این ماسک بپوشانید. بعد از بیست دقیقه با آب خنک بشویید. 
این ماسک آبرسان و نرم کننده است و پوست شما را بسیار سفت می کند. بهتر است برای 
تأثیر بیشتر از این ماسک، دو بار در هفته و ترجیحاً بعد از حمام استفاده شود.همچنین 
می توانید سرم ویتامین c خانگی درست کنید. قرص جوشان را در یک لیوان آب حل کرده، 
مقداری گلیسیرین به آن اضافه کنید. این سرم را روی پوست خود بمالید و از نتیجه عالی 

آن لذت ببرید.

چرا نباید هر شب قرص خواب آور بخورید؟
میلیون ها نفر در سراسر جهان می گویند داروهای خواب آور، ناجی شب هایشان هستند. 
بسیاری از این افراد، برای به خواب رفتن از این داروها کمک می گیرند و برخی می گویند 
اگر قرص ها را کنار بگذارند، کابوس و آشفتگی، خواب را به آزاری شبانه برایشان تبدیل 

می کند.
نه تنها در ایران، که در بسیاری از کشورهای جهان، برخی از خواب آورها بدون نسخه 
پزشک در اختیار افراد قرار می گیرند و در اغلب موارد، میانسال ها و افراد مسن، بدون 
دریافت  را  موردنیازشان  قرص  داروخانه ها،  در  مستقر  داروسازهای  واکنش  از  نگرانی 

می کنند.
با این وجود، محققان در مورد مصرف مداوم این داروها هشدار می دهند و می گویند، 
چه جوان باشید و چه میانسال، مصرف این داروها می تواند مشکلات جدی برایتان 
به همراه بیاورد. به گفته آن ها، ابتلا به یبوست، یکی از عوارض جسمی شایع در میان 
مصرف کنندگان این داروهاست و مردانی که سراغ این داروها می روند، با مشکلات در دفع 

کامل ادرار و تخلیه مثانه روبه رو می شوند.
بررسی های محققان حاکی از این است که مصرف مداوم این داروها، احتمال ابتلا به 
زوال عقل را بالا می برد و حتی در افزایش احتمال ابتلا به برخی از سرطان ها مثل ریه، روده 

بزرگ و پروستات نیز تاثیر می گذارد.
گرچه به باور متخصصان، گروهی از افراد برای رهاشدن از مشکلات مربوط به خواب، 
چاره ای جز مصرف این داروها ندارند، اما محققان می گویند مصرف داروهای خواب آور، 
ممکن است راهی مکمل برای کاهش مشکلات این افراد باشد، اما نباید آن را تنها راه 
تلقی کرد و برای سال های متوالی، از این داروها کمک گرفت، چراکه در اغلب موارد، 
مصرف کنندگان این داروها از دیگر مشکلات جسمی یا اختلالات روانی رنج می برند و در 
صورت درمان نشدن مشکل اصلی، مصرف داروی خواب آور تنها تسکینی پرضرر برای 
یک مشکل درمان پذیر است. تسکینی که نه تنها مشکلات جسمی این افراد را چندبرابر 
می کند، بلکه احتمال غرق شدنشان در اختلالات جدی روانی، مانند افسردگی مزمن را 

هم بالا می برد.

یک متخصص پوست و مو:

هیچ ارتباطی میان برداشتن خال و سرطان 
پوست وجود ندارد

یک متخصص پوست و مو گفت: در مواردی که خال تغیراتی مانند رشد ناگهانی، 
خارش، تغیرات سطحی و تغییر رنگ داشته باشد باید در خصوص نمونه برداری از آن برای 

اطلاع از بدخیم بودن یا نبودن اقدام شود.
ذبیح الله شاهمرادی با اشاره به اینکه هیچ خالی به دلیل برداشته شدن سرطانی 
نمی شود، اظهار کرد: تنها در صورتی که خال از ابتدا علایم سرطانی شدن را داشته باشد 

امکان سرطان وجود دارد.
وی با بیان اینکه هر فردی به طور طبیعی ممکن است خال های بسیاری بر روی بدن 
داشته باشد و این یک امر طبیعی است، افزود: ممکن است در مواردی تعداد خال ها در 
برخی افراد بیشتر باشد که می توان به زمینه ارثی بودن و یا در معرض نور آفتاب قرار گرفتن 

اشاره کرد.
این پزشک متخصص پوست و مو با بیان اینکه یکی از علل ایجاد خال در صورت در 
معرض آفتاب قرار گرفتن است، اضافه کرد: معمولا خانم ها در سن بلوغ و  در سنین 10 
الی 25 سال خال هایی یا در آنها ایجاد می شود و یا خال های قبلی رو به بزرگ تر شدن 
می روند. شاهمرادی با تاکید بر اینکه برداشتن خال گوشتی تبدیل به سرطان نمی شود، 
افزود: با توجه به شیوع خال عمدتا علت اصلی برداشتن خال جنبه زیبایی داشته و جای 

نگرانی ندارد. هیچ گاه خال به دنبال برداشته شدن سرطانی و یا بدخیم نمی شود.
وی ادامه داد: در مواردی که خال دچار تغییراتی مانند رشد ناگهانی، خارش، تغیرات 
سطحی و تغییر رنگ می شود باید در خصوص نمونه برداری از آن برای اطلاع از بدخیم 
بودن یا نبودن اقدام شود. شاهمرادی با بیان اینکه بسیاری از خال ها را می توان به وسیله 
کوتر یا لیزر برداشت و خال هایی که دارای مو هستند و یا برجستگی دارند معمولا به وسیله 
جراحی برداشته می شوند، گفت: به دلیل اینکه موهای موجود در آن به وسیله لیزر یا کوتر 

ازبین نمی رود، ممکن است جای خال ها به صورت آبله مرغان باقی بماند.
وی خاطر نشان کرد: برداشتن هر گونه خال باید توسط پزشکان متخصص صورت گیرد، 
زیرا نوع خال ها متفاوت است و ممکن است مسطح و یا ترکیبی داخل پوست باشند که 

روش های برداشته شدن هر کدام متفاوت است.

دبیر اجرایی انجمن گوارش و کبد ایران مطرح  کرد

رژیم غذایی برای درمان رفلاکس
رفلاکس  درصدی  شیوع ۳0  به  اشاره  با  ایران  کبد  و  گوارش  انجمن  اجرایی  دبیر 
گفت:درمان های گیاهی در این زمینه را به هیچ وجه توصیه نمی کنیم و داروهای مناسب 

برای کنترل این بیماری موجود است.
محمدمهدی میرناصری در مورد بیماری رفلاکس گفت: این بیماری شیوع آن بالا 
است که علت آن سبک زندگی ناسالم است. دبیر اجرایی انجمن گوارش و کبد ایران بیان 
داشت: تغذیه سالم و دور ماندن از اضطراب می تواند در درمان این بیماری مؤثر باشد، 
بنابراین مصرف نکردن فست فودها در پیشگیری و درمان این بیماری حائز اهمیت است. 
وی  ادامه داد: بیماری هایی همچون نارسایی مری و وجود اسید معده زیاد نیز می تواند 
منجر به رفلاکس شود که به طورکلی این بیماری پیچیده است و تشخیص و پیگیری آن 

نیاز به بررسی فوق تخصص گوارش دارد.
دبیر اجرایی انجمن گوارش و کبد ایران اضافه کرد: شیوع رفلاکس حدود ۳0 درصد 
است و این بیماری در میان زنان و مردان تقریباً نسبتی مشابه دارد. میرناصری بیان داشت: 
آرام غذا خوردن وخوب جویدن آن، غذا نخوردن قبل از خواب، به پهلوی چپ خوابیدن، 
ادانس جویدن و هنگام خواب سر را بالاتر از بدن قرار دادن می تواند در بهبود رفلاکس 
بسیار موثر باشد. میرناصری گفت: درمان های گیاهی در این زمینه را به هیچ وجه توصیه 
نمی کنیم و داروهای مناسب برای کنترل این بیماری وجود دارد درحالی که درمان های 

گیاهی دوز و اثرات و چگونگی آن مشخص نیست بنابراین آن را توصیه نمی کنیم.

رطوبت کم موجب خشکی مسیرهای هوایی بینی می شود و از این رو به دام 
انداختن و نابودی میکروب ها دشوارتر می شود که در نهایت سرماخوردگی را 

به همراه دارد.
است.  سال  سرد  های  ماه  در  شایع  های  بیماری  از  یکی  سرماخورگی 
تنفسی  دستگاه  بینی،  و  گلو  ویروسی  عفونت  یک  معمولی  سرماخوردگی 
فوقانی، است. بسیاری از ویروس ها می توانند موجب سرماخوردگی شوند، اما 

شایع ترین نمونه راینوویروس است.
آبریزش بینی، گلو درد، سرفه، گرفتگی بینی، بدن درد خفیف و سر درد، 
عطسه و تب خفیف می توانند احساس ناتوانی را پیش از بهبود بیماری در فرد 
ایجاد کنند. در شرایطی که سرماخوردگی به طور معمول بی خطر است، اما می 

تواند تا دو هفته ادامه داشته باشد.
چه چیزی بهترین گزینه برای حفظ سلامت طی ماه های سرد سال است؟ در 
گام نخست باید از ورود سرما به بدن خود پیشگیری کنید. روش های مختلفی 
برای پیشگیری از سرماخوردگی و کاهش مدت زمان بیماری وجود دارند که در 

ادامه با برخی از آنها بیشتر آشنا می شویم.
استفاده از یک دستگاه مرطوب کننده هوا

رطوبت کم موجب خشکی مسیرهای هوایی بینی می شود و از این رو به دام 
انداختن و نابودی میکروب ها دشوارتر می شود که در نهایت سرماخوردگی را 
به همراه دارد. با استفاده از یک دستگاه مرطوب کننده هوا می توانید از این 

شرایط پیشگیری کنید.
دستگاه مرطوب کننده هوا می تواند به مرطوب نگه داشتن غشاهای مخاطی 
کمک کند. خشکی غشاهای مخاطی در بینی توانایی بدن برای به دام انداختن 

میکروب های ورودی را کاهش می دهد.
توجه داشته باشید که دستگاه مرطوب کننده هوا را نیز باید تمیز نگه دارید 
زیرا محیط گرم و مرطوب می تواند مکانی ایده آل برای رشد قارچ را فراهم کند 
که اگر به این شرایط آلرژی داشته باشید می تواند موجب بروز علائمی شبیه 

سرماخوردگی شود.
دریافت ویتامین D کافی

نتایج یک پژوهش نشان داد افرادی که به میزان کافی ویتامین D دریافت 
نمی کنند، نسبت به آنهایی که به میزان کافی از این ماده مغذی دریافت می 
کنند، احتمال بیشتری دارد به یک عفونت دستگاه تنفسی فوقانی مبتلا 

شوند. سلول ها برای فعال کردن واکنش های مبارزه خود با عفونت به ویتامین 
اند که مصرف 400 واحد  وابسته هستند. برخی مطالعات نشان داده   D
بین المللی ویتامین D در روز ممکن است از عفونت های دستگاه تنفسی 

پیگشیری کند.
به گفته موسسه ملی سلامت آمریکا، بیشتر بزرگسالان باید حداقل 600 واحد 
بین المللی ویتامین D در روز دریافت کنند، اما برخی سازمان های دیگر مقدار 
مصرف بیشتر را توصیه کرده اند. از منابع غذایی برای ویتامین D می توان به 
ماهی سالمون، گوشت گاو، زرده تخم مرغ، شیر و آب پرتقال غنی شده، پنیر، 
و قارچ اشاره کرد. در صورت نیاز می توانید پس از مشورت با پزشک از مکمل 

ها نیز استفاده کنید.
تمیز نگه داشتن دست ها و دور نگه داشتن آنها از صورت

ممکن است متوجه نباشید اما احتمالا در طول روز بارها صورت خود را با 
دست لمس می کنید. مطالعه ای در سال 2008 نشان داد، شرکت کنندگان به 

طور میانگین 16 بار در هر ساعت صورت خود را لمس می کنند.
این کار به ویژه در فصول سرد می تواند مشکل آفرین باشد. زمانی که از طریق 
تماس با فردی دیگر یا سطوح آلوده به میکروب در معرض یک ویروس قرار می 
گیرید، امکان ورود آن به بدن در صورت عدم پاکسازی دست ها وجود دارد. 
ویروس ها می توانند از طریق تماس پوست با پوست مانند دست دادن نیز 

منتقل شوند.
از این رو، باید به نظافت دست های خود و دور نگه داشتن آنها از صورت تا حد 
امکان توجه داشته باشید زیرا می تواند از ورود میکروب ها به غشاهای مخاطی 

)بینی و دهان( و بیمار کردن شما پیشگیری کند.
دست های خود را به خوبی شستشو دهید. دست ها را حداقل به مدت 20 
ثانیه با صابون شستشو دهید. اگر به آب و صابون دسترسی ندارید، از ضد 

عفونی کننده های دست استفاده کنید.
ضد عفونی کردن تلفن همراه

تلفن همراه یکی از دستگاه های پر استفاده در دنیای امروز محسوب می شود، 
از این رو با سطوح مختلف در تماس است.

مطالعه ای که توسط دانشگاه آریزونا در سال 2012 انجام شد، نشان داد که 
تلفن همراه ممکن است از نظر مقدار باکتری ها 10 برابر آلوده تر از صندلی 

توالت باشد.

برای پاکسازی این دستگاه ها می توانید از دستمال های ضد عفونی کننده 
استفاده کنید. این کار را زمانی که تلفن همراه خاموش است انجام دهید و 
با استفاده از یک دستمال یا پارچه نرم دیگر دستگاه خود را خشک کنید. در 
شرایطی که دستمال ها و مواد ضدعفونی کننده برای از بین بردن ویروس ها 
و باکتری ها خوب هستند، اما مواد موجود در آنها ممکن است به تلفن همراه 

آسیب برساند.
اختصاص زمان برای کسب آرامش

اضطراب و استرس می توانند توانایی سیستم ایمنی بدن برای مبارزه با عفونت 
را کاهش دهند. زمانی که با استرس و خستگی مواجه هستید، بدن هورمون 
کورتیزول ترشح می کند که ممکن است در توانایی بدن برای پیشگیری یا مبارزه 

با سرماخوردگی اختلال ایجاد کند.
برای کسب آرامش می توانید انجام یوگا، مدیتیشن، پیاده روی در فضای سبز، 
وقت گذرانی به همراه خانواده یا دوستان پس از کار یا هر فعالیت دیگر که به 

کسب آرامش در شما کمک می کند را مد نظر قرار دهید.
خواب کافی

بینی حاوی  و زن سالم قطره  به 15۳ مرد  پژوهشگران  طی یک مطالعه، 
راینوویروس داده و عادات خواب آنها را پیگیری کردند.

آنها دریافتند افرادی که به طور منظم کمتر از هفت ساعت در شب می خوابند، 
نسبت به آنهایی که هشت ساعت یا بیشتر می خوابند، سه برابر احتمال بیشتری 

دارد گرفتار سرماخوردگی شوند.
افزایش مصرف روی

نتایج یک پژوهش نشان داد که روی می تواند رشد ویروس ها را کاهش دهد. 
افزون بر این، مصرف روی به نظر می رسد که مدت زمان و شدت علائم بیماری 

را نیز کاهش می دهد.
اگرچه یک دوز مصرف خاص برای همه وجود ندارد، اما مطالعات صورت 
گرفته مصرف بیش از 75 میلی گرم در روز را مفید نشان داده اند. تامین روی از 
منابع غذایی بهتر از مصرف مکمل ها است. از منابع غذایی خوب برای روی می 

توان به گوشت، توفو، صدف چروک و عدس اشاره کرد.
استفاده از لیوان شخصی

زمانی که یکی از اعضای خانواده سرما خورده است، استفاده از لیوان های 
یک بار مصرف یا مشخص کردن لیوان هر فرد را مد نظر قرار دهید. این کار به 

پیشگیری از گسترش تصادفی ویروس کمک می کند.
درباره اشیا مشترک مانند تلفن، هوله یا لوازم غذاخوری بسیار مراقب باشید زیرا 

می توانند توسط فرد بیمار آلوده شده باشند.
افزایش مصرف پروبیوتیک ها

همه باکتری ها بد و مضر نیستند و انواع خوبی از آنها در روده انسان زندگی 
می کنند که در غذاهای پروبیوتیک مانند ماست، کلم ترش، و کامبوچا یافت 
می شوند و ممکن است سیستم ایمنی بدن را تقویت کنند. همچنین، باید به 
این نکته توجه داشت که دستگاه گوارش بخش بزرگی از سیستم ایمنی را در 

خود جای داده است.
 Journal of Science and Medicine مطالعه ای در سال 2014 که در نشریه
مکمل  کننده  مصرف  راگبی  بازیکنان  داد  نشان  شد،  منتشر   in Sport
پروبیوتیک، نسبت به آنهایی که دارونما دریافت کرده بودند، سرماخوردگی به 

مراتب کمتری را تجربه کرده اند.
پژوهش های بیشتری درباره این که پروبیوتیک ها می توانند ویروس ها را 
از بین ببرند باید انجام شود، اما مطالعات صورت گرفته نشان داده اند که این 
باکتری ها خوب در زمان بیماری و بروز علائم مفید هستند. به عنوان مثال، طی 
مطالعه ای که در نشریه British Journal of Nutrition منتشر شد، پژوهشگران 
دریافتند دانشجویانی که پروبیوتیک و دارونما دریافت کرده بودند به میزان مشابه 
دچار سرماخوردگی شده اند، اما شدت علائم و مدت زمان بیماری در آنهایی که 

پروبیوتیک دریافت کرده بودند، کمتر بود.

روش هایی برای پیشگیری از سرماخوردگی

 

ساخت ناو هواپیمابر هسته ای
 با چاپگر سه بعدی

استفاده از چاپگرهای سه بعدی برای تولید محصولات و ابزار مورد استفاده در حوزه حمل 
و نقل تازگی ندارد، اما برای اولین بار برخی قطعات یک ناو هواپیمابر هسته ای به این شکل 
تولید شده است. تولید این قطعات توسط شرکت Huntington Ingalls Industries صورت 
 USS گرفته است. قطعات یادشده پس از بررسی های نهایی بر روی ناو هواپیمابر هسته ای
Harry S. Truman )CVN 75( نصب خواهند شد. انتظار می رود نصب این قطعات در 
اوایل سال 201۹ نهایی شود و پس از آن 12 ماه آزمایش عملیاتی برای کسب اطمینان از 
کارآیی قطعات یادشده انجام شود. استفاده از چاپگرهای سه بعدی به منظور تولید برخی 
قطعات مورد نیاز در صنعت دریانوردی محبوبیت خاص خود را دارد، زیرا این کار هزینه طراحی 
نمونه های اولیه را کاهش می دهد و به ساده سازی فرایند تولید و نصب قطعات مذکور نیز 
می انجامد. علاوه بر این می توان چاپگرهای سه بعدی را به داخل ناوها حمل کرد و از آنها در 
دریا برای تولید اضطراری قطعات مورد نیاز استفاده کرد. این در حالی است که تولید قطعات 
یادشده در حالت عادی نیازمند استفاده از تجهیزات بزرگ و پیشرفته ای است که نمی توان 
آنها را به درون کشتی ها منتقل کرد. به بیان دیگر کارکنان یک کشتی با دریافت تنها یک فایل 

دیجیتال می توانند از چاپگرهای سه بعدی برای تولید قطعات مورد نیاز استفاده کنند.

است  کرده  ابداع  مزرعه ای  آمریکایی،  شرکت  یک 
که پرورش گیاهان در آن به صورت هوشمند صورت 

می گیرد.
نخستین مزرعه رباتیک آمریکا به تازگی در شهر "سان 
سازنده  شرکت  هدف  است.  شده  افتتاح  کارلوس" 
موسوم به "آیرن اکس")Iron Ox( از ابداع این مزرعه، 
تولید سبزیجات برگی مانند کاهوی رومی و کلم کالی تا 

26 هزار عدد در سال است.
 ،)Brandon Alexander("الکساندر "براندون 
مدیرعامل و بنیانگذار شرکت "آیرن اکس" گفت: این 
پروژه، روشی کاملا متفاوت را در صنعت کشاورزی ارائه 
دانه،  کاشت  کشاورزی،  سنتی  روش های  می دهد. 
انتظار چند ماهه و سپس برداشت محصول را در بر 

دارد.  
است.  مربع  متر   74۳.224۳ مزرعه،  این  اندازه 
مزارع  با هزاران هکتار  مقایسه  در  اندازه  این  اگرچه 
سنتی ناچیز به نظر می رسد اما ممکن است با استفاده 

از فناوری هوشمند، محصول خروجی مزرعه، پنج برابر 
اندازه آن باشد.

در این مزرعه از روش آب کشت استفاده می شود که 
روش پرورش گیاهان بدون خاک و با استفاده از مواد 
معدنی مغذی محلول در آب است. مزارع آب کشتی 
در  را  خود  محصولات  معمولی،  مزارع  برخلاف 
دسته های عمودی و افقی پرورش می دهند. هر عنصر 
با استفاده از لامپ های LED و فواره های آب کنترل 
می شوند تا بر اندازه، بافت و دیگر ویژگی های محصول 

اثر بگذارند.
آیرن اکس به جای کشاورز، یک ربات بزرگ موسوم 
به "آنگوس")Angus( را به کار گرفته است. آنگوس، 
بیرون  بدون  را  پوند   800 وزن  با  آب  از  پر  لوله های 
ریختن آب حرکت می دهد. یک بازوی رباتیک نیز، از 

محصولات مراقبت می کند.
با استفاده از فناوری خودکار، مشتریان می توانند از 
سبزیجات برگی تازه که در همسایگی خودشان رشد 

کرده اند، استفاده کنند. از آنجا که یک مزرعه داخلی، 
قرار  فصلی  تغییرات  معرض  در  سنتی  مزارع  مانند 

نمی گیرد، می توان از آن در سراسر سال استفاده کرد.

داده های  اپل،  شرکت  که  کرده اند  ادعا  گزارشگران 
جمع آوری  کوله پشتی  یک  با  را  پیاده روها  به  مربوط 

می کند.
شرکت "اپل" برای بهبود دقت نقشه هایش، از روش 
جدیدی استفاده می کند. به تازگی، تصاویری از کارمند 
به  با یک کوله مجهز  را  او  این شرکت منتشر شده که 
دوربین، حسگر لیدار و ابزار دیگر در سانفرانسیسکو نشان 
می دهد. اگرچه هدف اصلی این کار مشخص نیست اما 
احتمال می رود که این فرد در حال جمع آوری داده های 

مربوط به مسیر پیاده روها باشد.

برای  گوگل  است.  شده  انجام  هم  پیشتر  کار،  این 
که  مناطقی  به  مربوط  داده های  و  تصاویر  جمع آوری 
زمان  سالها  ندارد،  وجود  آنها  درباره  کاملی  اطلاعات 
صرف کرده است. این کار تضمین می کند که نقشه ها، 
کاربر را بیشتر به مسیرهای دارای پیاده رو یا گذرگاه عابر 

پیاده راهنمایی کنند.
 12 iOS اپل، ارائه جزئیات پیشرفته نقشه را همراه با
آغاز کرده است. نقشه کلی این شرکت، تنها کالیفرنیای 
اطلاعات  وجود  هنوز  و  می دهند  پوشش  را  شمالی 

کوله پشتی در آن، قطعی نشده است.

محققان دانشگاه "جانز هاپکینز" با استفاده از سلول های بنیادی یک بافت شبکیه 
چشم ساختند که علت دید رنگی چشم را مشخص می کند و می تواند برای درمان 

بیماری های چشمی مورد استفاده قرار گیرد.
 محققان دانشگاه "جانز هاپکینز")Johns Hopkins( موفق به تولید "شبکیه چشم" 

انسان با استفاده از سلول های بنیادی شدند.  
یکی از زیست شناسان "جانز هاپکینز" که این آزمایش را انجام داد، قصد داشت 
تعیین کند که سلول هایی که باعث می شوند ما همه چیز را رنگی ببینیم، چگونه 

ساخته شده اند.
این آزمایش می تواند به عنوان یک راه درمانی برای بیماری های چشمی همچون 

"کوررنگی" و " دژنراسیون ماکولا" استفاده شود.
"کوررنگی"  یک بیماری اختلال ارثی است که در آن فرد قادر به تشخیص یک 
یا برخی از رنگ ها نیست. این افراد برخی رنگ ها را به شکل طیفی از رنگ های 

خاکستری و سیاه می بینند.
" دژنراسیون ماکولا" یک وضعیت پزشکی است که ممکن است نتیجه آن تاری یا 
از دست دادن بینایی در مرکز دید باشد. در اوایل بیماری اغلب هیچ نشانه ای وجود 
ندارد. به تدریج دید یک یا هر دو چشم بدتر می شود؛ و ممکن است حتی دید به  طور 
کامل از دست برود و حتی فعالیت های روزانه فرد مختل شود. گاه افراد دچار توهمات 

بینایی می شوند که این حالت ارتباطی با بیماری های روانی ندارد.
گروه تحقیقاتی این پژوهش معتقدند، مطالعات آنها می تواند راه های جدیدی را 

برای بررسی بدن انسان پیش روی علم قرار دهد.
"رابرت جانسون" زیست شناس دانشگاه "جانز هاپکینز" اظهار کرد، شبیکه چشمی 

که ما در لوله آزمایش تولید کردیم مانند یک چشم واقعی و عادی است.
این مدل محققان را قادر می سازد بدون دستکاری مستقیم بدن، به مطالعه آن 

بپردازند.
تاکنون بیشتر تحقیقات مربوط به چشم روی موش و ماهی صورت پذیرفته است که 

هیچ  کدام از این جانداران دیدی مانند دید انسان ندارند.
 به همین دلیل جانسون و تیم تحقیقاتی اش، با استفاده از سلول های بنیادی، 
بافت چشم انسان ساختند. تمرکز تیم تحقیقاتی روی تولید سلول هایی بود که سبب 

می شوند انسان رنگ های قرمز، آبی و سبز را مشاهده کند. این رنگ ها سه سلول 
مخروطی چشم انسان هستند.

سلول های مخروطی نوعی سلول گیرنده نور است که در انتهای چشم و در شبکیه 
قرار دارند و در سه نوع هستند که هر کدام وظیفه تشخیص یکی از رنگ های اصلی 

سبز، آبی و قرمز را بر عهده دارند.
این سلول ها انرژی نورانی را به پیام عصبی تبدیل کرده و به مغز توانایی دیدن رنگ ها 
و جزئیات ظریف اشیا را می دهند. هدف این محققان این است که دریابند سلول های 

مخروطی چگونه سبب ایجاد دید رنگی در چشم ما می شوند.
زمانی که ماه ها از رشد سلول ها در آزمایشگاه گذشت، و بافت شبکیه چشم کامل 

شد، ابتدا سلول های مخروطی آبی ظاهر شدند، پس از آن قرمز و در نهایت سبز.
محققان دریافتند این سلول های مخروطی به میزان هورمون  تیروئید بستگی دارد.

نوزادان زودرسی که سطح  این مطلب موجب شد که محققان دریابند که چرا 
هورمون تیروئید آن ها پایین است، مبتلا به اختلالات بینایی می شوند.

در آینده محققان قادر خواهند بود اطلاعات بیشتری راجع به دید رنگی چشم 
دریابند زیرا این آزمایش تنها یک گام مقدماتی است.   

پرورش سبزیجات در مزرعه رباتیک در آمریکا

جمع آوری اطلاعات پیاده روها با کوله پشتی!

تولید شبکیه چشم با استفاده از سلول های بنیادی

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقا/خانم مینو کیانی دارای شناسنامه شماره 204 به شرح دادخواست به کلاسه 
۹7/1102/8 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان منوچهر کیانی بشناسنامه شماره 204 در تاریخ 1۳۹5/8/21 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1.بیژن کیانی متولد 1۳52 ش ش 24۳1 فرزند منوچهر پسر متوفی

2.مینو کیانی متولد 1۳4۳ ش ش 15۳7 فرزند منوچهر دختر متوفی
۳.رناته اشتگمان متولد 1۳21 ش ش 15۳6 فرزند هینریخ همسر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. م/15۹05
رئیس شعبه شورای حل اختلاف کرج 

---------------------------------
رونوشت آگهی حصر وراثت

آقا/خانم مهدی برزگر زیری دارای شناسنامه شماره 7۹2۹ به شرح دادخواست به 
کلاسه ۹70۹20/7 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان جواد برزگر بشناسنامه شماره 454 در تاریخ 1۳۹7/6/5 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1.اکرم موسی پور متولد 1۳۳2/۹/۹ ش ش 6 فرزند مدد همسر متوفی

2.مهدی برزگر زیری متولد 1۳62/۹/22 ش ش 7۹2۹ فرزند جواد پسر متوفی
۳.فریده برزگر زیری متولد 1۳61/6/۳1 ش ش 42۹4 فرزند جواد دختر متوفی

4.زهرا برزگر زیری متولد 1۳5۹/4/1 ش ش 22752 فرزند جواد دختر متوفی
5.رقیه برزگر متولد 1۳55/۳/1 ش ش 5۹7 فرزند جواد دختر متوفی

6.فاطمه برزگر متولد 1۳70/1/1۳ ش ش 0-۳18628-001 فرزند جواد دختر 
متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. م/15۹0۳
رئیس شعبه 7 شورای حل اختلاف کرج 

---------------------------------
رونوشت آگهی حصر وراثت

آقا/خانم یوسف سانی خانی دارای شناسنامه شماره 786 به شرح دادخواست به 
کلاسه   ۹70645/6۳۹7  از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان قزل گود میرچیلو بشناسنامه شماره 28 در تاریخ 1۳۹4/5/6 

اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1.یوسف سانی خانی متولد 1۳۳5 به شماره شناسنامه 786 صادره کرج نسبت فرزند 

ذکور
2.محسن سانی خانی متولد 1۳55 به شماره شناسنامه 17 صادره از کرج نسبت 

فرزند ذکور
۳.طاهره سانی خانی متولد 1۳4۳ به شماره شناسنامه ۹ صادره از کرج نسبت فرزند 

اناث
4.زینب سانی خانی متولد 1۳50 به شماره شناسنامه 758 صادره از کرج نسبت 

فرزند اناث
5.طاهره سانی خانی متولد 1۳46 به شماره شناسنامه 8۳۳0 صادره از کرج نسبت 

فرزند اناث
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. م/15۹04
رئیس شعبه 63 شورای حل اختلاف محمدشهر کرج 
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اجتماعی

کشور  مدارس  در  مفقوده  حلقه  شادابی  و  نشاط 
است و علت آن را در برخی قوانین و رفتار مسوولان امر 
باید جستجو کرد که سبب ایجاد استرس،  ناامیدی و 
دلزدگی در میان دانش آموزان می شود و آنها را منزوی و 
گوشه گیر می کند که برای بازگشت به روزهای شاد باید 
حاکمیت برخی رفتارها و قوانین در مدارس پایان یابد.

شاد زیستن برای دانش آموزان به همان اندازه مهم 
است که تغدیه خوب، محبت کردن و حفاظت از آنها 
و  فیزیکی  روانی،  روحی،  سلامت  زیرا  دارد  اهمیت 
از  یکی  کند.  می   تامین  را  آموزان  دانش  جسمانی 
وظایف مهم تربیتی، مدیریت و برنامه ریزی آموزشی 
مدارس، تشویق دانش آموزان به مشارکت و تعاون در 
همه امور است که مسوولان مدرسه می توانند با تدوین 
برنامه ریزی آموزشی مناسب به جلب مشارکت آنان در 
امور مختلف مدرسه اقدام کنند و این موضوع می تواند 
به احساس مفید بودن و دور شدن از انزوا و کسالت 
کمک کند و خود یکی از موارد شاد و با نشاط زیستن 
به شمار می رود. بنابراین والدین و مربیان و همه دست 
اندرکاران آموزش و پرورش باید با همکاری و تعامل، 
تلاش خود را بکار گیرند تا مراکز آموزشی را به محیط 
هایی با نشاط و جذاب برای دانش آموزان تبدیل کنند 
تا پیشرفت تحصیلی آنها ارتقاء یابد. برای دستیابی به 
مدارس  سازی  شاداب  به  مربوط  های  آرمان  تحقق 
جهت پیشرفت تحصیلی دانش آموزان، باید تحولات 
و  آموزش  نظام  مسوولان  و  مدیران  نگرش  در  جدی 
پرورش صورت گیرد و برنامه ریزی های آموزشی مطابق 

با استانداردهای جهانی پیش رود. 
دنیای صنعتی امروز و پیچیده شدن روابط، میزان 
ناکامی ها و فشارهای روانی در افراد جامعه روند رو به 
رشدی پیدا کرده است. افراد دیگر به ارضای نیازهای 
گستره  بر  جدیدی  نیازهای  و  نیستند  راضی  اولیه 
نیازهای قبلی پا بر عرصه وجود گذاشته که در این میان 
دانش آموزان از این قاعده مستثنی نبوده و نسبت به 
نسل های قبل تکالیف پیچیده تری بر عهده داشته و 
ملزم به رعایت برنامه ریزی های نوین آموزشی هستند 
که همین مسایل سبب شده تا نشاط و شادی آنها در 

مدارس کمرنگ شود. 
در همین زمینه سید محمد بطحایی وزیر آموزش 
از  ما  امروز مدارس  اینکه متاسفانه  بیان  با  پرورش  و 

شادابی و نشاط فاصله گرفته اند و این فاصله در حال 
افزایش است، گفت: »سرزندگی و شادی در مدرسه 
برنامه های  تحلیل  و  تجزیه  با  است.  شده  کمرنگ 
مدارس می توانیم آینده را پیش بینی کنیم. در حوزه 
و  آموزش  اصلی  کانون  باید  مدرسه  عمومی  آموزش 
پرورش درنظر گرفته شود. نقش مدرسه در فرایندهای 
یادگیری و یادهی کمرنگ شود. از زمانی که مدرسه یک 
کانون فرعی شد و در کنار آن نهادهای موازی شکل 
گرفت، با کاهش بهره وری منابع و ایجاد فاصله بین 
اهداف روبرو شدیم. باید تمام امکانات در مدرسه جمع 
شود و از برنامه های مدارس پشتیبانی شود. متاسفانه 
امروز مدارس ما از شادابی و نشاط فاصله گرفته اند و 
این فاصله در حال افزایش است. بحث تربیت بدنی 
و ورزش نشاط آور است اما امکانات در این زمینه کم 

است.« 
همچنین در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش 
که مسوولان آموزش و پرورش باید به آن عمل کنند، 
درباره نشاط و شادابی دانش آموزان 2بار با این مضمون 
و تفریحات سالم فردی و  با ورزش  که »دانش آموزان 
جامعه  و  خود  روانی  و  جسمی  نیازهای  به  گروهی، 
براساس اصول برگرفته از نظام معیار اسلامی پاسخ 
دهند.« و »تعمیق تقوای الهی و مهارت خویشتنداری و 
انتخابگری درست و تعالی بخش مستمر دانش آموزان با 
استفاده از فرصت ایام الله، برگزاری مراسم آگاهی بخش 
مشارکت  و  فعال  حضور  و  اعیاد  در  نشاط انگیز  و 
دانش آموزان در محافل، مجالس و اماکن مذهبی و 
تقویت انس به دعا و توسل.« سخن به میان آمده است. 
در همین ارتباط »مهین رستمی« کارشناس آموزش 
و پرورش و آموزگار به گفت وگو پرداخته ایم  و از زوایای 
گوناگون لزوم و ضرورت نشاط و شادی را مدارس مورد 

بررسیقرار دداده ایم. 
* نقش برجسته شادی و نشاط در مدارس

شادی و نشاط در مدارس یکی از مهمترین مسایلی 
به شمار می رود که برای مسوولان آموزشی و خانواده 
بسیار حایز اهمیت است ونسبت به آن هم نظر هستند. 
در بسیاری از مدارس کشور دیده می شود که برخی 
استرس،   پیدایش  سبب  مسوولان  رفتار  و  قوانین 
ناامیدی و دلزدگی در میان دانش آموزان شده و آنها را 
منزوی و گوشه گیر می کند به طوری که او می خواهد 

به منزل  و  برسد  پایان  به  زمان مدرسه  زودتر  هر چه 
ایجاد  بحث  در  درسی  کتاب های  همچنین  برگردد. 
نشاط دانش آموزان نقش موثری دارد زیرا فرصت های 
آموزشی و تربیتی مختلفی را برای آنها فراهم می کند. 
محتوای آموزشی ارایه  شده در مدارس اگر بدون توجه 
به نیاز واقعی دانش آموزان در زندگی اجتماعی و عنصر 
خلاقیت باشد فضای رخوت آوری را در کلاس های 

درسی حاکم می کند.
* نقش معلمان در ایجاد فضایی شاد در کلاس 

های درسی
آموزگاران تنها نباید به کتاب های درسی اکتفا کنند 
تا  ببرند  بهره  درس  کلاس  در  ابزارها  دیگر  از  باید  و 
فضای نشاط آوری را برای دانش آموزان ایجاد کنند و 
با انجام دادن بحث و تبادل نظر میان دانش آموزان در 
خصوص موضوع درسی، آنها را به مشارکت و کارگروهی 
مدارس  در  نشاط  نداشتن  گفتن  تنها  دهند.  سوق 
بحث  در  بلکه  کند  نمی  حل  را  آموزشی  مشکلات 
به رسانه های  برای آموزش جذاب  کتاب های درسی 
آموزشی و آزمایشگاه نیز نیاز است اما تنها تعداد اندکی 
بیشتر  دارند.  را  تجهیزات  اینگونه  کشور  مدارس  از 
کلاس های درس در نقاط مختلف کشور از تعداد بالای 
دانش آموزان برخوردار هستند و تنها ابزار آموزشی مورد 
استفاده به وسیله معلمان کتاب درسی و تخته کلاسی 
است که در چنین شرایطی دانش آموز در کلاس دچار 

خستگی و خواب آلودگی می شود.
* تامین سالن های وزرشی در مدارس برای ایجاد 

نشاط
فضای ورزشی مدارس می تواند در ایجاد حس نشاط 
بسیار موثر باشد اما تامین سالن های ورزشی در مدارس 
به عنوان اولویت شناخته نمی شود. در اختیار قراردادن 
سالن های ورزشی به وسیله شهرداری های مناطق 
مختلف به مدارس می تواند عنصری مهم برای نشاط 
دانش آموزان باشد. در برخی مدارس فضای حیاط آنها 
بسیار کوچک است و گاهی اوقات نیز مسوولان مدرسه 
اجازه هیچ گونه بازی و جنب و جوشی به دانش آموزان 
نمی دهند و تنها ساعت ورزشی و برنامه صبحگاهی را 
کافی می دانند. این شرایط در روحیه و فیزیک بدنی 
دانش آموزان تاثیر منفی دارد زیرا او همیشه کسل و 

خسته به نظر می رسد. 
و دلزدگی  شناسایی و شناخت عوامل عدم نشاط 
نیاز  تحلیل  و  پژوهش  به  مدارس  در  آموزان  دانش 
دارد تا با شناسایی عامل های اصلی آنها را به تدریج 
حذف کرد. استفاده از تجربیات دیگر کشورها برای 
ایجاد نشاط و شادابی در مدارس می تواند راهگشای 
برخی مسایل شود. کلاس های درسی فقط به صورت 
تئوری ارایه می شوند و چیدمان کلاس ها برای دانش 
این  از جذابیت خاصی برخوردار نیستند که  آموزان 
موضوع ناشی از طرح تحول و تغییرات ناگهانی کتاب 
های درسی به وسیله دولت و وزارت آموزش و پرورش 
از آن حمایت نشدند. بی  بود که مدارس پس  وقت 
شک فضای شاد و با نشاط در مدارس می تواند زمینه 
های به وجود آوردن شاداب کردن جامعه شود. اگر در 
مدرسه شوق زندگی کردن به وجود آید بر جامعه اثر 
گذار خواهد بود. انسان های شاد زندگی خود را تحت 
کنترل دارند ، مسوولیت پذیر و هدفمند هستند و با دید 
مثبت به زندگی ادامه می دهند و در مقابل مشکلات و 

سختی ها از پای در نمی آیند. 

مسئول قرارگاه مردمی اربعین :

قرارگاه مردمی اربعین پذیرای 140 هزار زائر 
در قم است

مسئول قرارگاه مردمی اربعین گفت: این قرارگاه امسال برای سومین سال متوالی 
ایرانی در  ایرانی و غیر  زائر  برگزاری،140 هزار  برپا و تخمین زده می شود در طول 
مصلای قدس قم اسکان یابند و پذیرایی شوند. مهدی قربانی کرم روز دوشنبه در جمع 
خبرنگاران، افزود: مصلای قدس قم در هر شبانه روز ظرفیت اسکان حدود چهار هزار 
و 500 آقا و 2 هزار و 500 خانم را دارد. وی با تاکید بر این که خدمات این قرارگاه ویژه 
زائران اربعین است، اضافه کرد: زائران ایرانی با ارائه کد ملی به مدت 24 ساعت و زائران 
غیر ایرانی با ارائه گذرنامه به مدت 72 ساعت می توانند اسکان یابند. وی ادامه داد: 
قرارگاه مردمی اربعین از امروز 23 مهرماه جاری تا 14 آبان ماه پذیرای زائران است و در 
صورتی که حمایت های خیران و مسئولان تداوم داشته باشد، این قرارگاه خدمات خود 
را تا پایان ماه صفر مصادف با 17 آبان ماه ویژه زائران غیر ایرانی ادامه خواهد داد. به گفته 
قربانی کرم، حدود یک هزار و 200 خادم در 22 کمیته، در بخش های مختلف فرهنگی، 
تبلیغی، خدماتی و درمانی به زائران خدمت رسانی می کنند که پاسخگویی به سوالات 
شرعی، برگزاری محفل انس با قرآن و برپایی ایستگاه های صلواتی واکس، خیاط خانه 
و رختشورخانه از جمله این خدمات می باشد. وی گفت: بر اساس برنامه ریزی های 
صورت گرفته، اتوبوس کاروان ها در پارکسوار رودخانه)انتهای بلوار زائر( پارک می شود و 
زائران توسط اتوبوس های داخل شهر به مصلای منتقل می شوند و خودروهای شخصی 
نیز در این پارکینگ مستقر می شود. وی افزود: با توجه به همکاری دولت پاکستان در 
صدور ویزا برای اتباع این کشور، پیش بینی می شود امسال زائران زیادی از کشور 
پاکستان وارد شهر قم شوند. مسئول قرارگاه مردمی اربعین خاطرنشان کرد: سال های 
95 و 95، 140 هزار زائر ایرانی و غیر ایرانی از 24 کشور در قرارگاه مردمی اربعین اسکان 
داده شدند. قربانی کرم با بیان این که تاکنون 100 خیر برای کمک به قرارگاه مردمی 
اربعین اعلام آمادگی نموده اند، افزود: در سال 96، چهار میلیارد و 361 میلیون و 240 

هزار ریال برای اسکان و پذیرایی زائران هزینه شد.

دبیر شورای مبارزه با مواد مخدراستان قم:

مشارکت اجتماعی موثرترین راه مبارزه با 
اعتیاد است

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر قم گفت: مشارکت فعال مردم و اجتماعی 
کردن پیشگیری از مواد مخدر تنها و موثرترین راه حل مقابله با حجم آسیب های ناشی از 

اعتیاد است چرا که دولت به تنهایی توان مقابله با این حجم از آسیب ها را ندارد.
ابوالفضل شریفی با بیان این که اقدام ها و هزینه های سنگینی برای مبارزه با مواد 
مخدر در کشور صورت گرفته است ادامه داد: حجم و تاثیرگذاری آسیب های ناشی از 
اعتیاد به حدی است که مبارزه و پیشگیری از آن نیازمند بسیج عمومی و مشارکت همه 
جانبه مردم است. وی با تاکید بر اینکه باید تمام نهادهای اجتماعی، آموزشی و فرهنگی 
در زمینه پیشگیری از اعتیاد وظیفه خود را شناخته و به آن عمل کنند افزود: بسیاری از 
آسیب های اجتماعی ریشه در اعتیاد دارد که ریشه کنی این موضوع بسیاری از آسیب 
های اجتماعی موجود در کشور را مرتفع می کند. شریفی اظهار داشت: آموزش، اطلاع 
رسانی و آگاهی بخشی در رابطه با اعتیاد و مواد مخدر به ویژه برای دانش آموزان در 
مقاطع مختلف تحصیلی با جدیت در دستور کار است به گونه ای که در سال تحصیلی 
97-98 رقمی بالغ بر 10 میلیارد ریال برای این منظور در اختیار آموزش و پرورش استان 
قرار گرفته است. وی با تاکید بر نقش خانواده ها در کاهش آسیب های اجتماعی افزود: 
اینکه انتظار داشته باشیم تنها دولت در این زمینه اقدام کند، تصور و انتظار نادرستی 
بلکه باید همه قشرهای جامعه به ویژه خانواده ها نسبت به حفاظت از فرزندان خود 
حساسیت داشته و به وظایف خود عمل کنند. دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر قم بر ضرورت توسعه نهضت پیشگیری از اعتیاد در جامعه تاکید کرد و گفت: 
همانگونه که مردم در دوران دفاع مقدس احساس وظیفه کرده و با تمام توان به میدان 
آمدند، ضرورت دارد با توجه به هجمه گستره در این زمینه، همه وارد این عرصه کمک کار 
دولت و نهادهای مسئول باشند. شریفی با بیان این که در استان قم 102 مرکز فرهنگی 
و درمانی و 35 سمن فعال در حوزه پیشگیری و کاهش آسیب در حوزه مواد مخدر وجود 
دارد، خاطرنشان کرد: مصرف مواد مخدر در این استان در 10 سال گذشته به شدت 
کاهش یافته به گونه ای که رتبه قم از 10 در سال 86 به 24 در سال 96 کاهش یافته 
است. در 6 ماه نخست امسال چهار هزار و 700 کیلوگرم انواع مواد مخدر در استان 
کشف کرده است. این استان دارای 2مرکز ترک اعتیاد اجباری است که حدود 400 
معتاد زن و مرد در آن نگهداری می شوند. قم همچنین دارای 8 کمپ اقامتی و 80 مرکز 
ترک اعتیاد که به صورت روزانه اقدام به ارایه خدمات درمانی به معتادان می کنند، که 
ظرفیت این مراکز به صورت اسمی 60 تن است، ولی با توجه به اختیاری بودن، تعداد 

معتادان نگهداری شونده به توان این مراکز بستگی دارد.

استاندار قم:

پدافند غیرعامل به گفتمان عمومی تبدیل شود
استاندار قم گفت: پدافند غیرعامل باید درسطح اجتماع به یک گفتمان عمومی و 

فرهنگ نهادینه شده تبدیل شود.
تالار  در  غیرعامل  پدافند  شورای  جلسه  در  یکشنبه  عصر  صادقی  مهدی  سید 
امام جواد )ع( استانداری که با موضوع تبیین برنامه های هفته پدافند غیرعامل ترتیب 
یافت ،اظهار داشت: ایجاد این گفتمان سازی در جامعه باید یکی از هدف های مهم 
برنامه های این هفته باشد.سوم تا نهم آبان به عنوان هفته پدافند غیرعامل نامگذاری 
شده است. وی با بیان اینکه صدا و سیما می تواند کمک موثر و گسترده ای به تحقق این 
هدف داشته باشد، افزود: باید در جهت ارتقاء این فرهنگ تلاش نموده و دقت داشته 
باشیم، که موضوع پدافند غیرعامل به باور عمومی تبدیل شود. هر چقدر باور عمومی 
بالاتر برود می تواند در جهت افزایش امید در بین مردم نقش آفرینی کند. صادقی در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اهمیت پدافند غیرعامل در حوزه سلامت گفت: 
به نظر می رسد آموزش ها در این زمینه باید جنبه کارگاهی و یادگیری داشته باشد. وی 
هلال احمر را یکی از دستگاه های کمک کننده در ارائه این آموزش ها دانست وگفت: 
این آموزش ها هم از طریق خانه های هلال و هم از سوی سایر دستگاه های امدادی 
به بهترین شیوه قابل ارائه است. استاندار قم همچنین موضوع تهدیدهای امنیتی و 
حفاظتی در جهت تخلیه اطلاعاتی را مورد توجه قرار داد و گفت: تخلیه اطلاعاتی از 
طریق تماس های تلفنی مساله ای است که سالیان سال ادامه داشته و هنوز نیز شاهد 
وجود این آسیب هستیم. وی با بیان اینکه دستورالعمل های ابلاغ شده به منظور توجیه 
کاربران تلفن ادارات برای پیشگیری از تخلیه اطلاعاتی باید ساده سازی شود، افزود: این 

بحث باید از سوی مسئولان استان مورد توجه ویژه ای قرار گیرد.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم خبر داد

رسیدن تعداد مشترکان شرکت برق به
 552 هزار مشترک

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم گفت: تعداد مشترکین این شرکت تا پایان نیمه 
نخست امسال به 552 هزار مشترک رسید.

مهدی آهنین پنجه با اشاره به تعداد مشترکین شرکت توزیع برق استان قم اظهار کرد: 
این شرکت تا پایان سال گذشته 543 هزار مشترک در استان داشت که این عدد تا پایان 
نیمه نخست امسال به 552 هزار مشترک رسید. وی ادامه داد: در بحث تعداد مشترکین 
شرکت توزیع برق استان قم 80 درصد مشترکین مربوط به بخش خانگی، 3.41 درصد 
مربوط به بخش عمومی، 1.14 درصد مشترکین مربوط به بخش صنعتی، 0.68 درصد 
مربوط به بخش کشاورزی، 0.39 درصد مربوط به روشنایی معابر و 13.44 درصد 
مربوط به سایر مصارف است. مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم افزود: فروش این 
شرکت در سال گذشته سه هزار و 337 میلیون کیلووات ساعت بود که این عدد در 6 ماه 
نخست سال جاری به هزار و 721 میلیون کیلووات ساعت رسید. آهنین پنجه با اشاره 
به وضعیت فروش شرکت برق استان قم اظهار کرد: 35 درصد فروش برق این شرکت به 
بخش خانگی، 28 درصد به بخش صنعتی، 14 درصد به بخش کشاورزی، 10 درصد 

به بخش عمومی، 2 درصد به بخش روشنایی معابر و 9 درصد به سایر بخش ها است.

مدیرکل حفاظت محیط زیت استان قم:

چالش های محیط زیستی محور پایان نامه های 
دانشجویی باشد

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: سوق دادن پروژه ها و پایان نامه های 
دانشجویی به سمت و سوی برطرف کردن چالش های محیط زیست استان قم ضروری 
است. به گزارش روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، سید رضا 
موسوی مشکینی در دیدار معاون و کارشناسان دانشگاه آزاد اسلامی قم در سخنانی 
اظهار داشت: امروز برای گذر از بحران ها و چالش های زیست محیطی، به شدت نیازمند 
ارائه راهکارهای علمی و عملیاتی از سوی نخبگان دانشگاهی هستیم.  وی با اشاره به 
جایگاه ارزشمند دانشگاه ها در توسعه علم و آگاهی در جامعه، خاطرنشان کرد: محققان 
و پژوهشگران باید ضمن شناخت مشکلات و معضلات زیست محیطی کشورمان و 
تلاش برای شناساندن آن به مردم و مسؤولان، دانش و تجربه خود در حوزه محیط زیست 
را نیز به شکل چشمگیری ارتقاء داده و از جدیدترین یافته های علمی در این عرصه 
آگاهی داشته باشند. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اعلام آمادگی کامل 
برای همکاری و مشارکت با مراکز علمی و آموزشی استان، ویژگی های خاص جغرافیایی 
و اکوسیستمی قم را مورد توجه قرار داد و گفت: فرهنگسازی و اطلاع رسانی زیست 

محیطی در میان دانشجویان و قشر فرهیخته کشورمان بسیار مهم و ضروری است.

شهرداری اصفهان قرارداد ایجاد بزرگترین مرکز کارآفرینی شهر اصفهان را امضا کرد

جهان نما مرکز کارآفرینی می شود
قرارداد ایجاد بزرگ ترین مرکز فعال کارآفرینی اصفهان و مرکز کشور منعقد شد. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان در جلسه ای که به منظور امضای این قراداد همکاری 
و با حضور سرمایه گذاران این پروژه و همچنین با حضور معاون مالی اقتصادی شهرداری 
بهبود فضای  پنجم  و شعارهای شورای  اهداف  از  اظهار کرد: یکی  برگزار شد،  اصفهان 
کارآفرینی شهر اصفهان بود که در این راستا اقداماتی همچون ایجاد فضاهای کارآفرینی در 
دستور کار قرار گرفت.  کوروش خسروی تصریح کرد: به همین منظور فضای خوبی در ارگ 
جهان نما شناسایی و با انتشار آگهی جذب سرمایه گذار به فراخوان گذاشته شد.  معاون 
مالی اقتصادی شهرداری اصفهان نیز در این جلسه با بیان اینکه اعتقاد مدیریت شهری اعم 
از شهردار، معاونین و شورای شهر بر این است که برای حل مشکل اشتغال استفاده از روش 
های سنتی پاسخگو نیست، اظهار کرد: لازم است مدیریت شهری به اندازه سهم خود در این 
بازار ورود کند. در این راستا نیز هر پیشنهاد منطقی و قابل اجرایی ارائه شود مدیریت شهری 
نسبت به بررسی آن اقدام می کند. مرتضی طهرانی تصریح کرد: مسائل مربوط به کارآفرینی 
شاید در ابتدا درآمد چندانی برای شهرداری نداشته باشد اما هم علاقه و هم تکلیف شهرداری 
است که نسبت به جذب ایده های نو اقدامات لازم را انجام دهد.  قرارداد ایجاد بزرگترین مرکز 
کارآفرینی شهر اصفهان به همت شهرداری اصفهان با هدف ایجاد فضایی متمرکز در راستای 
توسعه فضای کارآفرینی استان در مرکز شهر اصفهان به امضای معاون مالی اقتصادی شهردار 
و سرمایه گذار بخش خصوصی رسید.   طرف این قرارداد شرکت "هاب اصفهان" متشکل از 
سهامداران شرکت همراه اول، دانشگاه صنعتی اصفهان، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان 
و صندوق پژوهش و فن آوری استان اصفهان است که از طریق مزایده اجرای این قراداد را بر 

عهده گرفته است.  

بنیان گذار جامعه مهندسی شهرسازی ایران ؛

شهرسازی اصفهان سرآمد شهرهای ایران است
بنیان گذار جامعه مهندسی شهرسازی ایران  گفت :عناصر فرهنگی، معماری ، طبیعی و 
تعصب شهروندان به وجود این شهر در رشد اصفهان تأثیر گذار بوده به طوری که می توان 
گفت این شهر را شهروندان ساخته اند و اهمیت دیگر شهر اصفهان پیشتازی در شهرسازی 

مدرن است.
احمد سعیدنیا در مراسم اعلام عمومی شروع فرایند تهیه طرح جامع شهر اصفهان اظهار 
کرد: مادی های این شهر که در بخش های مختلف شکل گرفته ریشه در دوران مادها دارد  و 
بیانگر تاریخ اصفهان است. وی با بیان این که شهری همپای اصفهان در دنیا وجود ندارد، 
گفت: عناصر فرهنگی، معماری ، طبیعی و تعصب شهروندان به وجود این شهر در رشد 
اصفهان تأثیر گذار بوده به طوری که می توان گفت این شهر را شهروندان ساخته اند و اهمیت 
دیگر شهر اصفهان پیشتازی در شهرسازی مدرن است. وی با بیان این که نخستین طرح 
در سال 1312 تصویب شد و پس از آن طرحی در ایران نداشتیم تا این که کوچس در سال 
1337 طرح دیگری تهیه کرد، اظهار کرد: در گذشته طرح ارگانیك مطرح شد، اما متأسفانه 
مورد توجه قرار نگرفت در حالی که تاریخ شهر را نباید به نگاه تحقیر نگریست. بنیان گذار 
جامعه مهندسی شهرسازی ایران افزود: اصفهان نخستین طرح ساختاری کشور را تهیه 
کرد و شهر و مناطق پیرامون آن را به صورت یکجا دید، شهر پدیده منطقه ای است و اگر آن 
را منطقه ای نگاه نکنیم آب و حیات را ندیده ایم، جدا کردن شهر از منطقه بزرگترین مشکل 
طرح های شهری بوده است. وی خاطرنشان کرد: مدیریت شهری امروزه برای تأمین منابع 
درآمدی مجبور به انجام معامله و چانه زنی است درحالی که بزرگترین انقلاب شهرسازی وقتی 
رخ می دهد که مردم مشارکت داشته باشند. سعیدنیا با اشاره به دلایل موفق نبودن طرح های 
شهری گفت: تمام پیشنهادات طرح های جامع شهری تنها به شهرداری باز نمی گردد بلکه 
به آموزش و پرورش، وزارت نیرو، راه و شهرسازی، بنیاد مستضعفان و سایر نهادهایی که در 
شهرها صاحب زمین هستند، مربوط است و در این مسیر الگوی سیاسی برای هماهنگی 

دستگاه ها و الگوی شهرسازی یکپارچه یا همان حکم روایی خوب در شهرها لازم است.
وی افزود: از معتمدان شهر، نمایندگان شوراهای محله، نماینده دانشجویان و سایر اقشار 
صاحب نظر باید نظرخواهی شود چرا که آخرین جایی که می تواند نظارت مؤثر داشته باشد، 
نظارت مردمی است. وی تأکید کرد: نهادهای مردمی مسئول هستند چرا که نظام نامه و 

آیین نامه دارند، پس برای ارتقای شهر باید به سازمان های مردم نهاد تکیه کرد.

معاون امور اجتماعی بهزیستی استان قم خبرداد 

 اجرای طرح دوشنبه های کتابخوانی در 
مهدهای کودک استان قم 

معاون امور اجتماعی بهزیستی استان قم از آغاز  طرح دوشنبه های کتابخوانی در مهدهای   
کودک  در این استان خبرداد.

مریم علیشیری در مراسم افتتاحیه طرح دوشنبه های کتابخوانی در مهدهای کودک استان 
قم که با حضور نماینده اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی در یکی از مهدهای کودک تحت 
پوشش بهزیستی برگزار شد گفت: بر اساس طرح مشترک میان معاونت امور فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی با سازمان بهزیستی، تمام مهدهای کودک سراسر کشور روزهای 
دوشنبه را به کتاب خوانی اختصاص می دهند. علیشیری  افزود :کتابخوانی دغدغه جدی 
امروز جامعه است و باید بدانیم کتابخوانی به ما در ساختن انسان سالم و آموزش مهارت های 
صحیح اجتماعی کمک می کند. وی ادامه داد: برای افزایش سرانه مطالعه و تشویق کودکان 
به کتابخوانی، روزهای دوشنبه هر هفته در مهدهای کودک استان، کتاب خوانی اجرا می 
شود.   معاون اجتماعی بهزیستی استان قم افزود: بهترین جامعه هدف که برای فرهنگ سازی 
در جامعه می توان بر روی آن کار کرد، کودکان زیر 6 سال است که در این زمان شخصیت 
اصلی آنان شکل می گیرد. آشنایی کودکان از ابتدای دوران کودکی با کتاب وکتابخوانی از 
جمله اهداف این طرح می باشد.   وی با بیان اینکه این طرح در مهدهای کودک استان آغاز 
گردید، گفت: روزهای دوشنبه هر هفته در مهدهای کودک استان قم به عنوان دوشنبه های 

کتاب خوانی تعیین شده که مربیان مهد کودک برای کودکان کتاب بخوانند. 
علیشیری گفت: کتابخوانی باید در سنین کودکی و از مهدهای کودک شکل بگیرد و 

فرزندان ما از ابتدا باید با کتاب و کتابخوانی رشد کنند.
وی در پایان گفت: در استان قم تعداد 66 مهدکودک زیر نظر سازمان بهزیستی  فعالیت می 
کنند که در آن ها  طرح دوشنبه های کتابخوان  اجراء خواهد شد . امیدوارم این طرح بتواند به 
نهادینه شدن بیش از پیش کتابخوانی در جامعه کمک کند.  در این مراسم که با هدف تشویق 
کودکان به خواندن کتاب و استفاده بهینه از ظرفیت های مهدهای کودک برای ترویج فرهنگ 
کتابخوانی در خانواده ها برگزار شد مربیان قصه گو سعی کردند تا لذت کتاب خوانی را در 

بچه ها تقویت و خلاقیت ذهنی آنان به چالش بکشند.

عضو شورای اسلامی شهر قم:

هزینه های بخش اتوبوسرانی به دوش مردم قم 
افتاده است

عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: هزینه های بخش اتوبوسرانی به دوش مردم افتاده 
است و اگر شرایط این گونه ادامه پیدا کند، توقف فعالیت بخش اتوبوسرانی در قم دور از 

انتظار نیست.
حسن بختیاری پیش از ظهر دیروز در جلسه شورای اسلامی شهر قم در سالن جلسات 
ساختمان شهید باکری با اشاره به وضعیت شرکت اتوبوسرانی شهرداری قم اظهار کرد: سهم 
اتوبوسرانی در حمل و نقل شهری در قم کمتر شده، یک دلیل آن پایین آمدن کیفیت خدمات 
رسانی در شرکت اتوبوسرانی شهرداری قم است و وضعیت این شرکت به سمت بحران می رود.
وی ادامه داد: در مقابل افزایش هزینه های بخش اتوبوسرانی نه تنها درآمدهای این بخش 
بالا نرفته، بلکه کاهش پیدا کرده است، شهرداری و دولت باید به تعهدات خود در قبال بخش 
اتوبوسرانی عمل کنند. دولت در چند سال اخیر کمکی به این بخش نکرده است و یارانه 
حمل و نقل توسط دولت پرداخت نمی شود، شهرداری قم هم به وظیفه خود در قبال بخش 

اتوبوسرانی به صورت کامل عمل نمی کند.
عضو شورای اسلامی شهر قم افزود: هزینه های بخش اتوبوسرانی به دوش مردم افتاده 
است و اگر شرایط این گونه ادامه پیدا کند، توقف فعالیت بخش اتوبوسرانی در قم دور از انتظار 

نیست و باید این بخش مورد حمایت شهرداری باشد.
بختیاری هزینه های تامین اتوبوس را بالا دانست و خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه با 
افزایش قیمت اتوبوس، امکان خرید 300 اتوبوس برای شهر قم ممکن نیست، به همین 
دلیل باید به دنبال حفظ ناوگان اتوبوسرانی فعلی باشیم، همچنین اختصاص بخشی از اوراق 

مشارکت شهرداری به خرید اتوبوس هم کار خوبی است.
ورود 50 اتوبوس به ناوگان اتوبوسرانی قم

عباس ذاکریان معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم در ادامه این جلسه گفت: دولت 
هیچ سهمیه ای در طرح نوسازی ناوگان در سال جاری برای اتوبوس درون شهری ندیده 
است، سال گذشته 50 اتوبوس وارد ناوگان اتوبوسرانی قم کردیم و به دنبال خرید 23 اتوبوس 

دیگر هستیم که پیش فاکتورها برای این اتوبوس ها دریافت شد.

شهردار منطقه سه قم خبر داد

اجرای تراش و ترمیم آسفالت
 در بلوار شهید خداکرم

شهردار منطقه سه قم از اجرای بیش از 57 هزار مترمربع تراش و ترمیم آسفالت در بلوار 
شهید خداکرم خبر داد.

سیدشمس الدین نعمتی با اشاره به پروژه شهرداری منطقه سه برای بهسازی و ترمیم 
روسازی آسفالت بلوار شهیدخداکرم، اظهار کرد: این پروژه حدفاصل پل شهید دستغیب تا 

پلیس راه طی ماه های اخیر در دستور کار شهرداری منطقه قرار گرفته است.
شهردار منطقه سه قم با بیان اینکه فاز اول این پروژه با اعتبار یک میلیارد تومان تا ترمینال 
مسافربری پیش از این تکمیل شده بود، تصریح کرد: فاز دوم پروژه نیز به سرعت در دستور 
کار قرار گرفت و مجموعا لاین رفت این مسیر از پل دستغیب تا پلیس راه با اعتبار 20 میلیارد 

ریال تراش و ترمیم آسفالت شد.
نعمتی با تاکید بر اینکه در این پروژه بالغ بر 57 هزار مترمربع تراش و ترمیم آسفالت صورت 

گرفت، افزود: بهسازی عبور و مرور بلوار جزو اهداف اجرای این پروژه بوده است.
وی به درخواست های متعدد مردمی برای بهسازی این مسیر اشاره کرد و گفت: قریب به 
10 هزار تن آسفالت در این مسیر مورد استفاده قرار گرفت و لاین برگشت مسیر نیز در برنامه 

سال آینده است.

پذیرش نقد و ایجاد فضای مفاهمه در کنار روشنگری و ابهام زدایی از افکار عمومی به 
تقویت اعتماد می انجامد. این مهم نیازمند بسترها و زمینه هایی همچون ایجاد شرایط 

گفت و گو و تقویت آن است.
نارضایتی از سیاست های اقتصادی در جوامع مختلف، امری غیر منتظره و نامتعارف 
نیست. منتهی اگر این نارضایتی ها به صورت یک انتقاد درست و اصولی مطرح نشود، 
منجر به نابسامانی هایی می شود. بنابراین مهیا سازی فضای نقد و انتقادسازنده می تواند 
به مثابه ابزاری قدرتمند در برابر دشمنانی باشد که در پی ایجاد درگیری و تنش در کشورها 

هستند. 
پذیرش نقد و ایجاد فضای مفاهمه در کنار روشنگری و ابهام زدایی از افکار عمومی منجر 
به آن می شود که از بار بی اعتمادی کاسته شود؛ در مقابل آن رویه ی انتزاعی شدن فضای 
نقدها و جایگزین شدن تخریب با نقد، اگر نگوییم امکان های گفت و گو را مسدود می کند 

دستکم منجر به محدودیت آن می شود. 
نظر به این که نوعی گرایش رشد یابنده به سمت گفت و گو، وجه غالب همه جوامع 
جهانی در صورت های مختلف شده است. از این رو، نقش نخبگان در بسترسازی شرایط 
و امکان های گفت و گو می تواند توان توسعه ای را مضاعف سازد. از این رو رشد و تقویت 

گفت وگو میان نخبگان و کنشگران سیاسی بستر ساز پیشرفت می شود. 
با این حال یکی از بزرگترین آفت هایی که جامعه روشنفکری ما با آن دست به گریبان 
است، دور شدن از واقعیت های اجتماعی و غرق شدن در رویکردهای انتزاعی است. 
روشنفکران خود را طیفی جدا از جامعه می بینند یا این که کمتر وارد ساحت اجتماعی 

می شوند. این مساله منجر به آن شده که روشنفکران در مسیری طی طریق کنند که 
همخوانی چندانی با جامعه ندارد. 

از طرفی دیگر نیز گروه ها و جریان های سیاسی از جایگاه و نقش تعیین کننده ای در 
ایجاد انسجام و فراهم سازی بسترهای توسعه ای برخوردارند. بر این اساس اگر هر جریان 
سیاسی ساز خود را بزند و با تکروی و نگرشی تک بعدی عمل کند، هم افزایی شکل نمی 
گیرد و رویکرد جزیره ای به سویه غالب تبدیل می شود. به ویژه آن که بسیاری از مشکلات 

و موانع توسعه کشور را می شود با همراهی هم از سر راه برداشت. 
یکی از نقطه های تمایز میان مونولوگ )تک گویی( و دیالوگ)گفت و گو( پذیرش دیگری 
و تسامح نسبت به رقیب است. این رویکرد می تواند جامعه را از آسیب ها و آفت های گروه 

نگری و دور شدن از وحدت باز دارد. 
بنابراین ایجاد شرایط گفت و گو و تقویت آن مستلزم پذیرش نقد است از این رو نظام  های 
سیاسی مردمسالار می کوشند تا فرهنگ نقد و انتقاد پذیری را نهادینه کنند. در واقع انتقاد 
سازنده و مهیا سازی فضای نقد، می تواند به مثابه عامل و منبعی جهت شناخت نواقص 

و ایرادات باشد. 
در این میان، توجه به منافع، نتیجه بخش بودن، عقلانیت و واقع گرایی و توجه خاص به 

منافع مشترک از مهمترین مولفه های گفت و گوهای اثربخش است. 
جامعه ما نیاز به تقویت گفت و گو دارد تا فضای درک متقابل در عرصه های اجتماعی 
پررنگ شود و از اصطکاک ها و چالش های میان افراد بکاهد. همچنین با تقویت همدلی و 

همبستگی اجتماعی روند توسعه پایدار هموار شود. 

افزایش همدلی و همبستگی روند توسعه پایدار را هموارمی کند

تقویت اعتماد عمومی با رونق فضای مفاهمه

باید حاکمیت برخی رفتارها و قوانین در مدارس پایان یابد 

نشاط و شادابی حلقه مفقوده در مدارس کشور

آگهی  مفقودی مدرک تحصیلی )نوبت اول(
اینجانب مهدی یاری فرزند محمد حسین به شماره شناسنامه 20905 صادره از قم در مقطع کارشناسی رشته زیست شناسی )میکروبیولوژی( صادره 
از واحد دانشگاهی  قم با شماره 4813 مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

قم به آدرس پردیسان اداره فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد واحد قم ارسال نمایند. 

معماری با سبک روم و یونان که در 2هزار سال پیش به عنوان سبک کلاسیک و در دو 
قرن پیش به نام نئوکلاسیک برای مدتی مطرح شد، این روزها در جامعه ایرانی ما با کهن 

ترین پیشینه تاریخی کپی برداری می شود. 
نمای »رومی« بکار رفته در معماری این روزهای شهر قم که تقلیدی از معماری 
بارسلون  فامیلیا  »ساگرادا  کلیسای  از  بخش هایی  از  برگرفته  و  کلیسایی  و  غربی 
اسپانیا«، »معبد رومی پانتئون«، »معبد ژوپیتر لبنان«، »گنبد فلورانس ایتالیا« و دیگر 
معماری های کلیسایی باستانی است، همگی با رویکرد سبک باروک که به منظور 
جذب مردم به کلیسا مجبور به استفاده از جلال و جبروت در معماری بهره می گرفتند، 

ساخته شده است. 
این سبک از معماری که با هزینه های سنگین در هر منطقه ای از شهر به منظور متمایز 
ساختن خود نسبت به همسایگان اجرا می شود به دلیل ماندگاری بالا، خود به تنهایی 
قادر به ایجاد اختلاف طبقانی، اختلاف فرهنگی و به طور کلی تغییر سبک زندگی در 

مردم خواهد شد. 
رواج سبک فرهنگی دیگر کشورها و فاصله گرفتن از فرهنگ ایرانی اسلامی، ابراز حس 
تفاخر و رواج سندروم کاخ نشینی، ترویج اختلاف طبقاتی، عدم تطابق با سازه های 
طراحی شده و وزن سنگین تحمیل شده به بنا از جمله معضلاتی است که در اجرای 

این سبک با آن روبرو هستیم. 
مدتی است نمای »رومی« توسط شورای اسلامی شهر و شهرداری قم ممنوع شده 
است و اِلمان هایی همچون سنتوری، قوس زیرین، نرده های صراحی)سراهی(، گل و 

بوته و ابزار، نوشته های لاتین، ستون و سرستون، مجسمه و گنبد از جمله ممنوعیت های 
است که به معماران معرفی شده است، ولی همچنان شاهد ادامه کار و برپایی این نماها 

در شهر قم هستیم.
"نمایی بزن که چشم همه دربیاد"؛ این دیالوگ مالک برخی از این ساختمان ها به 

طراح و معمار بنا است.
یکی از دلایل ممنوعیت نمای »رومی« در استان قم فاصله گرفتن از نما و منظر 
کلیسایی و معابد یونانی است، حال اینکه برخی از معماران و مالکان نماهای »رومی« 
اجرا شده در استان قم بدون توجه به این موضوع به طور واضح نام روم را بر روی نما 

حک می کنند.
نماهای »رومی« اجرا شده در سطح شهر به دلیل استفاده از نورپردازی خاص در کل 
نما علاوه بر مصرف بی رویه انرژی، تضاد و تجمل گرایی را در شب های آرام شهر فریاد 

می  زنند.
ساختمانی با نمای »رومی« و با نام لاتین)luxurios haman( هامان مجلل با گنبد 
کلیسای فلورانس در میدان لاله قم که در موقعیتی قرار گرفته است که از چهار خیابان 

منتهی به این میدان قابل مشاهده است.
نمای »رومی« اجرا شده یکی از پاساژهای تجاری در خیابان توحید قم که جزء مناطق 
ضعیف و به اصطلاح پایین شهر محسوب می شود، که به دلیل توجه کم مردم به این 
مجتمع تجاری در نمای قدیمی آن، تصمیم به اجرای نمای رومی گرفته شد تا موجب 

جلب توجه و نظر مردم شود.

تهاجم نمای "رومی" به شهر قم؛

نمایی بزن که چشم همه دربیاد
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هر سخن وقتی و هر نکته مکانی دارد 

آیین بازگشایی دانشگاه ها و مغلطه منتقدان
»هر سخن وقتی و هر نکته مکانی دارد« مصرعی از شاعر پرآوازه ایرانی حافظ، 
که این روزها باید آن را با نوشته ای مطلا تقدیم برخی تحریریه های رسانه ای و 
تربیون های سیاسی کنیم تا شاید مغلطه در کیفیت حضور رییس جمهوری در آیین 

بازگشایی دانشگاه ها را پایان دهند.
انتقاد از سیاست ها و برنامه های هر دولتی حق همه اقشار جامعه به ویژه 
دانشجویان به عنوان پیشگامان اجتماع است، اما نحوه و کیفیت بیان این اعتراض نکته 
ای است که به نظر می رسد منتقدان دولت تدبیر و امید در انتقادهای تند خود آن را 
فراموش می کنند و انتظار دارند در هر مراسمی تریبونی به مخالفان دولت داده شود 
تا علیه برنامه های دستگاه اجرایی سخن گویند. تازه ترین این انتظارها که برآورده 
نشدن آن سبب شده دولت و رییس جمهوری به ارتباط نداشتن با جامعه دانشگاهی 
به ویژه دانشجویان متهم شوند، پیرامون حضور رییس جمهوری در آیین بازگشایی 
نمادین دانشگاه ها است. متهم کردن رییس جمهوری به کم توجهی به مطالبات 
دانشجویی و انتقاد از آن در حالی است که حجت الاسلام »حسن روحانی« طی سال 
های ریاست جمهوری خود کوشیده با وجود برنامه های بسیار فشرده، در برنامه های 
مختلف دانشجویی حاضر شده و نقطه نظرات دانشجویان و دانشگاهیان را مورد توجه 
قرار دهد. این موضوع گاه باعث شده که عده ای از مدار انصاف خارج شده و آن را به 
محوری علیه دولت و رییس جمهوری بدل کنند. از همان 22 مهر سال 92 که روحانی 
برای نخستین بار در مقام رییس جمهوری، میهمان تالار علامه امینی دانشگاه تهران 
بود، تا یکشنبه 22 مهر سال 97 که او بار دیگر در این مکان حاضر شد تا در مراسم 
نمادین آیین بازگشایی دانشگاه ها و موسسات آموزشی و پژوهشی شرکت کند، این 
حضور همواره با حاشیه هایی همراه بوده است. حاشیه هایی از جنس که انتقادهای 

دانشجویی و برداشت های مختلف از سخنان و کیفیت حضور رییس جمهوری. 
در همین راستا و ساعاتی پس از پایان سخنرانی رییس جمهوری، برخی سایت ها با 
تیترهایی چون روحانی در را به روی دانشجویان بست، آقای روحانی چرا به دانشجویان 
تریبون ندادید؟ از آزادی بیان فقط ژستش را بلدید! به استقبال حاشیه سازی از حضور 
رییس جمهوری در آیین بازگشایی دانشگاه ها رفتند.این تیترها در حالی از سوی 
برخی رسانه های مخالف و منتقد دولت در فضای مجازی و خبرگزاری ها و روزنامه 
ها انعکاس یافت که به نظر می رسد تریبون ها، مراسم آغاز سال تحصیلی و قواعد 
برگزاری آن را با روز دانشجو، اشتباه )در تحلیلی مثبت( یافته اند و بر همین مبنا دولت 
و رییس جمهوری را به سبب سخنرانی کم تعداد دانشجویان مورد انتقاد قرار می 
دهند. در تقویم مناسبت ها و برنامه های رییس جمهوری )هر رییس جمهوری( در 
ایران و در حوزه دانشگاه و دانشجو دو مراسم متفاوت با ماهیت مختلف برگزار می شود. 
مراسم نخست آیین آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها و دیگری بزرگداشت روز دانشجو. 
مراسم نخست در یکی از روزهای مهرماه )معمولا نیمه دوم( برگزار می شود و دیگری 
16 آذرماه. برای هر کدام از این مراسم ها؛ شیوه و پروتکل خاص برگزاری تعریف شده 
است، مهمانان، میزبانان، سخنرانان و اساسا دلایل برگزاری آن تا حدود زیادی با هم 
تفاوت دارند. شاید اشتراک مکانی برگزاری این مراسم ها که اغلب دانشگاه تهران است، 
برخی رسانه ها و تریبون ها را درباره ماهیت این دو دچار خطای تحلیلی کرده است. 
انتقادها از شیوه برگزاری این مراسم در حالی است که رییس جمهوری پیش از 
روحانی در دوران حضور خود در پاستور، بسیار کم در چنین مراسم هایی حضور پیدا 
می کرد و در همین حضورهای اندک نیز تریبون های چندانی به دانشجویان داده 

نمی شد. موضوعی که منتقدان کنونی روحانی، به سادگی از کنار آن می گذشتند. 
جزییات این مراسم خاص )آیین بازگشایی سال تحصیلی دانشگاه ها و موسسات 
آموزشی( اما با وجود تغییر روسای جمهوری، طی سال های برگزاری آن، همواره از 
یک برنامه خاص و مدعوین مشخص تشکیل شده، برگزاری آن هم شامل سخنرانی 
رییس جمهوری و دیگر میهمانان مراسم است. به صورت معمول در این مراسم وزرای 
علوم، تحقیقات و فناوری، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، رییس دانشگاه تهران، 
رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی تهران و یکی از استادان و یکی 
از دانشجویان به نمایندگی از جامعه دانشگاهی سخنرانی می کنند. این برنامه مشخص 
گرچه طی این سال ها، بارها تکرار و اجرا شده است اما مراسم امسال در برخی رسانه ها 
و تریبون ها به گونه ای بازتاب یافت و مورد تحلیل قرار گرفت که گویا رییس جمهوری 
و دولت باید رویه ای جز این برای برگزاری چنین مراسمی در پیش می گرفتند و 
اجرا می کردند. همانگونه که اشاره شد این انتقادها در حالی است که نگاهی به آرشیو 
خبری در همین رسانه های منتقد نشان می دهد که در دوران ریاست جمهوری سابق 
هم رویه و روتین حضور رییس جمهوری در دانشگاه به مناسبت آغاز سال تحصیلی 
به همین سبک و سیاق کنونی بوده که اغلب هم همین شیوه مورد ستایش همین 
رسانه ها قرار گرفته است. از دیگر سو این انتقادات در حالی مطرح می شود که رییس 
جمهوری طی سال های گذشته خلاف سلف خود بارها در دانشگاه ها و مراسم های 
متفاوت دانشجویی حاضر شده و تندترین انتقادات دانشجویان را هم شنیده و مورد 
توجه قرار داده است. شاهد این مدعا هم ویدیوهای بلند و کوتاه منتشر شده در همین 
سایت های منتقد از مراسم روز دانشجو است که با تیترهایی از قبیل »سخنرانی 
دانشجو شجاع در حضور روحانی«، »سخنان کوبنده یکی از دانشجویان علیه رییس 

جمهور« و یا »انتقاد تند دانشجویان علیه دولت تدبیر و امید« باز تاب یافته است. 
در مراسم روز دانشجوی سال گذشته نزدیک به چهل نفر از دانشجویان با سلایق 
و عقاید مختلف فکری و سیاسی در حضور رییس جمهوری سخن گفتند که شاید 
تعدادی از آن ها در حمایت از دولت بوده است. 16 آذرهای سال های گذشته نیز 
تریبون بسیاری از دانشجویان بوده تا در حضور رییس جمهوری به اعلام مطالبات و 
دغدغه های خود بپردازند و 16 آذرماه سال جاری نیز از این قاعده درست مستثنا 
نخواهد بود. از دیگر سو در رسانه های منتقد دولت به صورت ماهانه و یا حتی هفتگی 
و روزانه چندین نامه سرگشاده دانشجویی و دانشگاهی از دانشگاه ها، انجمن های 
مختلف و اساتید خطاب به رییس جمهوری منتشر می شود و گاهی پاسخی هم در 
پی آن. گرچه سطور بالا نه می تواند و نه باید، منکرانتقادها از عملکرد دولت تدبیر و 
امید در موضوع دانشگاه و دانشجو باشد و رییس جمهوری هم از انتقاد مستثنی نیست 
اما رعایت انصاف و دریافت دقیق از پروتکل های برگزاری مراسم ها، اصلی است که در 

بسیاری از تحلیل های منتقدان مورد غفلت است. 

تلاش هایی که پیش بینی فرجام آن دشوار است

افشانی رفتنی شد...نشد؟!
یکشنبه شب گذشته جلسه ای مشترک میان اعضای شورای شهر تهران با مجمع  
نمایندگان مجلس این شهر درباره قانون منع بکارگیری بازنشستگان برگزار شد که طی 
آن از نامه معاونت حقوقی و پارلمانی رئیس جمهور رونمایی شد. نامه ای که رسماً اعلام 

کرد شهرداران نیز مشمول قانون منع بکارگیری بازنشتگان می شوند.
از زمانی که بازنگری در قانون منع به کارگیری بازنشستگان در مجلس مورد بررسی 
قرار گرفت زمزمه های رفتن شهردار جدید تهران نیز شنیده شد و با اینکه برخی 
امیدوار بودند تا نتایج تلاش نمایندگان مجلس از سوی شورای نگهبان رد شود، اما 

مصوبه جدید مجلس مورد تایید این شورا قرار گرفت.
* قانون منع بکارگیری بازنشستگان شامل شهردار تهران می شود

سیده فاطمه ذوالقدر نیز که در این جلسه شورای شهر به عنوان یکی از نمایندگان 
مجلس حضور داشت، پس از پایان این جلسه به خانه ملت گفت: »نظر اکثریت 
نمایندگان بر اجرای قانون منع به کارگیری بازنشستگان و اضافه نشدن استثناء به آن 
بود. «وی افزود: »بنده و اکثریت بر این نظر بودیم که اگرچه شهردار محترم خدمات 
زیادی کرده و عملکرد خوبی داشتند و درست نیست شهردار مرتبا عوض شود ولی 
مهمتر از همه، احترام به قانون مصوب مجلس و اجرای آن است.«محمود صادقی دنیز 
در حساب توئیتری خود نوشته است: »در جلسه مجمع نمایندگان و اعضای شورای 
شهر تهران گفتم اگرچه تغییر پیاپی شهردار مصلحت نیست و به شهر آسیب می زند 
اما مصلحت اجرای قانون بر هر مصلحت دیگری ترجیح دارد. به نظر اینجانب هیچ یک 
از توجیهاتی که برای استثنا کردن شهردار تهران از ق. منع بکارگیری بازنشستگان 
گفته اند موجه نیست.«دبیر مجمع نمایندگان استان تهران هم پس از جلسه شب 
گذشته، از تشکیل کمیته ای برای بررسی مشمولیت شهردار تهران در قانون منع 
بکارگیری بازنشستگان خبر داد. این در حالیست که یکی از اعضای شورای شهر در 
صفحه توئیتر خود با استناد به نامه اخیر معاونت حقوقی و پارلمانی رئیس جمهور، 

شهرداران را مشمول قانون منع بکارگیری بازنشستگان می داند.
* قانون منع بکارگیری بازنشستگان شامل شهردار تهران نمی شود

همچنین خزانه دار شورای اسلامی شهر تهران در گفت و گو با ایلنا در این باره گفت: 
برداشت شورای شهر تهران این است که تفسیر قانون منع بکارگیری بازنشستگان 
شامل شهردار تهران نمی شود بلکه شامل شهرداری می شود چراکه قانون اخیرالتصویب 

قانونی عام است درحالی که ما در رابطه با این موضوع قانون خاص موخر داریم.
سید حسن رسولی در حالی برداشت شورای شهر تهران را چنین مطرح می کند که 
الهام فخاری یکی دیگر از اعضای این شورا نظر دیگری دارد. وی در صفحه توئیتر خود 
در این باره نوشت: »محمد علی افشانی شهردار تهران مشمول قانون منع به کارگیری 
بازنشستگان است. معاون حقوقی رئیس جمهور هم اعلام کرد که شهرداران از جمله 
شهردار تهران مشمول قانون منع به کارگیری بازنشستگان می شود. تابع قانون هستیم 
و هر چه در قانون باشد اجرایی می کنیم.«به نظر می رسد که در وقت اضافه ی اجرای 
قانون منع بکارگیری بازنشستگان تلاش های فراوانی برای باقی ماندن شهردار تازه کار 
تهران جریان دارد که با توجه به اختلاف نظر در میان منتخبان مردم در مجلس و 

شورای شهر، پیش بینی به فرجام رسیدن آنها دشوار است.

نکتـه

ویـژه

سخنگوی وزارت خارجه:

یادداشت خروج آمریکا ازعهدنامه مودت را دریافت کردیم

طرحی که پاسخگویی و بهبود فرآیند قانونگذاری را به همراه دارد 

شفافیت آرا نمایندگان با عبور از ملاحظات جناحی

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: یادداشت کتبی را از طرف 
آمریکا در مورد خروج این کشور از عهدنامه مودت دریافت کردیم.

»بهرام قاسمی« روز دوشنبه در نشست خبری با خبرنگاران 
در پاسخ به سوالی پیرامون صدور رای موقت از سوی دیوان 
بین المللی دادگستری و اقدامات انجام شده پس از صدور این 
حکم و این که به همراه آن آمریکا از این پیمان خارج شده است، 
اظهار داشت: ما یادداشت کتبی از طرف آمریکا در مورد خروج این 

کشور از عهدنامه مودت دریافت کرده ایم. 
قاسمی با بیان این بخش حقوقی و سیاسی وزارت امور خارجه 
توانست به این نقطه مثبت در این دعوا برسد، افزود: صدور رای 
موقت در ادامه روند قبلی و شکایت ایران بود و ما توانستیم به این 

موفقیت برسیم. 
وی ادامه داد: اجرایی شدن خروج آمریکا از عهدنامه مودت 
حتی در صورت اعلام آن، حداقل به یک سال زمان نیاز دارد، البته 
تمهیداتی را در داخل کشور مورد بررسی قرار داده ایم و اقداماتی 
را در دست بررسی داریم و در صورت رسیدن به اجماع و توافق 

کلی درباره آن اقدام خواهیم کرد. 
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوال دیگری مبنی 
بر اینکه با توجه به آغاز دور جدید تحریم های آمریکا آیا ما بنا 
نداریم به این اقدام اعتراض کنیم، اظهار داشت: ما حتما اقدامات 
لازم را انجام خواهیم داد و نهایتاً آن را خبری خواهیم کرد اما 
در شرایط فعلی این که چه روشی را طی می کنیم، فعلًا مطرح 

نمی کنیم. 
قاسمی ادامه داد: همانطور که زمان طرح شکایت تا دریافت 
قرار موقت و رای دادگاه ما به دلایل خاصی سکوت کرده و صبر 

کردیم تا مراحل خاصی طی شود. 
وی تصریح کرد: همه کسانی که در این کار بزرگ سهیم 
بودند، تلاش شبانه روزی داشتند اما فکر می کنم جای بیان 

جزئیات در این سطح به مصلحت نیست. 
سخنگوی وزارت امور خارجه پاسخ به این سوال که آیا قبل از 
آغاز تحریمها اقدامات انجام شده را اعلام می کنید، اظهار داشت: 

امیدواریم اعلام کنیم. 

* برنامه برای حضور بخش خصوصی ایران در سوریه
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
مشارکت ایران در بازسازی سوریه گفت: برنامه ایران حضور بخش 
خصوصی و بنگاه های تجاری صنعتی و فناوری در سوریه است، 
امیدوارم شرایط برای آغاز کار هر چه زودتر فراهم شود و این 

بخش بتواند در این حوزه هم به مردم این کشور کمک کند.
وی اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران با توجه به درخواست 
دولت سوریه و حضور خود در مبارزه با تروریسم نقش مهمی 

داشته و در بازسازی این کشور هم شرکت می کند.
قاسمی با بیان این که برنامه ما حضور بخش خصوصی و بنگاه 
های تجاری صنعتی و فناوری در سوریه است، افزود: امیدوارم 
شرایط برای آغاز کار هر چه زودتر فراهم شود و بخش خصوصی 

بتواند در این حوزه هم به مردم سوریه کمک کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در پاسخ به سوال 
دیگری درباره پیامی که وزیر امور خارجه چندی پیش درمورد 
آمادگی ایران برای همکاری با عربستان در مسائل منطقه ای، آیا 
امکان بر قراری مجدد روابط با عربستان وجود دارد، توضیح داد: 

سیاست جمهوری اسلامی ایران نسبت به همسایگان و کشورهای 
پیرامونی روشن است و مواضع ما در این زمینه بارها تکرار شده 

است.
قاسمی خاطرنشان کرد: این سیاست اصولی در صورت فراهم 
شدن زمینه های لازم می تواند شکل عملی به خود بگیرد، سخنی 
که از سوی وزیر امور خارجه بیان شد همان سیاست اصولی 

جمهوری اسلامی است که دکتر ظریف تکرار کرده است.
وی تاکید کرد: در صورتی که شرایط در منطقه فراهم شود 
قطعاً همکاری کشورهای منطقه می تواند در تامین صلح ثبات و 

امنیت منطقه تاثیر بسزایی داشته باشد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوال دیگری درباره 
نشست عمومی گروه ویژه اقدام مالی - FATF - و این که پیوستن 
ایران به این گروه چه مزایایی برای ایران دارد، گفت: قطعاً این 
موضوع در جهت منافع جمهوری اسلامی ایران و روابط اقتصادی 

این کشور خواهد بود و از مزایای بسیاری برخوردار است.
قاسمی افزود: ما با در نظر داشتن مجموعه قوانین و چهارچوب 

های موجود، در این مسیر حرکت می کنیم.
بازداشتی  دیپلمات  درباره  دیگری  به سوال  پاسخ  در  وی 
ایران در بلژیک و این که دستگاه دیپلماسی برای آزادی وی چه 
اقداماتی انجام داده است، اظهار داشت: در پی بروز این واقعه تلخ 
و متهم شدن یکی از دیپلمات های جمهوری اسلامی ایران در اثر 

توطئه های معاندین این اتفاق افتاد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با یادآوری این که روابط ایران 
با اروپا و سیاست خارجی جمهوری اسلامی در مقطع حساسی 
است، تاکید کرد: ایران و اتحادیه اروپا پس از خروج آمریکا از 
برجام به این مرحله ورود کردند و در راستای همکاری و تعاملات 
جدید اقدامات لازم توسط جمهوری اسلامی صورت گرفته است. 
قاسمی یادآور شد: ما در تماس دائم با این کشورها هستیم و 
برنامه های تدوین شده کماکان ادامه دارد و امیدواریم هرچه زودتر 

بی گناهی دیپلمات ایرانی ثابت و ایشان به کشور بازگردد.

وی تصریح کرد: ایران از هیچ تلاشی کوتاهی نکرده است، 
در عین حال دلیلی ندارد که با توجه به ماهیت اتهامات و نقش 
گروه های معاند اقدامات خود را به جزییات و روزبه روز اعلام کنیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: در زمان لازم در این 
خصوص می توانیم توضیحات مفصل تر را بیان کنیم اما هیچ 
کشوری به صورت علنی گام های خود را در چنین مواردی بیان 

نمی کند.
قاسمی اضافه کرد: افراد و گروه هایی هستند که آگاهانه یا 
ناآگاهانه با بهانه جویی علاقه مند هستند اقدامات ایران آشکار 
شود که کاری نادرست و مخالف منافع جمهوری اسلامی ایران 

است و بهتر است دوستان به این موضوع توجه داشته باشند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این که مواضع 
دیپلماسی ما در رابطه با مداخله آمریکا در سوریه چیست، گفت: 
مداخله این کشور در سوریه بدون مجوز دولت این کشور کاری 

خلاف، غیرقانونی و خلاف موازین بین المللی است.
قاسمی افزود: آمریکا باید از هرگونه اقدام و دخالت در مسائل 
سوریه سریعا اجتناب کند چرا که بدون دعوت و خواست دولت 
سوریه دست به اقداماتی می زند. با شناختی که از سیاست های 
توسعه طلبانه آمریکا می شناسیم این کشور در جهت ایجاد بی 
ثباتی و ناامنی و کمک به تروریست هایی که تا حد زیادی با 

شکست مواجه شدند، اقدام خواهد کرد.
وی تصریح کرد: توصیه ما به آمریکا این است که از سوریه 

هر چه سریعتر خارج شود و در مسائل این کشور دخالت نکند.

* همکاری ایران و اروپا
های  همکاری  درباره  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  قاسمی 
ایران و اتحادیه اروپا گفت: مذاکرات ما و اتحادیه اروپا بعد از 18 
اردیبهشت و خروج آمریکا از برجام آغاز شد و این گفت وگوها 
فراز و نشیب های بسیاری داشت به طوری که بعضاً پیشنهادات 
ارائه شده تامین کننده خواسته های ایران نبود و مجدداً درباره 

آنها مذاکره کردیم. 
وی با بیان اینکه تاکنون پیشرفت های قابل ملاحظه ای 
داشتیم، اظهار داشت: درباره نوع و چگونگی همکاری ها دورنمای 
مثبتی وجود دارد و امیدواریم در هفته های آینده بتوانیم آنچه 
مدنظر جمهوری اسلامی بوده است را دریافت کنیم و تصمیم 

لازم را اتخاذ کنیم. 
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: امیدوارم پیشنهادات 
نهایی اتحادیه اروپا بتواند ضمانت لازم را به طرف ایرانی ارائه کند 
و ما شاهد مکانیزم ها و سازوکارهای عملی و قابل اجرا باشیم و این 
سازوکارها بتواند خروج غیرقانونی آمریکا از برجام را جبران کند. 

* دفتر اتحادیه اروپا در ایران
قاسمی در پاسخ به سوال دیگری درباره نشست سفرای 
کشورهای اروپایی با کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس و طرح مجدد بازگشایی دفتر اتحادیه اروپا در تهران اظهار 
داشت: این موضوع قبلا توسط اتحادیه اروپا مطرح شده بود و در 

دستور کار است و بررسی ها هم کماکان ادامه دارد.
وی یادآور شد: موضوعی که در کمیسیون مزبور مطرح شد 
حاصل گفت وگوهای نمایندگان روسای نمایندگی های اروپایی 
و کمیسیون امنیت ملی مجلس بوده است؛ ما مجددا درخواست 
جدید و رسمی را دریافت نکرده ایم و آنچه از قبل مطرح بوده در 
دستور کار طرف ایرانی قرار دارد و پس از بررسی های لازم نظر 

نهایی جمهوری اسلامی را اعلام می کنیم.

* آمریکا حق دخالت در سوریه را ندارد 
وی در پاسخ به این که پمپئو اعلام کرده کمک به بازسازی 
سوریه منوط به خروج نیروهای ایرانی و همپیمانان ایران از سوریه 
است، نظر وزارت خارجه در این رابطه چیست، گفت: جمهوری 
اسلامی ایران به درخواست دولت سوریه در کنار دولت و مردم 
این کشور در مبارزه با تروریست ها ایستادگی کرد و کمک های 
لازم را انجام داد و سوریه توانست به کمک نیروهای مقاومت 

تروریزم را در این کشور تا حد زیادی سرکوب کند. 
سخنگوی وزارت امور خارجه اظهارداشت: آمریکا حق دخالت 
در سوریه را ندارد و حضور امریکا در این کشور غیرقانونی و بر 
خلاف موازین بین المللی و مخالف دیدگاه دولت سوریه است و 

نمی تواند در امور آینده سوریه اظهار نظر کند. 
قاسمی گفت از طرف دیگر این اظهارات نشان می دهد کمک 
های انسانی و بازسازی یک کشور تخریب شده یک اهرم سیاسی 
در اختیار آمریکا قرار گرفته و به طور دائم از سیاستمداران امریکا 
شاهد بودیم و آمریکا نمی تواند به هر دلیل چنین سخنانی را 

مطرح کند. 
وی افزود: آمریکا از اهرم های سیاسی استفاده می کند و برای 
آن ها جان انسانها و سرنوشت آنها مهم نیست بنابراین ایران 
حضور خود را تا زمانی که دولت سوریه بخواهد، ادامه خواهد داد 

و این مسئله به ایران و سوریه مربوط است. 
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین خاطرنشان کرد: این 
اشتباه فاحش دیگری است که توسط آمریکا در این موضع گیری 
شاهد هستیم و در این مورد هم ناکام خواهد بود آمریکا با هر 
آنکس که در مبارزه با تروریسم است مخالف است و علاقه مند 

است سوریه به دوران حضور تروریست ها بازگردد. 

شفافیت آرا نمایندگان طرحی است که به باور کارشناسان 
زمینه را برای پاسخگویی، مسئولیت پذیری و بهبود فرآیند 
قانونگذاری و کیفیت قوانین در مجلس فراهم می کند اما برخی 
تقابل ها، ملاحظات و واهمه های سیاسی و جناحی مانع از 

رویکرد صریح نمایندگان نسبت به آن شده است.
اکبر رنجبرزاده نماینده مردم اسدآباد و دبیر هیات رییسه 
مجلس شورای اسلامی عصر جمعه )بیستم مهرماه( در توئیتی 
اسامی نمایندگان مخالف الحاق ایران به کنوانسیون بین المللی 
مقابله با تامین مالی تروریسم )CFT( را منتشر کرد و نوشت: »در 
ادامه  شفافیت آرا نمایندگان و به دنبال تلاش همکاران در مجلس 
شورای اسلامی لیست کامل مخالفین رای به این کنوانسیون 

منتشر شد.«
پانزدهم مهرماه جلسه بررسی این لایحه در مجلس شورای 
اسلامی برگزار شد و به رغم سنگ اندازی، مخالفت و تخریب 
هایی که از سوی برخی جریان های سیاسی در این باره صورت 
گرفت، نمایندگان مجلس با آن موافقت کردند و CFT با 143 

رای موافق از مجموعه 271 رای ماخوذه به تصویب رسید.
پیش از بررسی لایحه الحاق ایران به کنوانسیون بین المللی 
مبارزه با تامین مالی تروریسم در مجلس، برگزاری علنی یا 
غیرعلنی رای گیری CFT به رای گذاشته شد که نمایندگان با 
آن مخالفت کردند؛ حال چند روز پس از تصویب این لایحه در 
مجلس، اسامی نمایندگان مخالف این لایحه از سوی دبیر هیات 
رییسه و عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس منتشر شده 

است.
موضوع شفافیت آرای نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
با توجه به حساسیت ها و همچنین مواضع مختلفی که درباره 
آن وجود دارد، پرسش های چندی ایجاد می کند؛ شفافیت آرا 
در مجلس چگونه کلید خورد، تفاوت دیدگاه میان نمایندگان 
فراکسیون امید و نمایندگان فراکسیون ولایی درباره موضوع واحد 
ناشی از چیست، چرا برخی نمایندگان از فراکسیون های مختلف 
مجلس شورای اسلامی با این طرح مخالف یا موافق هستند و چرا 

نمایندگان به لغو فوریت این طرح رای دادند.
اواخر مرداد ماه سال جاری، در رسانه ها خبرهایی در مورد 
تقدیم طرح شفافیت آرا نمایندگان از سوی گروهی از وکلای 
مردم در مجلس شورای اسلامی منتشر شد؛ طرحی که به گفته 
حسینعلی حاجی دلیگانی از اعضای شورای مرکزی فراکسیون 
نمایندگان ولایی »بهترین معیارهای ارزیابی نمایندگان توسط 
مردم این است که بدانند منتخبان آنها در خصوص طرح ها و 
لوایح مختلف در مجلس چه نظراتی داشتند.«؛ بنا به اظهارات 
و توئیت های برخی نمایندگان از جمله طیبه سیاوشی، سیده 
حمیده زرآبادی، این طرح پیش تر و در آذر ماه 96 از سوی 
نمایندگان فراکسیون امید به هیات رییسه مجلس ارائه شده، اما 

هنوز در نوبت بررسی قرار نگرفته است.

چهاردهم شهریور ماه، نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 
108 رای مخالف با یک فوریت طرح الحاق دو تبصره به ماده 
119 قانون آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی که درمورد 
شفافیت آرای نمایندگان است، مخالفت کردند و 59 نماینده رای 

موافق دادند.
با وجود استقبال افکار عمومی نسبت به این طرح و نظراتی که 
در مورد محاسن و مزیت های آن در جهت کیفیت آرا، قوانین و 
مصوبات مجلس از سوی کارشناسان و صاحب نظران وجود دارد، 
اما برخی تقابلات جناحی و سیاسی و همچنین استدلال هایی که 
از سوی نمایندگان دو جریان خاص در مجلس درباره آن ارائه می 
شود، بر این موضوع سایه افکنده است و طرح شفافیت آرا فارغ از 
روند قانونی آن در بهارستان، میان دوگانگی نظرات و تکثر دیدگاه 

های نمایندگان به نوعی بلاتکلیف است.
پاسخگویی، مسئولیت پذیری و تعهد به ویژه در فرآیند قانون 
گذاری در گرو شفافیت آرا است؛ از این رو طرح شفایت آرای 
نمایندگان افزون بر افزایش کیفیت شاخص های مذکور در 
نمایندگان، کیفیت قانون گذاری را بهبود می دهد و نمایندگان را 
نسبت به درک نیازها وضرورت های کشور و همچنین مطالبات 

شهروندان و جامعه پایبند و متعهد می کند.
بی تفاوتی، مسئولیت ناپذیری و پاسخگو نبودن مسئولان اعم 
از مجری و قانونگذار در قبال مسائل جامعه و همچنین فرافکنی 
مشکلات کشور از مهم ترین چالش های کنونی کشور به شمار 
می رود و بر ناامیدی و دلسردی مردم نسبت به نهادها و دستگاه 
های مسئول می افزاید.به نظر می رسد شفافیت آرای نمایندگان 
همانگونه که درباره زمان و دلایل طرح آن در مجلس محل 
اختلاف نظر بود، در فرآیند بررسی و تصویب نیز با قبض و بسط 
هایی مواجه باشد؛ طرح شفافیت آرای نمایندگان اواخر مرداد ماه 
و میانه بررسی و چون و چراها درباره برخی لوایح مورد بحث 
مجلس همچون لوایح چهارگانه FATF و از سوی جریان مخالف 
با پذیرش استانداردهای گروه ویژه اقدام مالی از سوی ایران مطرح 
شد؛ نمایندگان فراکسیون امید مجلس آن را کپی برداری و تکرار 
طرحی می دانند که پارسال به هیات رییسه مجلس تقدیم شده 

بود.
با توجه به این برخی نمایندگان عضو فراکسیون امید ارائه 
طرح شفافیت آرا از سوی فراکسیون ولایی مجلس را زمینه ای 
برای اعمال فشار از سوی مردم و همچنین موجب تضییع حق 
نماینده به موجب نظارت استصوابی می دانند؛ این استدلال ها 
در حالی است که از نمایندگان مجلس شورای اسلامی به عنوان 
وکلای ملت انتظار می رود که در استیفای حقوق و مطالبات 
مردم و جامعه شجاعت و صداقت را الگوی گفتار و عمل خود قرار 
دهند و با غلبه بر واهمه ها و ملاحظه های سیاسی و جناحی، 
در چارچوب قانون آرا خود را به صورت شفاف با مردم در میان 

بگذارند.

یک فعال سیاسی  اصلاح طلبگفت :دولت مستقر نباید اجازه 
دهد که دولت های موازی شکل بگیرند. بر اساس قانون اساسی 
دولت متولی عرصه های مختلف سیاست  خارجی و بخش های 
اقتصادی است  ولی در عمل شاهد نقش آفرینی جریانات دیگر 

هم هستیم. 
غلامرضا ظریفیان در گفت و گو با جماران، با اشاره به ظرفیت 
هایی که قانون اساسی برای دولت در نظر گرفته گفت: بر اساس 
قانون اساسی دولت متولی عرصه های مختلف سیاست  خارجی 
و بخش های اقتصادی است، ولی در عمل شاهد نقش آفرینی 
جریانات دیگر هم هستیم. بیانیه انجمن اسلامی دانشگاه تهران بر 
این نکته تأکید کرده که حداقل دولت از اختیارات و چهار چوب های 
قانونی خودش حفاظت و حراست کند.عضو هیأت علمی دانشگاه 
تهران در خصوص فضای دانشگاه تهران در سخنرانی روزیکشنبه 
رئیس جمهور اظهار داشت: هر سال تعدادی از دانشجویان برای این 
جلسه دعوت می شوند و حتی اساتید هم همین طور است و همه 

آنها را دعوت نمی کنند. این موضوع مختص امسال نبود.
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران در مورد پلاکاردهایی که در 
زمان سخنرانی رئیس جمهور در دانشگاه تهران در دست افراد بود، 
گفت: محتوای این پلاکاردها بیشتر نقد عملکرد اقتصادی دولت 
بود. اصلاح طلبان بیشتر به دنبال فضای بازتر سیاسی و کاهش 

احکام دانشجویان هستند. اگر تشکل های اصلاح طلب هم به سمت مسائل اقتصادی 
بروند، معنی دار است. این امر نشان می دهد که مسائل اقتصادی خیلی جدی است و 

جامعه دانشگاهی نگران نوع مدیریت دولت در این زمینه هست.
وی افزود: جامعه دانشجویی نسبت به قبل در ارتباط با دولت کمی رادیکال تر شده 
است. بخش جریان راست از قبل این دولت را قبول نداشته و طبیعتا الآن با ضعف هایی 
که دولت پیدا کرده و مشکلاتی که دولت دارد می خواهد ثابت کند که حرف های 

آنها درست بوده و دولت مقصر وضعیت الآن جامعه است. به نظر من بخشی از این امر 
درست است و انتظار از دولت بیش از چیزی است که الآن دارد عمل می کند. ولی اگر 
فکر کنیم تقصیر همه آنچه اتفاق افتاده متوجه دولت است، آدرس غلط داده ایم. قطعا 

فقط دولت در همه آن چیزی که الآن می بینیم سهیم نیست.
ظریفیان ادامه داد: جریان اصلاح طلب در عرصه مدیریت ها، فضای بازتر سیاسی 
و مجوز به اتحادیه های اصلاح طلبان انتظاراتی از دولت داشت. البته از زمانی که 
احساس کردند انتقاد فایده ای ندارد کمتر انتقادات خود را بیان کردند. با توجه به مسائل 

اقتصادی و تحریم به نظر می رسد که منتقدین دولت بیشتر می 
شوند و شاید حتی رادیکال تر شوند؛ تا اصولگرایان ثابت کنند که 
این دولت خوب نبوده و اصلاح طلبان هم اعلام کنند انتظاراتشان 

بیشتر از چیزی است که الآن دارد رخ می دهد.
وی در مورد بیانیه انجمن اسلامی دانشگاه تهران و علوم پزشکی 
تهران نیز گفت: انجمن اسلامی دانشگاه تهران یکی از قدیمی ترین 
و اصیل ترین انجمن اسلامی های دانشگاه های کشور و همواره 
دارای چهار چوب روشنی هست و چون این مراسم در دانشگاه 
تهران برگزار می شده طبیعی است که انجمن اسلامی دانشگاه 
تهران حرفی برای گفتن داشته باشد. به نظر می رسد دیدگاه این 
انجمن این است که دولت از ظرفیت های قانونی خود به خوبی 
استفاده نمی کند.عضو هیأت علمی دانشگاه تهران تأکید کرد: 
دولت مستقر نباید اجازه دهد که دولت های موازی شکل بگیرند. 
بر اساس قانون اساسی دولت متولی عرصه های مختلف سیاست  
خارجی و بخش های اقتصادی است. ولی در عمل شاهد نقش 
آفرینی جریانات دیگر هم هستیم. بیانیه انجمن اسلامی دانشگاه 
تهران بر این نکته تأکید کرده که حداقل دولت از اختیارات و چهار 
چوب های قانونی خودش حفاظت و حراست کند و به نظر من این 

تأکید مهمی است.
وی افزود: این مسأله مخصوص این دولت نیست ولی با توجه به 
اینکه ریاست این دولت متکی به تحصیلات حقوقی است انتظار بیشتری از آن داریم. 
از دولت انتظار می رود که متکی به این نگاه حقوقی و بحث هایی که در وعده های 
انتخابات مطرح کرده، در چهارچوب هایی که قانون به او اجازه می دهد حداکثر کار را 
انجام دهد. به نظر من دولت در این زمینه می تواند مورد نقد قرار بگیرد که در عرصه 
های مختلف فرهنگی، آموزشی، اقتصادی و حتی عرصه های امنیتی از همه ظرفیت 

هایی که قانون اساسی برای آن در نظر گرفته استفاده نمی کند.

غلامرضا ظریفیان :

دولت مستقر نباید اجازه دهد دولت های موازی شکل بگیرند 
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هر كه از امر ما پيروى كرد
 پيشى گرفت و هر كه به كشتى اى جز كشتى 

ما سوار شد ، غرق گشت 
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معاون خدمات شهری و امور اجتماعی 
شهرداری قم از نظافت 100 عمود مسیر 
نجف به کربلا توسط نیروهای شهرداری 

خبر داده است.
سیدامیر سامع با بیان اینکه در حوزه 
حمل و نقل پیش بینی فعالیت بیش از 
50 دستگاه اتوبوس در طول 10 روز در 
مرز مهران و بالعکس شده است، اظهار 
کرد: همچون سال گذشته بحث تنظیف 
به  نجف  تا 1170 مسیر  عمود 1070 
کربلا بر عهده شهرداری قم است.وی با 
بیان اینکه موکب های ایرانی و قمی نیز 
عمدتا در بین عمودهای 1070 تا 1170 
قرار دارند، تصریح کرد: خدمات رسانی به 

این موکب ها نیز توسط شهرداری صورت 
و  گرفت.معاون خدمات شهری  خواهد 
امور اجتماعی شهرداری قم با اشاره به 
تدابیر اندیشیده شده برای خدمات رسانی 
به زائرین اربعین حسینی در شهر قم، 
مکان های  ایمنی  تامین  کرد:  تصریح 
زائرین  زائرین در قم، راهنمای  استقرار 
و...  مشخص شده  مسیرهای  سمت  به 
با تشکیل هشت ستاد خدمات رسانی 
پیش بینی شده است.وی همچنین یکی 
از نگرانی ها و دغدغه های شهرداری قم را 
ساماندهی اتوبوس های زائرین پاکستانی 
عنوان کرد و افزود: تردد این حجم اتوبوس 
در این ایام در شهر، مشکلات ترافیکی در 

معابر ایجاد می کند که با توجه به زیارت 
دوره ای این زائرین تلاش داریم ساماندهی 
و یکپارچه سازی تردد این زائرین در شهر 
را انجام دهیم. جعفری مدیرعامل سازمان 
ارائه  از  نیز  قم  و شهرداری  آتش نشانی 
آموزش های ایمنی به موکب های اربعین 
آموزش های  افزود:  و  داد  حسینی خبر 
موکب   54 دست اندرکاران  به  ایمنی 
اربعین حسینی داده شده تا بتوانند در 
حد امکان پیشگیری از خطرات احتمالی 
را داشته باشند.وی با تاکید بر اینکه تامین 
ایمنی مکان های استقرار زائرین اربعین 
در شهر قم دغدغه سازمان آتش نشانی 
است، تصریح کرد: سیستم های گرمایشی 

برخی مکان های پیش بینی شده از جمله 
مصلی برای اسکان زائرین از نظر ایمنی 
مشکلاتی دارد که امیدواریم با همکاری 
شود.سیدمحسن  برطرف  امر  متولیان 
میرهادی مدیرکل هماهنگی و نظارت 
بر امور خدمات شهری شهرداری قم با 
بیان اینکه سامانه 137 شهرداری به طور 
ویژه بر محور امر اطلاع رسانی به زائرین 
ایرانی و خارجی اربعین حسینی کار می 
کند، تصریح کرد: امسال افرادی مسلط 
در  انگلیسی  و  اردو  عربی،  زبان های  به 
این سامانه مستقر خواهند شد تا بتوانند 
داشته  زائرین  به  مطلوبی  اطلاع رسانی 

باشند.

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم خبرداد

نظافت 100 عمود مسیر نجف به کربلا توسط شهرداری قم

شهردار قم گفت: دولت از 6 سال 
پیش تاکنون هیچ اتوبوسی به شهرداری 
قم نداده و شهرداری در زمینه حمل و 

نقل عمومی تنها است.
سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه 
سالن  در  قم  شهر  اسلامی  شورای 
جلسات ساختمان شهید باکری با اشاره 
به مشکلات درآمدی سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری قم اظهار کرد: بخشی 
به  مربوط  سازمان  این  درآمدهای  از 
سالن های ورزشی است که اداره ورزش و 
جوانان هنوز در اختیار سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری قم قرار نداده است، 
همچنین شهرداری قم املاکی را برای 
هنوز  که  داد  سازمان  این  به  فروش 
داد:  ادامه  است.وی  نرسیده  فروش  به 
ابراهیم معتمدی قائم مقام شهرداری قم 
را به عنوان سرپرست سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری منصوب کردم تا در 

مدت یک ماه سر و سامانی به وضعیت 
این سازمان بدهد و پس از آن مدیرعامل 
جدید سازمان انتخاب شود.شهردار قم با 

بیان اینکه دولت از 6 سال پیش تاکنون 
نداده  قم  شهرداری  به  اتوبوسی  هیچ 
است افزود: قرارداد بهره برداری از 300 

اتوبوس درون شهری در قم تا پایان سال 
جاری تمام می شود و این اتوبوس ها پس 
از آن از مدار خدمت خارج خواهند شد. 
سقائیان نژاد میزان پرداخت شهرداری 
از  فراتر  را  اتوبوسرانی  بخش  به  قم 
مصوبات شورای اسلامی شهر قم دانست 
و تصریح کرد: قیمت اتوبوس به حدود دو 
میلیارد تومان رسیده است و باید دولت 
در این زمینه کمک کند، البته با این 
وجود 50 اتوبوس توسط شهرداری قم 
خریداری شد و 120 اتوبوس این شهر 
کرد:  خاطرنشان  می شود.وی  اورهال 
از 700   بخشی  اختصاص  مجوز  اخذ 
میلیارد تومان اوراق مشارکت شهرداری 
قم برای بخش اتوبوسرانی برای کمک 
در  قم  است، شهرداری  این بخش  به 
زمینه حمل و نقل عمومی تنها است و 
بار هزینه این بخش بر دوش مردم قم 

افتاده است.

شهردار قم:

شهرداری در زمینه حمل و نقل عمومی تنهاست

نامحـرمانه 

اخبــار

واکاوی یک نماینده از شعار دانشجویان علیه واعظی
یک نماینده مجلس مدعی شد: آقای واعظی به جای آقای رییس جمهوری تصمیم می گیرد. 
آقای واعظی می خواهند معاونان و دفترداران وزرا را خودشان از کسانی که می خواهند تعیین کنند 
تا بتوانند امور را در کنترل خود داشته باشند.میرزایی نکو، نماینده مردم دماوند در مجلس در گفتگو 
با اعتماد در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه یکی از شعارهایی که در جلسه روز گذشته در دانشگاه 
تهران داده شد؛ »واعظی واعظی استعفا استعفا« بود. به نظر شما چرا دانشجویان چنین مطالبه ای 
دارند؟ گفت: آقای واعظی به جای آقای رییس جمهوری تصمیم می گیرد. آقای واعظی می خواهند 
معاونان و دفترداران وزرا را خودشان از کسانی که می خواهند تعیین کنند تا بتوانند امور را در کنترل 
خود داشته باشند. سر یکی از وزرا، علت اینکه چند ماه طول کشید تا برای وزارت موافقت کنند، این 
بود که به او گفته بودند باید با معاونین یا کسانی که ما معین می کنیم، همکاری کنید. به نظرم امر 
و نهی های آنچنانی می کنند. به نظرم رییس جمهوری که امر و نهی وزیرش را رییس دفتر تعیین 
می کند، اختیارات کاملی ندارد و اختیارات خود را به آقای نهاوندیان، رییس دفتر و دست بقیه 
دوستان سپرده است. من واقعا گله دارم. قرار نبوده نماینده ها با دفترها در ارتباط باشند. قرار بود 
رییس جمهور با نماینده، رییس جمهور با وزرا حرف بزنند. به نظرم اینها گیرهای اصلی است که هرچه 
هم از آنها حرف نزنیم به ضرر دولت است. با وجود اینکه دولت در شرایط سختی به سر می برد، اما 

باید این انتقادات را جدی بگیرد و مورد توجه قرار دهد.
 

بهروز نعمتی دبیر کل انتخاب شد
سخنگوی حزب رفاه ملت ایران با بیان این که از دو ماه پیش کنگره حزب رفاه ملت ایران تشکیل 
و اعضای شورای مرکزی مشخص شدند، گفت: امروز به صورت رسمی بهروز نعمتی به عنوان دبیر 
کل این حزب انتخاب شد.سید شریف حسینی ، اظهار داشت: برای انتخاب دبیر کل جلسه با حضور 
تمامی اعضا تشکیل و انتخاب دبیر کل به صورت رای مخفی برگزار و بهروز نعمتی با اکثریت آرا به 
عنوان دبیر کل حزب رفا ملت ایران انتخاب شد.حسینی خاطر نشان کرد: اصغر یداللهی موحد به 
عنوان قائم مقام دبیر کل و بنده نیز سخنگوی حزب شدم و عالی خانی به عنوان خزانه دار حزب 
انتخاب شد. وی تاکید کرد: حزب رفاه ملت ایران کارش را با دبیر کلی بهروز نعمتی شروع کرد و در 
جلسات بعد موضوعات و مسایل مختلف بررسی می شود.سخنگوی حزب رفاه ملت ایران تصریح 
کرد: در جلسات بعدی حزب اعضا درباره تشکیلات استان ها و کمیته ها بحث و تبادل نظر خواهند 
کرد. بهروز نعمتی در حال حاضر نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلام شهر و پردیس در 

مجلس شورای اسلامی است.

 باند قاچاق سوخت در فارس منهدم شد
وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: با تلاش سربازان گمنام امام زمان )عج( در اداره 
کل اطلاعات استان فارس باند فعال قاچاق سوخت شناسایی و شش تن از عوامل اصلی آن دستگیر 
و تحویل مقامات قضایی شدند.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، در این اطلاعیه آمده 
است: قاچاقچیان با استفاده از جاسازی و افزایش ظرفیت باک اتوبوس ها، سوخت قاچاق را در 
مسیر شیراز به زاهدان، ایرانشهر و بندر چابهار به فروش می رساندند.سربازان گمنام امام زمان )عج( 
همچنین تعدادی از عوامل تهیه و فروش کارت های سوخت خودروهای غیرفعال و اسقاطی به 
قاچاقچیان و کارگران جایگاه ها را شناسایی و دستگیر کردند.بر اساس تحقیقات به عمل آمده تاکنون 
قاچاق حدود پنج میلیون لیتر سوخت نفت گاز خودروهای دیزلی توسط این باند اثبات شده است.

 
مجلس آینده »دوربرگردان« انقلاب است!

علیرضا زاکانی فعّال سیاسی اصول گرا گفت: بعد از انقلاب روش غلط در حوزه اقتصاد در دوره 
مرحوم هاشمی و الگوی غلط در حوزه فرهنگ در زمان آقای خاتمی مشاهده می  شود. امکانات دست 
دولت است که بتواند بازار ارز را اداره کند ولی دارد به تماشا می پردازد. ما شب و روز نباید بخوابیم 
بعد به وقت انتخابات که شب قدر نظام است بیدار شویم. ما باید امروز مقدمات اصل تحول را فراهم 
کنیم و اعتقاد بنده این است که مجلس آینده دوربرگردان انقلاب است پس باید تبدیل بشود به یک 

مجلس انقلابی و اسلامی که کشور را بتواندپیش ببرد.

آیت الله صدیقی جایگزین آیت الله جنتی شد
آیت الله کاظم صدیقی جایگزین، آیت الله احمد جنتی در ستاد امر به معرف و نهی از منکر شد.به 
گزارش تسنیم، آیت الله کاظم صدیقی جایگزین آیت الله جنتی در ریاست ستاد امر به معروف و نهی 
از منکر شد.آیت الله صدیقی دیروز با حضور در جلسه ستاد امر به معروف و نهی از منکر ضمن تقدیر 
از از زحمات بی دریغ آیت الله جنتی، گفت: آیت الله جنتی یک عنصر مقاومِ نستوه و به روز است که 
در این سن و سال به همه ابعاد انقلاب و جامعه توجه کافی داشته و سمت های بزرگی بر دوش 
ایشان بوده و یکی از حسنات ایشان نیز همین ستاد امر به معروف و نهی از منکر است که نهایتاً قانون 

حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر محقق شده است.

۱۵۰ پیام تهدید به قتل برای یک نماینده مجلس!
150 پیام تهدید به قتل برای یک نماینده مجلس!عبدالرضا هاشم زایی با اشاره به پیامک های 
ادامه دار بعد از تصویب CFT گفت : بعضی از پیامک ها حاوی فحش های رکیک است و بیش از 
150 پیام تهدید به قتل برایم ارسال شده است. او در بخشی از گفت وگویش گفت: تعداد پیام هایی 
که مخالفان CFT روز رأی گیری به من ارسال کردند بیش از 200 پیام بود که 50 پیام آن 
فحش ناموسی بود که من از این که خانواده ام این ها را خوانده بودند، خجالت می کشیدم. برخی از 
ارسال کنندگان پیام ها اسم من را هم نوشته بودند. بیش از 100 تا 150 پیام هم تهدید به قتل بود.

باهنر: باید کاری کرد که احمدی نژاد آینده ای نداشته باشد
محمدرضا باهنر درباره آینده سیاسی احمد نژاد گفت: در عالم سیاست هیچ چیز غیرممکن نیست. 
من معتقدم باید آن چنان مدیریت بشود که آینده ای نداشته باشد. اما اینکه بگویم رها کنیم که مشکل 

خودش حل می شود و احیانا خودش خشک شود و می افتد، خیر! این طور هم نیست.

تکذیب  استعفای عارف از شورای عالی
 داود محمدی دبیرکل انجمن اسلامی معلمان استعفای محمدرضا عارف از ریاست شورای عالی 
سیاست گذاری اصلاح طلبان را تکذیب کرد. او تاکید کرد: خروجی جلسه شورای هماهنگی جبهه 

اصلاحات با آقای عارف چیزی جز تفاهم نبود.

از امروز صورت می گیرد

آغاز ثبت نام قطار ترکیبی قم-کربلا
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی استان قم از آغاز ثبت نام قطار ترکیبی 

قم-کربلا از فردا 24 مهرماه در 25 دفتر منتخب خبر داد.
سیدمهدی سیدحسینی عصر دیروز در جمع خبرنگاران، با اشاره به تمهیدات اندیشیده شده برای 
انتقال زائرین اربعین با استفاده از قطار و اتوبوس به صورت ترکیبی از قم به سمت کربلا اظهار کرد: 
مسیر این خط از قم به سمت شلمچه، نجف و کربلا و بالعکس است که حرکت آن از 28 مهرماه 
آغاز می شود.وی با اشاره به آغاز ثبت نام قطار ترکیبی قم کربلا از سه شنبه 24 مهرماه گفت: 25 
دفتر منتخب خدمات مسافرتی در استان با نصب بنرهایی وظیفه ثبت نام از زائرین را بر عهده دارند.

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی استان قم اضافه کرد: حرکت این قطارها 
از 28 مهر آغاز شده و هر روز تا چهارم آبان یک قطار ویژه حرکت خواهد کرد. برای برگشت نیز سه 
رام قطار نهم، دهم و یازدهم آبان وظیفه انتقال زائرین به شهر قم را بر عهده دارند.وی با اشاره به نحوه 
انتقال زائرین به کربلا و قم با استفاده از قطار و اتوبوس گفت: در مسیر قم تا خرمشهر زائرین به وسیله 
قطار 6 تخته درجه یک منتقل شده و سپس تا شلمچه خطوط ریل باس زائرین را به مرز می رسانند؛ 
مسیر مرز تا نجف و سپس کربلا نیز به وسیله اتوبوس طی خواهد شد.سیدحسینی بیان کرد: البته 
احتمال دارد در صورت توافق با طرفین عراقی بخش دیگری از مسیر در خاک عراق نیز به وسیله 
قطار طی شود که تاکنون این توافق صورت نگرفته و ما پیش بینی حمل و نقل با اتوبوس را داشته ایم.

وی با بیان اینکه ساعت حرکت قطارها از قم 15 عصر بوده و در مسیر یک وعده شام و صبحانه به 
زائرین عرضه می شود افزود: زمان برگشت نیز از کربلا ساعت 20 روزهای تعیین شده بوده و در قطار 
برگشت از خرمشهر تا قم یک وعده ناهار و شام به زائرین عرضه می شود.رئیس هیات مدیره انجمن 
صنفی دفاتر خدمات مسافرتی استان قم با بیان اینکه هزینه بلیط یکطرفه قطار ترکیبی قم تا کربلا 
390 هزار تومان تعیین شده است اظهار کرد: در حال حاضر 7 رام قطار با ظرفیت هر رام 180 نفر 
برای مسیر رفت و سه رام قطار با همین ظرفیت برای برگشت تعیین شده که در مسیر برگشت در 
صورت استقبال زائرین ظرفیت افزایش پیدا خواهد کرد.وی گفت: هزینه بلیط رفت و برگشت قطار 
ترکیبی قم کربلا نیز 765 هزار تومان تعیین شده است.سیدحسینی با بیان اینکه پیش بینی شده که 
زمان سفر تا کربلا با استفاده از قطار ترکیبی بیش از 24 ساعت باشد خاطرنشان کرد: در مسیر انتقال 
زائرین و در مرز عراق و شهرهای مسیر مدیران شرکت های خدمات مسافرتی بر روند خدمت رسانی 

به زائرین نظارت خواهند داشت.

همزمان با روز عصای سفید؛

10 عنوان کتاب بریل در قم رونمایی شد
 مدیرکل کتابخانه های عمومی قم گفت: به مناسبت روز عصای سفید، از 10 عنوان کتاب بریل 

در 2381 صفحه در سه گروه سنی در قم رونمایی  شد.
حجت الاسلام امیرعطا اله جباری گفت: با تلاش و کوشش طیبه عبدلی و حسن عبدلی از 
کتابداران واحد تولید بریل، اداره کل کتابخانه های قم میزبان 469 نفر از اعضای روشندل استان قم 
است.وی هدف از تولید کتاب های بریل و گویا را ترویج فرهنگ مطالعه و ارائه خدمات مطلوب و 
یکسان به نابینایان عنوان کرد و گفت: روز گذشته به مناسبت روز عصای سفید، از ده عنوان کتاب 
بریل در 2381 صفحه با موضوعات دین، ادبیات، دفاع مقدس و تاریخ در سه گروه سنی رونمایی  شد 
که این کتب به 60 مرکز در سراسر کشور ارسال می شود تا همه روشندلان عزیز از فرصت فراهم 

شده برای مطالعه استفاده کنند.

اخبــار
آیت الله العظمی وحید خراسانی:

هیئات مذهبی در روز هفتم صفر 
دسته جات عزا برپا کنند

مرجع تقلید شیعه با اشاره به روز هفتم صفر؛ سال روز شهادت امام 
مجتبی)ع( بر لزوم راه اندازی و برپایی دسته جات عزاداری و سینه زنی 

تاکید کرد.
آیت الله العظمی وحید خراسانی در دیدار جمعی از اساتید و وعّاظ 
تهران و قم، رؤسای هیئات مذهبی و همچنین مراسم رونمایی از پرچم 
اهدایی به هیئات مذهبی به مناسبت هفتم ماه صفر، سال روز شهادت 
حضرت امام حسن مجتبی)علیه السلام( گفت: تمامی انبیاء اولوالعزم و 
ملائکه مقرب آرزوی زیارت حسین بن علی)ع( در کربلا را دارند.ایشان 
افزود: حضرت سیدالشهدا)ع( با این عظمت و مقام، هر شب جمعه، زائر 
قبر برادرش حضرت امام حسن مجتبی)ع( است.این مرجع تقلید توصیه 
کرد: تمامی هیئات مذهبی در روز هفتم صفر، با حرکت دسته جات 

عزاداری، موجب تسلّی قلب مادر پهلوشکسته  امام مجتبی)ع( بشوند.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم :

کمک خیرین مانع 
سه شیفته شدن مدارس قم شد

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت: 2 طرح 
آموزشی شامل مرکز کودکان جسمی و حرکتی و سالن ورزشی مجتمع 

خیرساز درمان یاب در این استان به بهره برداری رسید.
محسن پورگلیان افزود: مدرسه خیرساز حاجیه خانم صدیقه کازرونیان 
به مساحت 990 مترمربع و زیربنای یک هزار و 400 مترمربع می باشد 
که در قالب 6 کلاس درس، یک باب کتابخانه، یک باب سالن ورزشی و 
فیزیوتراپی و فضاهای اداری ساخته شده است.وی اضافه کرد: مساحت 
کتابخانه این مرکز آموزشی، 27 مترمربع و مساحت سالن ورزشی و 
فیزیوتراپی آن نیز 80 مترمربع می باشد که در مجموع 27 میلیارد ریال 
از سوی خیر برای احداث این طرح هزینه شده است.وی ادامه داد: این 
مرکز با استفاده از نظرات مربیان مدارس استثنایی احداث شده و دارای 
استانداردهای لازم برای کودکان استثنایی می باشد؛ همچنین از معماری 
ایرانی اسلامی برای طراحی بنای ساختمان بهره گرفته شده است.به گفته 
پورگلیان، در پنج سال گذشته سه مدرسه ویژه کودکان استثنایی شامل 
مرکز اختلالات یادگیری باغچه بان، مدرسه کودکان استثنایی اوتیسم 
گل های بهشت و مرکز دانش آموزان ناتوان و ناشنوا در استان قم به بهره 
برداری رسیده است.وی در ادامه گفت: سالن ورزشی مجتمع درمان یاب 
با 720 مترمربع مساحت نیز در منطقه محروم نیروگاه قم با مشارکت 
خیران مدرسه ساز ساخته شده است.وی خاطرنشان کرد: مجتمع 
خیرساز درمان یاب یک هزار و 600 مترمربع فضای آموزشی دارد که در 
قالب 12 کلاس درس ساخته شده و علاوه بر سالن ورزشی دارای یک 

باب کتابخانه به مساحت 273 مترمربع می باشد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

فاضلاب خام باید رایگان 
در اختیار شهرداری قرار گیرد

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: طبق 
قانون هوای پاک، فاضلاب خام باید رایگان در اختیار شهرداری قرار گیرد.

پیام جوادیان با اشاره به احداث تصفیه خانه ثانویه پساب با ظرفیت 25 
لیتر در ثانیه در تپه های علائیر، گفت: این تصفیه خانه به روش ازون زنی 
کار می کند که مخازن ساخته شده و با توجه به تغییر شدید قیمت ارز 
برای واردات دستگاه ها با مشکلاتی مواجه شدیم که امیدواریم به زودی 
رفع شود.مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان 
اینکه با تکمیل تصفیه خانه ثانویه پساب و ورود پساب به شبکه آبیاری 
فضای سبز جنگلی بخش عمده مشکل آبیاری این عرصه ها حل خواهد 
شد، افزود: تمام تلاش خود را کردیم که این پساب هم به حد استاندارد 
تصفیه شود و هم از نظر شرعی مشکلی نداشته باشد.مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره قانون هوای پاک، اظهار کرد: 
در تیرماه سال 96 قانون هوای پاک در مجلس تصویب شد و اواخر 
تابستان 96 به سازمان حفاظت محیط زیست ابلاغ شد که ظرفیت های 
بسیار خوبی دارد؛ اگر این قانون اجرایی شود واقعاً شرایط کشور از نظر 
هوای پاک و مسائل زیست محیطی متحول می شود اما این مساله جدی 

نگرفته شده است.

مدیرکل حج و زیارت استان قم خبر داد

صدور 11 هزار ویزای عراق 
برای زائرین قمی اربعین

مدیرکل حج و زیارت استان قم گفت: تاکنون 19 هزار قمی در سامانه 
سماح ثبت نام کردند که برای 11 هزار نفر از این افراد ویزای عراق صادر شد.

مهدی صالحی با اشاره به ثبت نام زائرین اربعین در استان قم اظهار 
کرد: سامانه سماح از چهارم مهرماه باز شد و تاکنون 19 هزار قمی در 
سامانه ثبت نام کردند که برای 11 هزار نفر ویزا صادر شد.وی ادامه داد: 
امسال بیمه ایران کارگزار بیمه برای زائرین اربعین است و سقف خدمات 
این بیمه نسبت به سال گذشته افزایش پیدا کرد، در صورت فوت و نقص 
عضو زائرین اربعین، به آنان یا بازماندگان شان غرامت پرداخت خواهد شد، 
پوشش بیمه زائرین اربعین شامل شهرهای غیرزیارتی عراق نمی شود و 
شهرهای زیارتی و مسیر پیاده روی مشمول این بیمه است.مدیرکل حج 
و زیارت استان قم افزود: 65 دفتر زیارتی و 15 دفتر موقت برای ثبت نام 
زائرین اربعین در استان داریم که در این دفاتر کار ثبت نام سامانه سماح 
برای زائرین صورت می گیرد و مراحل بعدی توسط شرکت های کارگزار 

انجام می شود و در عرض 72 ساعت ویزا صادر خواهد شد.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم اعلام کرد

میزان بدهی سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری قم

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با اشاره به لایحه 
اخذ مجوز تفریغ بودجه سال 96 سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم، 
گفت: این سازمان در سال 96 بیش از 75 درصد از بودجه پیش بینی شده 

را محقق کرده است و از این منظر سازمانی موفقی بوده است.
محسن رنجبر در شصت و ششمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شهر لایحه اخذ مجوز تفریغ بودجه سال 96 سازمان فرهنگی ورزشی 
شهرداری قم را مورد توجه قرار داد و تأکید کرد: با توجه به اینکه بودجه 
شهرداری عمومی بوده و امکان تخصیص بودجه سازمان ها از ابتدای سال 
ممکن نیست، این سازمان یک میلیارد و 100 میلیون تومان بدهکار 
بوده که بخشی از این بدهی به دلیل اقدامات سال های قبل است.معاون 
برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با تأکید بر لایحه اخذ مجوز 
تفریغ بودجه سال 96 سازمان فرهنگی وزشی شهرداری قم، خاطرنشان 
کرد: بودجه این سازمان برخلاف برخی گفته ها 2 میلیارد تومان نبوده و با 
بررسی های مجدد و دقیق ثابت شده که بدهی واقعی این سازمان در حال 

حاضر در حدود 700 میلیون تومان است.

رئیس اداره پیش  بینی هواشناسی استان قم:

دمای قم به 12 درجه می رسد
رئیس اداره پیش  بینی و تحقیقات اداره  کل هواشناسی استان قم 
گفت: کمترین دما در نقاط مختلف استان طی روزهای آتی به 12 درجه 

خواهد رسید.
محمدرضا قاضی با اشاره به  پیش  بینی وضعیت آب  و هوای استان 
طی روزهای آتی اظهار کرد: براساس پیش بینی امروز  جهت وزش باد در 
استان شمالی و با حداکثر سرعت 50 کیلومتر بر ساعت خواهد بود، فردا 
حداقل و حداکثر دما در قم 12 درجه و 27 درجه است، فردا آب و هوای 

استان کمی ابری در پاره ای نقاط رگبار و رعد و برق است.

فرهنگی  مرکز  گفت:  قم  استاندار 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم باید 
و  سلایق  و  تعصبات  هیچگونه  بدون 
روایت  کانون  شخصی،  های  دیدگاه 

صحیح و امانتداری تاریخی باشد.
دیدار  در  صادقی«  مهدی  »سید 
»احمد حسینی« مدیرکل حفظ آثار دفاع 
مقدس قم که دیروز در محل استانداری 
قم صورت گرفت، اظهار داشت: به موازات 
تکمیل سخت افزاری پروژه مرکز فرهنگی 
انقلاب و دفاع مقدس قم، ضرورت توجه 
آن  محتوایی  مباحث  و  آرایی  موزه  به 
موضوعی است که لازم است مورد توجه 
قرار گیرد.وی  با بیان اینکه لازم است از 
تجربه موزه های مشابهی که محتوا را به 
خوبی کار کرده اند، استفاده شود، افزود: 
این مرکز فرهنگی می تواند منشاء بروز و 
ظهور فرایند و فرازونشیب انقلاب اسلامی 
که قم خاستگاه آن است، باشد. رییس 
شورای هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش 
های دفاع مقدس استان قم تاکید کرد: 
مقدس،  دفاع  و  انقلاب  فرهنگی  مرکز 

متعلق به نظام و انقلاب و آحاد مردم است 
و همه مدیران باید برای اهمیت میزان 
نقش و اثرگذاری شان در این رابطه توجیه 
شوند و برای تکمیل آن پای کار بیایند و 
یقینا در این مسیر ماندگار، عنایات الهی 

همپا و همراه خواهد بود.

تاریخ  در  که  موضوعی  افزود:  وی 
انقلاب اسلامی می تواند برای  نسل آینده 
مهم باشد، این است که تلاش کنیم آنچه 
را که در رخ داده، بدون کم و کاست و 
دخالت دادن تعصبات و تحجرات و سلایق 
و دیدگاه های شخصی به نسل های آینده 

منتقل کنیم. صادقی با تاکید بر اینکه 
نسل  و  است  نسلی  تجریه  یک  تاریخ، 
های آینده باید از سرگذشت های تاریخی 
درس بگیرند، عنوان کرد: نباید نقش افراد 
تاثیرگذار در تاریخ را بیهوده تنزل داده یا 
تقویت نمود و یا کسی را حذف کرد و 
دیگری را جای او قرار داد زیرا رویدادهای 
و  مراجعان  قضاوت  در معرض  تاریخی 

بازدیدکنندگان قرار می گیرد.
روند  در  افراد  از  بسیاری  افزود:  وی 
یک جریان تاریخی از مثبت به منفی و یا 
بالعکس متحول شده اند و مرکز فرهنگی 
و موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم 
باید در معرفی آثار، نوشته ها، نقش ها و ... 

کانون امانتداری باشد.
در ابتدای این دیدار، حسینی مدیرکل 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
استان قم گزارشی از وضعیت اعتباری، 
تعاملات  و  ها  زیرساخت  سازی  آماده 
صورت گرفته و نیز اقدامات و تمهیدات 
لازم به منظور افتتاح موزه در دهه فجر 

امسال ارائه کرد.

استاندار قم تاکید کرد

ضرورت امانتداری در موزه آرایی مرکز فرهنگی انقلاب و دفاع مقدس قم 

مهار دریای نقدینگی...! کاریکاتور

جواد تکجو

رئیس شورای اسلامی شهر قم صداقت با مردم را 
عاملی برای پیشرفت پروژه های شهری ذکر کرد و گفت: 
شعار شورا رعایت حقوق مردم و حمایت از شهرداری 
است و در این راستا تمام تلاش ما برای خدمت بیشتر 

به مردم است.
عبدالله جلالی در بازدید اعضای شورای شهر از منطقه 
چهار قم، با بیان اینکه در مجموعه دستگاه های استان 
بیشترین تلاش و زحمت را شهرداری انجام می دهد، 
اظهار کرد: البته آنطور که کار می شود رضایتمندی مردم 
کسب نمی شود اما به طور کلی خدمات طی سال های 

اخیر گسترش چشمگیری یافته است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به ظرفیت های 
منطقه چهار قم، تصریح کرد: منطقه چهار از لحاظ 
فرهنگ اجتماعی، وسعت و جمعیت ویژه است و همچنان 
یکی از مناطق در حال توسعه قم محسوب می شود و 
این منطقه نقطه امیدی برای آینده قم در ابعاد مختلف 
است؛ یکی از مسائل مهمی که باید مد نظر قرار گیرد نوع 

پاسخگویی به مردم و تکریم شهروندان است.
جلالی با تاکید بر اهمیت سلامت اداری، خاطرنشان 
کرد: هر جایی که حجم کار بالا بوده و مسائل مالی دخیل 
باشد حساسیت بیشتری دارد و بیش از دیگر فضاها باید به 
سلامت اداری توجه کرد، کافی است در یک جمع 100 
نفره دو نفر چارچوب ها را رعایت نکنند و کل مجموعه 

زیر سوال برود.وی با تاکید بر اینکه عمده برنامه های ویژه 
گردشگری و تفریحی شهر قم در محدوده منطقه چهار 
در حال شکل گیری است، اظهار کرد: بلوار شهید آوینی، 
باغ پرندگان، بوستان زائر، بوستان کوهستان، بلوار آیت الله 
بروجردی و... از جمله پروژه های ویژه منطقه چهار هستند 

که جلوه آن فرامنطقه ای است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم یکی از ظرفیت های 
ویژه منطقه چهار را در حوزه سرمایه گذاری دانست و 
افزود: تجربه خوبی در حوزه سرمایه گذاری در شهر قم 
وجود ندارد و به نظر این مشکلات به دلیل عدم شفافیت 
قراردادها است که باید در پروژه های سرمایه گذاری به این 

مساله توجه جدی شود.
جلالی نگاه شورای اسلامی شهر را در راستای حمایت 
از شهرداری عنوان کرد و گفت: البته در کنار این نگاه 
حمایتی تاکید داریم که ضعف های مدیریت شهری نیز 

باید پوشانده شده و تبدیل به نقاط قوت شود.
وی صداقت با مردم را عاملی برای پیشرفت پروژه های 
شهری ذکر کرد و افزود: شعار شورا رعایت حقوق مردم و 
حمایت از شهرداری است و در این راستا تمام تلاش ما 

برای خدمت بیشتر به مردم است.
بوستان های  درصد  از 90  بیش  ایمن سازی   *

منطقه
شهردار منطقه چهار قم  نیز در این جلسه گفت: 

در دو سال اخیر بالغ بر 90 درصد بوستان های منطقه 
چهار ایمن شده و سیستم های روشنایی و وسایل بازی 

استانداردسازی شده است.
مجید متین فر با تاکید بر ضرورت اتحاد و همدلی در 
مجموعه مدیریت شهری، اظهار کرد: یکی از اولویت های 
امسال ما در حوزه مدیریت شهری توسعه فضای سبز 
است؛ سرانه فضای سبز میانگین شهر قم پایین تر از 

میانگین سرانه فضای سبز منطقه چهار است.
شهردار منطقه چهار قم با اشاره به اینکه بوستان کوثر، 
باغ پرندگان، بوستان خضر نبی)ع(، بوستان شهدای گمنام 
و بوستان زائر در آینده به بهره برداری خواهند رسید، 
گفت: علی رغم معضلات و مشکلاتی که از نظر اقتصادی 
در جامعه دست به گریبان هستیم این پروژه ها با قوت 

پیگیری شده است.
از  یکی  را  منطقه  بوستان های  بهسازی  فر  متین 
پروژه های در حال انجام ذکر کرد و افزود: در دو سال اخیر 
بالغ بر 90 درصد بوستان های منطقه چهار ایمن شده و 
سیستم های روشنایی و وسایل بازی استانداردسازی شده 

است.
وی بابیان اینکه امسال برخی از بوستان های منطقه 
بدون تکمیل سیستم روشنایی به بهره برداری رسید، 
گفت: مشکل بحث تامین انشعاب بود که به مرور در حال 
رفع است تا بتوانیم شاهد بهره برداری کامل پروژه باشیم.

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

صداقت با مردم عامل پیشرفت پروژه های شهری است


